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Množičen obisk najlepšega 
cvetličnega parka in holandske vasi 

Že šesto leto zapored so v A r 
boretumu Volčji Potok pripravili 
razstavo cvetja, ki je bila tudi to-

Leto XXXVI Kamnik, 15. maja 1997 

krat res nekaj posebnega. V ča
su prvomajskih praznikov, od 25. 
aprila do 5. maja, je zacvetelo 

'besedi sta našo občino predstavila župan Tone Smolnikar in Primož 
Hieng. 

okoli dva milijona raznobarvnih 
tulipanov več kot dvesto različ
nih vrst, pa tudi posajeni so bili 
nekoliko drugače kot prejšnja le
ta. Razstavo je polepšalo trideset 
novih vrst tulipanov, ki so si na 
lanskem ocenjevanju v Holandiji 
prislužili zlata odličja. 

Poleg prekrasnih tulipanov se 
je na več kot t isoč kvadratnih 
metrih površin raztezala cvetlič
na razstava slovenskih cvetličar
skih mojstrov in aranžerjev. Za
nimiv je bil tudi vrtnarski sejem 
in razstava vsega potrebnega za 
opremo in oskrbo vrta. Posebna 
novost in zanimivost je bila ta-
koimenovana holandska vas z 18 
hišicami, mlinom na veter in laj
no. Letos je namreč za promo
viranje svoje dejavnosti nizozem
sko ministrstvo za kmetijstvo, 
urejanje okolja in ribolov izbra
lo cvetlični festival v Arboretu
mu. 

• . • 

m 

m m m 
Pisane preproge tulipanov so v Arboretumu navduševale številne ljubitelje cvetja. VERA MEJAČ 

Nadaljevanje na 2. strani S 25 . seje o b č i n s k e g a s v e t a 

V j ? ' ki p i s< 9 a r a d i o g l e d a l i tud i o d znotraj , v v r tcu vabi jo n a d a n odpr t ih vrat 

Vrtec v Novem trgu zbuja radovednost 
Na začetku tega leta in po nekaj 

tednih nepredvidene zamude se je pri
bližno 150 malčkov končno preseli
lo v svoj novi, svetlejši in sodobneje 
opremljen vrtec na Novem trgu. Selit-

| ve so .ve vsi, skupaj z njimi tudi starSi 
' i vzgojiteljice, predvsem veselili, po
tem pa se je kmalu izkazalo, da so z 
novim vrtcem povezane tudi povsem 
n°ve težave. Vzgojiteljice in starSe 
Valčkov, ki niso v vrtcu, najbolj skrbi 
znova obetajoča se prostorska stiska, 
SaJje v novem vrtcu za skupino manj 
Prostora. Poleg tega je lepi novi vrtec 
,udi sad namenske stanovanjske 
Sradnje, ki za vrtec zagotovo ni najs-
PrejemljivejSa - kot tudi ne vsebina lo
kalov, ki so urejeni v pritličju vrtca. 

Novi vrtec na Novem trgu se zara
di namenske stanovanjske gradnje 
razteza v tri etaže, ki pa žal niso po
vezane z dvigalom. Zato lahko star-
*' malčkov, ki Se potrebujejo vozičke, 
no te kar pozabijo in Številne stopni-
ce premagujejo le z malčki (in za nje 
Potrebno opremo) v naročju. Enkrat 
°' Se Slo, pravijo, dan za dnem pa 
zna postati taka pot sila utrudljiva. 

I *udl vzgojiteljicam ni vselej prav pri-
\ ktno s svojimi skupinami v najvišje 

nadstropje, kamor pa malčki sila ra-
• * hodijo, saj jih tam čaka največja 

Pridobitev novega vrtca - večnamen-
| "ki prostor oziroma sodobno oprem-
I iiena telovadnica za najmlajše - s ka

kršnimi se Se ne postavlja veliko vrt-
°ev v Sloveniji. Tudi zunanje igrišče je 
dokaj lepo urejeno in opremljeno, a že 
zdaj premajhno, za nameček pa si 
ograjo deli z vrtom gostinskega loka-

Kot je povedala Marinka Boro-

Sa, ravnateljica WZ Antona Med
veda, družba res ni najprimernejša, a 
se za zdaj nekako Se prenašajo in do
govarjajo, večno pa to zagotovo ne bo 
Slo. Tako jim iz spodnjega lokala 
mariskdaj prinesejo igrače - s kateri
mi malčki radi kar prek ograje ob
streljujejo goste spodnjega lokala, spet 
drugič pa zaradi hrupnih gostov 
malčki ne morejo zaspati... Najhujša 
zadrega pa so Se vedno zunanje sto
pnice vrtca, kjer zelo radi posedajo 
srednješolci bližnje šole in s cigareta
mi v ustih, pločevinkami v rokah, 
razbijanjem steklenic in kopico nepri
mernih besed malčkom zagotovo ne 
dajejo najbolj spodbudnega zgleda. 

Marinka BoroSa pravi, da nov ka
mniški vrtec Kamničane zelo zanima 
in bi si ga marsikdo rad ogledal tu
di od znotraj, Se zlasti starSi, ki na
črtujejo otroke. Zato bodo Se pred po
letjem pripravili dan odprtih vrat in 
takrat v vrtec povabili vse, ki bi si ga 
radi ogledali. Je pa zanimivo, doda
ja ravnateljica, da bi skoraj vsi star
Si radi otroke vpisali v novi vrtec, če
prav ne stanujejo ali delajo v njegovi 
bližini. Zato bodo morali to jesen spet 
odkloniti na kupe proSenj za vpis v 
vrtec (lansko jesen so jih odklonili 
krepko prek sto), saj se stanje glede 
prostorske utesnjenosti v kamniški 
občini z novim vrtcem ni popravilo -
čeprav se Kamnik postavlja z zelo 
nizko stopnjo zajetja predšolskih ot
rok v organizirano vrtčevsko vzgojo, 
ki znaSa le 30 odstotkov, medtem ko 
se slovensko povprečje bohoti z nad 
50-odstotnim zajetjem otrok v orga
nizirano predšolsko varstvo. Prav za

radi teh tako nizkih odstotkov se v 
kamniškem vrtcu Se toliko bolj trudi
jo za dodatne dejavnosti in popoldan
ske aktivnosti, v katere zajemajo 
okrog 600 malčkov, saj so pravza
prav edini, ki se v Kamniku organi
zirano ukvarjajo s predšolsko vzgojo. 
To pa je za vzgojiteljice, ki že dopol
dne nimajo najlažjega dela, velika 
dodatna obremenitev. 

Že tako perečo vrtčevsko prostor
sko stisko bi znala to poletje dodat
no zaostriti Se zahteva sanitarne ins
pekcije, ki z avgustom prepoveduje 
obratovanje dvema vrtčevskima eno
tama in sicer Marjetici in Mojci. Rav
nateljica meni, da prenova obeh enot 
ne bi smela hiti pretrd oreh, čeprav je 
občinski proračun dokaj omejen in se 
Se vedno spopada s stroški novega 
vrtca. V predlogu osnutka je kljub te
mu naSlo mesto 5,5 milijona sit za 
gradbena dela, za opremo pa jih bo 
treba Se izvrtati. Časovno prenovo na
črtujejo v poletnih mesecih, ko sta 
enoti tako in tako zaprti. Ker prenov
ljeni enoti ne bosta prinesli dodatnih 
zmogljivosti, v vrtcu razmišljajo tudi 
o možnostih, ki bi malčkom in star-
Sem zagotovile tudi te. Ravnateljica 
pravi, da se kot najsprejemljivejSa 
(najcenejša) možnost ponuja preuredi
tev bivSe OŠ Loke, saj so se učenci 
preselili v novo OŠ Šmartno. A bo tre
ba to možnost Se pretehtati in uskla
diti... Tudi devetletka namreč vrtčev-
skih težav ne bo omilila, saj hkrati 
prinaSa nižje normative in bo v vrtcih 
le Se več skupin. A. P. 

Naknadno uvrščen zaključni račun 
96 sprejet - »zarote« svetnikov ni bilo 

Na 25. seji občinskega sveta 23. 
aprila so občinski svetniki potem, 
ko so na predlog občinske upra
ve naknadno uvrstili na dnevni 
red zaključni račun občinskega 
proračuna za leto 1996, tega spre
jeli brez večjih pripomb. Kot je 
znano, je bil prav ta akt, ki ga je 
občinski svet na prejšnji seji za
vrnil, razlog za demonstrativni od
hod županove ekipe s seje. 

Kot je poudaril Alojz Kolar, na
čelnik oddelka za gospodarske de
javnosti in finance, znesek okrog 
50 milijonov SIT iz naslova sred
stev sklada stavbnih zemljišč v 
končnem seštevku odhodkov po
motoma ni bil upoštevan in se je 
svetnikom za to napako opravičil. 
Tudi z vsebinskimi pripombami 
svetnikov se po izjavi Kolarja 
predlagatelj strinja, vendar j ih ni 

bilo več moč upoštevati. ZR je na
mreč dokument o že izvršeni po
rabi. 

Sicer pa so svetniki že pri po
budah in vprašanjih, ki so j ih to
krat na predlog Dušana Jesenika, 
SLS, izjemoma uvrstili na prvo 
mesto, poudarjali, da pri zavrnit
vi ZR 96 ni šlo za nikakršno za
roto proti županu, najmanj pa da 
so nameravali zavrniti tudi osnu
tek občinskega proračuna za le
to 1997, kot je to na prejšnji seji 
dejal župan Smolnikar. Takega 
mnenja sta bila poleg Jesenika še 
svetnika Repanšek, SDS in Hu-
maijeva, SKD, ki je poudarila, da 
bi morali občinski funkcionarji 
svoje izjave za javnost bolje pre
misliti. Pri tem je omenila tudi iz
jave o obsojanju zdravnice, ki je 
dala (domnevno neutemeljen) bol

niški dopust bivši direktorici druž
be V P - Zaklad narave, pripom
be k številu letošnjih občinskih 
priznanj in podobno. 

Poleg zaključnega računa so 
svetniki na dnevni red naknadno 
uvrstili še predlog odloka o spre
membah odloka o prostorsko ure
ditvenih pogojih za sanacijo degra
diranega prostora (tkim. črne grad
nje), v katerem je bila zaradi ad
ministrativne napake izpuščena 
navedba ene legalizirane gradnje, 
in obravnavo županovega sklepa 
o zadržanju objave odloka o oprav
ljanju gospodarske javne službe pri 
urejanju pokopališč in pogrebnih 
storitev, katerega 13. člen naj ne 
bi bil v skladu z Ustavo. 

Svetniki so brez posebne raz-
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Prvomajsko praznovanje na Kamniškem 

SĈ Q Moste 88 A 
Prodajalna obutve in tekstila 

Ugodna ponudba trenirk 

od 999 do 3.999 SIT. 

Pohitite, da ne zamudite ugodnosti. 
Obišč i t e nas od 8. do 19. ure, ob sobotah o d a do 13. ure. 

Naslednja, 10. številka 
Kamniškega občana bo 
izšla v četrtek, 29. maja; 
članke sprejemamo naj' 
kasneje do srede, 21. 
maja, oglase, zahvale in 
obvestila pa do torka, 27. 
maja. 

Časi se spreminjajo in z njim 
tudi ljudje. Prvi maj ni več tisto, 
kar je bil včasih, ko so delavci 
skrivoma proslavljali svoj dan in 
si s tem nabirali moči , da so 
vzdržali težke napore. Danes po
meni 1. maj za mnoge spomin na 
zgodovino. K o danes ocenjujemo 
razmere, se nehote zamislimo, če 
se zgodovina ne ponavlja. Tudi 
danes se za preprostega človeka, 
ki ima na voljo le delavne roke 
in željo po dostojnem življenju, 
razmere niso bistveno spremeni
le. V tem času velik del ljudi ži
vi na robu preživetja, manjši del 
pa žanje rezultate njihovega de
la. Veliko ljudi je brezposelnih ali 
so le deloma zaposleni, so na ča
kanju in ne vedo, kaj bo jutri . 
Brezobzirnost podivjanega libe
ralnega kapitalizma mnogim jem
lje človeško dostojanstvo, med
tem ko si drugi polnijo žepe. Pra
vice delovnega človeka, ki so za

pisane, se ne spoštujejo. A kaj bi 
ob tem prazniku dela samo jadi-
kovali in govorili o težavah, to je 
priložnost, da se tudi sprostimo 
in razveselimo. 

Praznik 1. maj ne gre v poza
bo, ampak nas opozarja, da bo 
potrebno marsikaj spremeniti, da 
bo delovni človek vendarle ja
snejšega lica gledal v jutrišnji dan. 
Moral i se bodo med seboj bolj 
povezati in odločno zastaviti svo
jo besedo. 

Kakor vsako leto so tudi letos 
na predvečer delavskega prazni
ka zagoreli številni kresovi; na 

Starem gradu, v Tunjicah in dru
gih krajih. Ob njih so se zbirali 
ljudje in preživeli nekaj prijetnih 
uric. 

Tradicionalno povabilo na pr
vomajski golaž na Starem gradu, 
pri Lovski koči v Palovčah, v ne
katerih gostiščih je privabilo ve
liko obiskovalcev. Na Starem gra
du so pričeli s praznovanjem že 
na predvečer praznika, enako ve
lja za Tunjice, pa še veliko je bilo 
podobnih srečanj. 

Ob živi glasbi so preživeli pri
jetno noč. Praznovanje je bilo ze-
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M E S E C G O R E N J A 
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O d s l e j ALPINA 

tudi v Kamniku na Sutni 
( p o l e g t r g o v i n e O b u t i m a č e k ) 

- z ž e n s k o , m o š k o 
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Do 20. maja 15% OTVORITVENI POPUST! 
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Množičen obisk najlepšega 
cvetličnega parka in holandske vasi 
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Uradna otvoritev holandske 

vasi in sejma je bila 25. aprila po-

obletnici Evropske unije, seveda 
takrat že kot članica te organi
zacije. Slovenski kmetijski mini-

Otvoritev holandske vasi in sejma je opravil Ciril Smrkolj s pomočjo 
prijaznih Nizozemcev. 

poldan. Slovesnosti se je udeležilo 
več uglednih tujih in domačih go-
stov. Med njimi so bili slovenski *4*-~ , ; 

kmetijski minister C i r i l Smrkolj. I S f V 
ki je sejem tudi odprl, veleposla
nik kraljevine Nizozemske J. Th. 
H . C. von Ebbenhorst Tengber-
gern, častni konzul kraljevine N i 
zozemske v Sloveniji Matija Škof, 
slovenski minister za pravosodje 
in drugi predstavniki vladnih in
stitucij. Nizozemski veleposlanik 
je po pozdravu predstavil drobec 
holandske vasi s tipičnimi kulisa
mi - fasadami hiš, mlinom na ve
ter, izdelovalci.cokel in njihovo 
narodno nošo. Ob zvokih harmo
nike smo dobili občutek, da se je 
holandska vas naselila v enem od 
najčudovitejših delov Slovenije, v 
ozadju pa so se lesketale kamniš
ke alpe, prekrite s snegom. 

Veleposlanik je poudaril, da je 
razlog za sodelovanje s Sloveni
jo tudi Evropska unija, kateri se
daj predseduje Nizozemska. Poh
valil je tudi slovensko domiselno 
darilo, najlepše božično drevo v 
Rimu. V tem mestu je bil pred 
štiridesetimi leti podpisan spora
zum s članicami Evropske unije. 
Izrazil je željo, da bi Slovenija na
šla še kakšno drevo ob naslednji 

Domžal , Mengša, Kranja. Nove 
Gorice in Metlike pa so sloven
skim cveličarjem in vrtnarjem 
podelili posebne nagrade. 

Na letošnjem šestem cvetlič
nem festivalu so se predstavile tu
di obč ine Kamnik, Domžale , 
Mengeš, Moravče in Lukovica. 
Naša občina se je v organizaciji 
Turistično informacijskega centra 
občine Kamnik predstavila v pe
tek, 2. maja. V uvodnem govoru 
in v povezovalnem besedilu je 
Kamnik in njegovo okolico zani
mivo predstavil P r imož Hieng. 
Številne zbrane domače in tuje 
obiskovalce je prijazno nagovoril 
naš župan Tone Smolnikar. Med 
drugim je poudaril zanimivosti 
naše občine v naročju kamniških 
planin. Nastopila je Mestna god
ba Kamnik, Folklorni skupini 
Druš tva narodnih noš na K o -
mendskem in Društva upokojen-

Tehtanje kmetijskega ministra Cirila Smrkolja po nizozemskem običaju 
ster C i r i l Smrkolj je ob tej pri
ložnosti izrazil veselje, da v tako 
lepem okolju lahko pozdravi še 
zlasti nizozemske prijatelje, za 
kar imajo prav gotovo zasluge 
snovalci tega čudovitega parka in 
sedanje vodstvo. Izrazil je željo 
po sodelovanju z Nizozemsko. K 
ogledu parka in holandske vasi je 
povabil tako goste iz Holandije 
kot tudi Slovence, da bi spozna
li lepote tega parka in cvetja, ki 
je Slovencem in Nizozemcem ta
ko blizu. 

cev Kamnik, kamniška mažoret-
na skupina Veronika, planšar.ji z 
Velike Planine pa so predstavili 
vclikoplaninskc običaje in pesmi. 

V Arboretumu, spomeniku ob
likovane narave, je v desetletjih 
načrtovanega razvoja nastala en
kratna zbi rka rastlin, v kateri 
prevladujejo drevesa in grmovni-
ce z vseh koncev sveta. Nasadi so 
oblikovani z izrazitim občutkom 
za vrtno umetnost in hkrati pre
mišljeno izkoriščajo razgibano in 
pestro naravno okolje. Arbore-

Sltkovita holandska vas In predstavitev občine Kamnik. Na sredini nas tupan med sproščenim pogovorom 
z udeleženci slovesnosti. 

Mimoidoči so občudovali ročne 
spretnosti nizozemskega izdelo
valca cokel. 

Najbolj zabavno je bilo ob ni
zozemskem običaju - tehtanju 
domačega kmetijskega ministra 
Cirila Smrkolja, ki mu je tehtni
ca namerila 98 kilogramov. Sto ti
soč tolarjev, kolikor je bilo vre
dno 130 kilogramov sira, ki so ga 
naložili namesto uteži, so Nizo 
zemci podarili za novo pediatrič
no kliniko v Ljubljani. 

V času razstave je v Arbore
tumu potekalo več prireditev, 
med njimi tudi mednarodna ko
njeniška. Odbor cvetl ičarjev in 
vrtnarjev pri Obrtni zbornici je 
letos prvič podelil posebno pri
znanje Z L A T I T U L I P A N za živ
ljenjsko delo na področju vrtnar
stva, ki ga je prejel ustvarjalec 
Arboretuma prof. Miha Ogorevc. 
Župani občin Kamnika. Pirana, 

lum vabi v vseh letnih časih. Se
daj v njem doživite pisano pomla
dno prebujenje narave, kasneje se 
bo ponudila lepota poletja, bar
vitost jeseni in mirna, vendar sli
kovita zima. 

Tekst in fotografije 
VERA MEJAĆ. 

Kamniški občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, 
ljubljanska 3/a, direktorica Saša Mcjać. occ. Ureja uredniški odbor. Odgovorna 
urednica in lektorica Breda Podbrežnik Vukmir. Strokovna sodelavka Vera McjaC. 
Tehnični urednik franci Vidic. Na podlagi zakona o PD in mnenja Urada vlade za 
informiranje sodi časopis med proizvode informativne narave, za kalere se plačuje 
5% davek. Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 11.2(10 izvodov in ga 
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Društvo za boj 
proti sladkorni 
bolezni Kamnik 

vabi 
na občni zbor, 
ki bo v četrtek, 
22. maja, ob 16. 
url v gasilskem 
domu Kamnik, 

Livarska t 
Vabljeni! 

Prvomajsko praznovanje na Kamniškem 
Nadaljevanje s 1. strani 

lo solidno in na dostojnem nivo
ju. Ves čas ni bilo nobenih nev
šečnosti, nam je povedal oskrb
nik Starega gradu. To praznova
nje je bilo najlepše v zadnjih le
tih. Še lo nam je povedal, da je 
na Stari grad prišlo veliko mla
dih z vrtnicami v gumbnici, po
strežem so bili z golažem ali dru
gimi dobrotami. Veselo razpolo
ženje se je nadaljevalo do zgod
njih jutranjih ur, ko so pričeli 
prihajati novi, ki so prišli zaradi 
tradicije in spomina. Prihajali so 
ves dan do popoldanskih ur. 

Na tradicionalno srečanje v 
Kamniško Bistrico pa so prišli 
številni občani, ki so na ta sreča
nja prihajali tudi v preteklih le
tih. Tu je bilo več starejših pa tu
di mlajših približno toliko kot v 
letu poprej, nekaj 
sto, čeprav je bi
la udeležba pred 
desetimi ali dvaj
setimi leti znatno 
številčnejša. 

Prostor pri Jur-
juje bil dobro obi
skan. Udeleženci 
srečanja so čakali 
na praznični pro
gram. Tokrat so ga 
pripravili pevci So
lidarnosti in god
beniki Mestne god
be Kamnik Zani
mivo je bilo tudi 
to, da so prazno
vanje organizirali 
delavci Solidarno
sti Marsikdo se je 
vprašal, kje so bili 
tisti, ki naj bi bili 
dolžni za to poskr
beti, a žal na to 

vprašanje nI dobil odgovora. Pevci 
Solidarnosti pod vodstvom Sebasti-
jana Vrhovnika so ob spremljavi 
Mestne godbe pod vodstvom 
Francija Lipičnika zapeli Interna-
cionalo. K besedi se je oglasil žu
pan Kamnika g. Tone Smolnikar. 
Govoril je o pomenu 1. maja. nje
govi zgodovini in o poskusih raz
vrednotenja vsega iz preteklosti. 
To je ponazoril tudi s trditvijo, 
da se tokratnega praznovanja od 
vseh občinskih svetnikov udeležu
je en sam. V življenju je čutiti 
preveč strankarstva in premalo 
volje do realnosti. Pevci so zapeli 
več prazniku primernih pesmi, 
godba pa zaigrala nekaj praznič
nih skladb. Vsi so imeli rdeče na
geljne. 

G . Janez Maleš, predsednik So
lidarnosti, je vsem navzočim za
želel prijetno razpoloženje in za

gotovil, da bo Solidarnost tudi 
vnaprej ohranjala tradicijo delav
skega praznika, ne glede na od' 
sotnost zato poklicanih dejavni
kov. Izrazil je željo, da se leta 
1998 ponovno s rečamo na leni 
prostoru. 

Razpoloženje udeležencev je 
bilo zelo dobro, pos t režba pri 
Jurju je bila solidna in hitra. Ni 
česar ni primanjkovalo. 

Za zaključek uradnega delit 
srečanja so pevci Solidarnosti in 
Mestna godba Kamnik zaigrali in 
zapeli državno himno. 

Prvi maj bo mnogim ostal v 
prijetnem spominu ne samo za' 
radi druženja z znanci in prija
telji, ampak tudi zaradi ohranja
nja tradicije delavskega praznika. 

STANE SIMŠIČ 

Pevci Solidarnosti med nagovorom župana Toneta Smolnikarja 

Nada l j evan je 25 . seje o b č i n s k e g a s v e t a 

Proračun 97: veliko želja 
ob majhni vreči 

Občinski svetniki so prekinje
no 25. sejo nadaljevali v torek, 29. 
aprila, z razpravo o osnutku občin
skega statuta. 

Med svetniki je seveda največ 
zanimanja, kako razdeliti 2158 
milijonov tolarjev, kolikor župan 
in njegovi sodelavci računajo, da 
se bo nateklo letos v občinsko 
vrečo. 

Od 20. svetnikov, ki so se og
lasili v razpravi, j ih je večina na
vajala dodatne potrebe in želje, 
ki naj bi j ih letos pokril i iz ob
činskega proračuna. Le malo med 
njimi pa se je lotilo vprašanja, kje 
bi lahko p r o r a č u n s k o porabo 
zmanjšali, nihče pa ni predlagal, 
kako naj bi občina prišla do da-
datnih dohodkov za kritje nalog, 
ki j ih je dolžna financirati. 

Med tistimi, ki so predlagali 
zmanjšanje nekaterih proračun
skih postavk, sta bila Milan 
Windschnurcr, S K D , in Vida 
Romsak, SDS. 

Vvmdschnurer je menil, da je 
za plače občinskih uslužbencev 
namenjenega preveč denarja, naj 
denar za Mednarodni bicnalc ak
varela v celoti zagotovi država, 
ne pa občina, da naj črtajo sred
stva za komendsko telovadnico 
in podobno, zavzel pa se je za 
večja sredstva krajevnim sku
pnostim in za to, da se ves de
nar od občinskega premoženja 
nameni za obnovo kulturnega do
ma v Kamniku. Romšakova pa je 
bila mnenja, naj se na račun f i 
nanciranja obnove cerkve na Go
zdu, javne razsvetljave v Kališu, 
treh planinskih pašnih skupnosti 
zmanjšajo ali v celoti ukinejo 
predlagani zneski npr. za spome
nik sodstva v Motniku, za jav
no razsvetljavo Podliruška-Srcd-
nja vas itd. 

Po mnenju Demitrija Perčiča, 
LDS, je treba ločiti občinski pro
račun in spisek želja, za katere
ga je dejal, da ga ima tudi on za 
deset strani. Predlagal je, naj bi 
vodstvo dmžbe Velika planina za
klad narave do obravnave predlo
ga proračuna posredovalo občin
skemu svetu oceno sedanjega polo
žaja družbe in vizijo razvoja, na 

podlagi česar bi se svet lahko od
ločal o zagotovitvi nujno potreb
nih sredstev. 

Obč inska uprava pa naj bi 
predložila svetu b o d o č o obliko 
delovanja stanovanjskega sklada. 
Oba predloga je občinski svet na 
koncu tudi sprejel kot svoja skle
pa. 

Sicer pa so svetniki imeli naj
več predlog za zagotovitev pro
računskega denarja za financira
nje programov KS (Tonin S K D , 
Rajsar, SDS, Repanšek, SDS, J . 
Štele, SLS, Oresnik, SLS, Hoče
var, SLS, in drugi). Ob tem so ne
kateri svetniki znova načeli raz
pravo, katero območje je v pre
teklosti imelo prednost pri zaje
manju iz občinske vreče. Je bila 
to Tuhinjska dolina, komendsko 
območje ali Kamnik? 

Na koncu so svetniki soglasno 
sprejeli predlog Rudija Capudra, 
LDS, naj občinska uprava pripra
vi pregled, koliko denarja je v zad
njih treh letih prispevala občina po
sameznim krajevnim skupnostim in 
koliko denarja so zbrali sami kra
jani. Sprejet je bil tudi njegov 
predlog o pripravi pregleda o 
tem, kakšne so zakonske in dru
ge stalne obveze občine in koli
ko denarja Se ostane za »prosto 
razpolaganje«. 

Vroče teme, obnove in dogra
ditev osnovne šole v Mostah se
je lotil Vinko Ovijač, S K D , ki je 
občinskemu vodstvu očital pre
malo razumevanja za rešitev te
ga vprašanja. Z razpravo Zami
ka, LDS, o razlogih za gradnjo 
večnamenske telovadnice v Ko
mendi in o potrebi, da občina le
tos zagotovi obljubljenih 16 mi
lijonov SIT, se je razvila že zna
na polemika med Komendčani in 
Moščani (Špenko, SDS: ali boste 
Moste zbrisali). Pavel Ocepek, 
S K D , pa je ponovil svoje odklo
nilno stališče do gradnje komend-
ske večnamenske dvorane. Igor 
Podbrežnik, SDS, je med drugim 
dejal, da SDS ni proti komend-
ski naložbi, pač pa proti načinu, 
kitko naj bi ta prišla med občin
ske obveznosti (»ponudiš prst, pa 
te zagrabijo za celo roko!«). Pod

brežnik je spomnil tudi na obve
zo občine do ureditve Palovške 
ceste, soseske B8 in ploščadi 
pred vrtcem v Novem trgu. To 
naj bi se pokrilo z. denarjem, ki 
ga bo občina dobila pri gradnji 
bencinskega servisa. Pod tem po
gojem so namreč krajani dali svo
je soglasje k zazidalnemu na
črtu. 

Ker ima občina Kamnik kot 
svoje prednostne naloge oprede
ljene kmetijstvo, podjetništvo in 
turizem, so nekateri svetniki 
(Podbrežnik, SDS; Romsak, SLS, 
Mcrsak, Zeleni, Hočevar, SLS, in 
drugi) spomnili tudi na te obve
znosti občine. 

Na koncu obsežne razprave, ki 
je ni moč podrobno zajeti v tem 
sestavku, so občinski svetniki z 18 
glasovi sprejeli osnutek letošnjega 
občinskega proračuna. Sklenili so 
tudi, naj občina pri Ekološkem 
razvojnem skladu najame 14 mili
jonov SIT posojila za gradnjo ka
nalizacije v Podgorju in 15 milijo
nov SIT posojila za gradnjo kana
lizacije v Smartnem v Tuhinju. Do
ba vračanja posojila z obrestno 
mero T O M + 6% bo 15 let. Ob
činski svet je nato brez razpra
ve sprejel še osnutek odloka o ob
činskih upravnih taksah. 

Pri obravnavi osnutka odloka 
o spremembi odloka o komunalnih 
taksah pa je Demitrij Perčič, 
LDS, predlagal, naj se upošteva 
večje zmanjšanje takse za napi
sne table in sicer naj bo taksa za 
table do 0,5 l i r 2000 točk, za ta
ble od 0.5 do 2,5 pa 4000 točk. 
Vrednost točke je 7 SIT. Ker je 
bil del odloka o opravljanju go
spodarske javne službe na pod
ročju urejanja pokopališč in po
grebnih storitev v nasprotju z za
konom o lokalni samoupravi, je 
župan zadržal njegovo objavo. 
Zato so svetniki odlok dopolnili 
tako, da občinski svet k izdaji od
loka o koncesiji za opravljanje te 
dejavnosti daje le mnenje, ne pa 
soglasje. O b zakl jučku seje so 
svetniki brez. razprave vzeli na 
znanje poroči lo o uresničevanju 
sklepov občinskega sveta. 

FRANC S V E T E U 
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Svetniki sprašujejo in predlagajo 
Za izredno sejo 
občinskega sveta 
o Veliki planini 

Na zadnji seji občinskega sve
ta je Marjeta Humar v imenu po
slanskih skupin S K D , S L S , S D S 
in S N D dala zahtevo za takojšen 
sklic izredne seje občinskega sve
ta občine Kamnik, na kateri naj 
bi svetniki obravnavali problema
tiko gospodarskega položaja druž
be Velika planina - zaklad nara
ve. V ta namen naj strokovnjaki 
- ekonomisti pripravijo gradivo o 
gospodarskem položaju družbe in 
Predlog izhoda iz sedanjega sta
nja. 

Umirjanje prometa 
v Komendi 

Na pobudo svetnika Pavla 
Ocepka in predlog Osnovne so
le Komenda Moste ter na druge 
Pobude iz te KS v zvezi z ukrepi 
ža umiritev prometa v naselju 
Komenda Ivan Pristovnlk, tajnik 
občine Kamnik, odgovarja, da je 
komisija za t e h n i č n o urejanje 
Prometa v občini Kamnik, da je 
bila lani mobilna ovira pred šol
sko stavbo nezakonito odstranje
na. Nameščena je bila po pred
logu OŠ Komenda-Moste. Ker je 
bilo to odstranitev razumeti tu
di kot individualni ali kolektivni 

S 25 . se je o b č i n s k e g a s v e t a 

protest krajanov, je komisija zav
zela stališče, naj se v bodoče do 
posameznih individualnih pobud 
neposredno odpredelijo sveti KS, 
ki predstavljajo in tudi razrešu
jejo raznolike interese krajanov. 

Zato bo pristojna komisija žu
pana podala povsem konkreten 
predlog tehnične rešitve. Seveda 
pa je za kakršno koli rešitev tre
ba zagotoviti tudi p roračunska 
sredstva. Šest metrov dolga in 3 
cm visoka ovira stane npr. 80.000 
SIT. K temu pa je treba prišteti 
še stroške odstranjevanja v zim
skem času. Stroški nameščanja 
stalnih ovir pa so še večji, ker za
htevajo ustrezen gradbeni poseg 
v prostor. Prav zato reševanje 
pobud in zahtevkov za namešča
nje takih ovir ni zgolj tehnično 
vprašanje, pač je treba za ta na
men sredstva vnaprej planirati. 

N a koncu pa občinski tajnik še 
dodaja, da čeprav te ovire zmanj
šujejo hitrost motornih vozil, za 
posamezne »cestne dirkače« niso 
povsem učinkovite. 

Zakaj ni odgovorov na 
vprašanja svetnikov 

Rudi Meršak je postavil vpra
šanje županu, zakaj v zadnjih me
secih ni odgovorov na zastavlje
na vprašanja s strani občinskih 
svetnikov. Obenem pa je tudi on 
predlagal sklic izredne seje občin

skega sveta, na kateri bi poleg 
problematike družbe Velika pla
nina - zaklad narave obravnavali 
uresničevanje sklepov občinskega 
sveta v zvezi z Veliko planino in 
se lotili odlokov, s katerimi bi ce
lovito uredili pravila, aktivnosti in 
življenje na področju krajinske 
zasnove Velike planine. 

Razgovor o zapletih 
okrog OŠ Moste 

Vinko Ovijač je ponovno pred
lagal sestanek med vodstvom ob
čine in vodstvom KS Moste, na 
katerem naj bi rešili zaplet oko
li osnovne šole Moste. Predlog je 
dal že pred dvema mesecama, 
vendar brez uspeha. Če do se
stanka ne bo prišlo v naslednjih 
desetih dneh (predlog je dal 29. 
aprila!), bodo zaradi nevzdržno-
sti zadeve prisiljeni sklicati zbor 
krajanov. 

Vprašljiva združljivost 
funkcij podžupana in 
direktorja KP? 

Pavel Ocepek je predlagal Nad
zornemu odboru in statutarno-
pravni komisiji, da preuči zatrje-
vano pravno neskladnost funkcije 
direktorja komunalnega podjetja, 
ki je pomemben porabnik občin
skih sredstev, s funkcijo podžu
pana občine Kamnik. Po njego

vem mnenju ni dopustno, da di
rektor podjetja in solastnik sode
luje pri oblikovanju občinskega 
proračuna. 

SLS zahteva izredno 
sejo OS o podjetništvu, 
turizmu in kmetijstvu 

Ker do obravnave občinskega 
proračuni! v skladu s programom 
dela občinskega sveta ni bilo ob
ravnave strategije razvoja podjet
ništva, obrti, kmetijstva in turi
zma, je Jože Romsak na zadnji 
seji v imenu poslanske skupine 
SLS zahteval sklic izredne seje 
občinskega sveta o tej problema
tiki. Ob tem je vprašal, ali so bi
la dosedanja prizadevanja 31 svet
nikov v zvezi s tem vprašanjem 
bob ob steno. 

O lastninjenju 
Komunalnega podjetja 
naj spregovori 
Nadzorni odbor 

Franc Orešnik je v imenu po
slanske skupine SLS predlagal, naj 
na vprašanje o lastninjenju K o 
munalnega podjetja, ki ga je za
stavil županu, vendar doslej nanj 
ni dobil odgovora, do naslednje 
seje občinskega sveta odgovori 
Nadzorni odbor občine Kamnik. 

F. S. 

Na koncu svetniki predloga za 
nakup navedenega podstrešja ni
so sprejeli, saj so tak predlog pod
prli le trije svetniki. 

Občinski svet pa je z večino 
glasov dal soglasje k podelitvi kon
cesije dr. Ireni Dobnikar za oprav
ljanje mladinskega in otroškega zo
bozdravstva. 

K sklepu o povprečni gradbeni 
ceni stanovanj in povprečnih stroš
kih komunalnega urejanja stavbne
ga zemljišča na območju občine K a 
mnik je odbor za proračun in go
spodarjenje z občinskim premože
njem predlagal, naj bi v besedilu 
sklepa črtali letnico 1997 in da to
rej velja do sprejetja novega skle
pa, ne pa samo za letošnje leto. 

Letošnji program C Č N ni dobil 
podpore občinskega sveta 

Precejšen del razprave na 25. 
seji so občinski svetniki namenili 
trem dokumentom, ki j ih je ob
činskemu svetu predložila uprava 
Centralne čistilne naprave (CČN) 
Domžale-Kamnik: poročilu o lan
skih rezultatih, letošnjem programu 
in strategiji razvoja C Č N do leta 
2005. (Njihovo vsebino smo pov
zeli v prejšnji številki!) 

Svetniki so imeli h gradivu kar 
precej pripomb, od tega, da je 
preveč strokovno napisano in pre
malo razumljivo, da niso jasni po
datki o poslovnih rezultatih pa do 
tega, da bi moral biti bolj jasno 
opredeljen delež občine Kamnik 
pri izkoriščanju kapacitet in seve
da pri pokrivanju stroškov obra
tovanja in novih naložb na CČN. 

Nekaj pripomb je letelo tudi na 
sestavo in delo nadzornega odbo
ra (sveta). Menili so, da je samo 
en član iz kamniške občine (An
drej Skodlar) v petčlanskem sve
tu glede na 40% delež občine Ka
mnik premalo. Čeprav je treba 
povedati, da je iz poročila tega 
organa razvidno, da je bil kamniš
ki predstavnik v njem kar aktiven. 
To je kasneje potrdila tudi direk
torica mag. Olga Burica. 

V odgovoru na pripombe svet
nikov je še dejala, da so vsa po
drobna gradiva svetnikom na vo
ljo v občinski upravi in da so 
svetniki lahko brez skrbi, da nje
na ekipa dobro skrbi za občinsko 
lastnino. Povedala je tudi, da up
rava dnevno spremlja kvaliteto in 
količino odplak, ki na CČN pri
tečejo iz naše občine. Na pripom
be glede neurejenega lastninskega 
položaja CČN po razdelitvi dom
žalske občine na tri nove občine, 
ki si bodo svoj lastninski delež 
razdelile, je dejala, da bo to ure
jeno do konca letošnjega leta. Gle
de financiranja CČN je poudari
la, da je v zadnjih desetih letih za 
obratovanje naprave država pri
spevala 45% nepovratnih sredstev, 
sedaj pa so na voljo le še ekološ
ki krediti. 

Potem ko so svetniki poročilo 

Vi sprašujete, 
župan 
odgovarja 

V družbi Velika planina-
Zaklad narave d.o.o. se marsikaj 
dogaja. Pospremembi v vodstvu je 
prišlo tudi do stavke. Zakaj 
pravzaprav gre? 

Res je, da se v družbi Velika 
planina in na sami Veliki planini 
dogaja marsikaj. Toda treba je re
ći, da ne samo danes, v minulih 
dneh, minulih mesecih, ampak že 
leta. Naj na trditev, da je v družbi 
prišlo do stavke, odgovorim, da 
stavke ni bilo. Delavci družbe so 
po spremembi v vodstvu ustanovi
li sindikat, organizirali stavkovni 
odbor in želeli po svoje urejati raz
mere. Bilo je pred prvomajskimi 
prazniki in to je bil po njihovem 
mnenju očitno pravi trenutek za 
organiziran pritisk, ki naj bi pri
speval k hitrejši razrešitvi vseh pro
blemov na Veliki planini. Nekaj
krat so se predstavniki delavcev 
oglasili na občini, zadnjič smo 
imeli sestanek dva dni pred prvo
majskimi prazniki. Na tem sestan
ku sem jim razložil sklepe pogovo
ra, kije bil isti dan in na katerem 
so sodelovali predstavniki skupšči
ne, in nadzornega sveta družbe Ve
lika planina ter v. d. direktor. Po
vedal sem jim, da delavci ne mo
rejo organizirati stavke proti župa
nu oz. občini, saj občina kot usta
novitelj ni odgovorna za obvezno
sti družbe, ko gre za finančna 
sredstva, razen s premoženjem, ki 
ga je vložila v to družbo. Pojasnil 
sem jim vsa dogajanja, ki med 
drugim kažejo, da že v minulih le
tih niso bila v skladu z zakoni, Se 
posebej, ko gre za legitimno regi
stracijo te družbe. Po tem sestanku 
je v. d. direktorja družbe s pred-

o lanskem poslovanju CČN spre
jeli, pa se je zataknilo pri spreje
manju programa C Č N za leto 
1997. S strani svetnikov so na
mreč padale pripombe, da je naj
prej treba vedeti, s kakšno firmo 
oz. s kom se pogovarjamo (Sta
ne Zamik), kakšen delež bo padel 
na kamniški p ro račun (Marjeta 
Humar), da je treba rešiti vpraša
nje plačevanja kanalščine za po
rabljeno vodo v živinoreji (Jože 
Romšak), zakaj sta med dolžniki 
tudi kamniška plavalni in teniški 
klub (Stane Zamik) in še več po
dobnih vprašanj in pripomb so 
imeli. Mag . Olga Burica je pojasni
la, da je CČN družba z omejeno 
odgovornostjo (d. o. o.), kalere 
lastniki so občine Kamnik in 
Domžale (bivša Občina), trije skla
di in zaposleni, ki imajo v celot
nem kapitalu 4% delež. Za obra
tovanje pa prispevajo sredstva le 
uporabniki, to je podjetja oz. 
pravne osebe in gospodinjstva. Sa
me naprave ne mislijo povečeva
ti, pač pa le nadgrajevati, saj bo 
treba z letom 2001 začeti iz od
plak čistiti tudi dušik. Za naše 
kmete je bil vsekakor zanimiv 
njen odgovor, da v Domžalah lo
čeno merijo porabo vode za živi
norejo, tako da rejcem tega čiš
čenja ni treba plačevati. Odpadne 
vode iz hlevov se namreč ne sme
jo stekati v kanalizacijo. 

stavniki sindikata In stavkovnega 
odbora podpisal dogovor o razre
ševanju težav, ki pa seveda zahte
vajo dalj časa in v prvi vrsti usta
novitev družbe na pravih zakon
skih temeljih. 

Isti dan sta dva strojnika pisno 
odpovedala delovno razmerje, po 
razgovoru z v. d. direktorjem pa so 
naSli začasno sporazumno rešitev, 
tako da sta gondola in sedeinica 
med prvomajskimi prazniki obrato
vali. 

Ne želim pojasnjevati podrobno
sti, saj je potrebno takoj zastaviti vse 
korake in možnosti, da Velika pla
nina dobi legitimni pravni status, 
saj bomo le na ta način lahko raz
mišljali o morebitnih novih vlagate
ljih oz. družbenikih. Istočasno pa je 
potrebno urediti lastninska razmer
ja, poiskati možne vire, ki bodo za
gotavljali normalen razvoj Velike 
planine. Ob koncu želim poudariti 
le to, da vsi tisti, ki si želijo ohrani
tev Velike planine, in tudi tisti, ki so 
odgovorni za njen obstoj, niso sto
rili vsega, da se ne bi srečevali s pro
blemi, s katerimi se moramo ukvar
jati dan za dnem. Ob tem želim po
udariti, da so neprestano v ozadju 
tudi taksne in drugačne politične 
igrice, ki položaj Se zapletajo in 
onemogočajo dogovarjanja s tisti
mi, ki bi Kamniku in Veliki plani
ni lahko pomagali. 

K o so svetniki potem odločali 
o sprejemu letošnjega programa 
CČN, je zanj dvignilo zeleni kar
tonček le 13 svetnikov od 29. Po
tem ko so nekateri svetniki izra
zili pomisleke, ali bodo kamniška 
podjetja in občina zmogla tak in
vesticijski zalogaj, kot ga predvi
deva vodstvo CČN do leta 2001, 
da ni znano, koliko bo prispeva
la država, da se je treba izogiba
ti nalaganju obvez za bodoče ro
dove in podobno, je vendar pre
vladalo mnenje, da je za naše pre
živetje potrebna tudi ta čistilna 
naprava. Zato so se z večino gla
sov odločili za podporo temu pro
jektu. 

Ob tem naj omenimo še pred
log Toneta Rajsaija, naj bi v ta 
program vključili tudi bodočo ka
nalizacijo z območja Tuhinjske 
doline. Po mnenju direktorice bo 
treba v prihodnje še več prizade
vanj vložiti v izločanje meteornih 
vod. V strukturi cene čiščenja pa 
bodo morala v prihodnje večji de
lež nositi tudi gospodinjstva, ki se
daj od 60 SIT, kolikor stane čiš
čenje 1 m ' odplak, prispevajo le 
27 tolarjev. Za uvodnimi' obrazlo
žitvami osnutka občinskega pro
računa za leto 1997 je predsednik 
občinskega sveta Igor Podbrežnik 
malo po deveti uri zvečer sejo 
prekinil. 

F. S V E T E L J 

Naknadno uvrščen zaključni račun 96 
sprejet - »zarote« svetnikov ni bilo 
Nadaljevanje s 1. strani 

Prave sprejeli predlog sprememb in 
dopolnitev občinskega statuta, 
upoštevali so tudi dopolnilo svet
nikov S K D , naj se v občinskem 
grbu dosedanji zadnji krajec za
menja s prvim mesečevim kraj
cem. Tako podobo je namreč imel 
kamniški grb nekdaj. Takega mne
nja je tudi dr. Emilijan Cevc, 
umetnostni zgodovinar in častni 
občan Kamnika. 

Nobenih dopolnitev pa niso 
imeli svetniki k predlogu odloka 
o spremembah poslovnika občinske
ga sveta, s katerim so določili pri
stojnosti statutarno pravne komi
sije in svetnikov v zvezi s pripra
vo sprememb in razlago poslov
nika. 

Svetniki niso soglašali s predla
ganimi pogoji za zamenjavo trgov-

K ponovljenim prejšnjim podat
kom, da je vrednost 297 m 2 veli
kih poslovnih prostorov na Ljub
ljanski v lasti občine ocenjena na 
20,196.000 SIT, vrednost skladišča 
s površino 437 m 2 v Tomšičevi uli
ci , last T P Kočna, pa na okrog 
17,190.000 SIT in da Občina pri
znava Kočni njena vlaganja v sku
pne dele in naprave v objekt, v 
katerem je tudi Maleševa galeri
ja, so predlagatelji dodali podatek, 
da je Kočna ob izvedbi te zame
njave pripravljena občini plačati 
še U milijonov SIT. Po podatkih, 
navedenih v obrazložitvi, naj bi 
občina ob zamenjavi za 20,198.082 
SIT pridobila 28,189.877 SIT. 

Svetniki pa navedenim podat
kom niso preveč zaupali in so iz
razili precej pomislekov, da objekt 
(skladišče), ki ga je po veljavnem 

NEKDANJI HOTEL NAPRODAJ - občinski svet se je odločil prodati ob
činsko polovico nekdanjega hotela Planinka poleg občine. Bo novi last
nik za deset najemnikov prostorov (med njimi je tudi nekaj političnih 
strank) boljši od občine? 

skih prostorov za Kočnino skladiš
če 

Potem ko so brez razprave so
glašali s prodajo lastninskega dele
ža na prostorih v stavbi na Glavnem 
trgu 23 (bivši hotel Planinka), kjer 
ima občina polovični delež, pa 
svetniki ponovno niso bili zado
voljni s predlaganimi pogoji za za-
•nenjavo trgovskega lokala na Ljub
ljanski cesti za skladišče Kočne v 
Tomšičevi ulici. Že na prejšnji se
ji so uvrstitev te točke na dnev
ni red, kot smo že poročali, za
vrnili. Svetniki niso bili preveč na
klonjeni utemeljitvi Bojana M l a 
karja, načelnika oddelka za oko
lje in prostor, ki je to zamenja
vo utemeljeval s potrebo po do
datnih parkirnih prostorih v sre
dišču mesta, za kar je odgovorna 
občina, kljub sorazmerno visoki 
ceni za m 2 parkirišča. 

zazidalnem načrtu treba podreti, 
za občino nima velike vrednosti. 
Zato bi bilo boljše trgovino v Za
pričah obdržati in z zbrano naje
mnino v nekaj letih kupiti to 
zemljišče za parkirne prostore 
(Repanšek, Humarjeva, Winds-
chnurer). Svetnik Meršak pa je k 
temu dodal, da dvomi v kvalite
to cenitve objektov in da bi bilo 
treba pridobiti še eno cenilno 
mnenje in se odločit i za javno 
zbiranje ponudb v skladu s pred
pisi. 

Načelnik Mlakar je na te pri
pombe dejal, da je objekte cenil 
sodno zapriseženi cenilec (cenilka). 
Objekt (skladišče) bo res treba od
straniti, vendar to na cenitev ne 
vpliva. Po njegovem ne gre za no
beno podtikanje, ker je dodatnih 
II milijonov, ki jih je Kočna pri
pravljena plačati, rezultat kar le

pega števila pogavorov. K o so 
svetniki utemeljevali svoje glaso
ve, so se Humarjeva, S K D , Rom
šak, SLS, VVindschnurer, S K D , 
Ocepek, SKD, Romšakova, SDS in 
Repanšek, SDS, opredelili, da bo
do glasovali proti. Svoj glas za je 
edini pojasnil Stane Zamik , LDS, 
ki je dejal, da je treba dati javne
mu interesu prednost pred profit
nim interesom. 

Nato je županov predlog o za
menjavi objektov od 27 navzočih 
podprlo le sedem svetnikov. Po
vedati je treba še, da je odsotne
ga župana Smolnikarja na seji s 
pooblastilom zastopal podžupan 
Tone Štele. Poleg tega so imeli 
svetniki v obravnavi še dvoje pre
moženjskih zadev in sicer nakup 
štirih stanovanj in nakup dela 
podstrešja v stanovanjskem bloku 
na Župančičevi ulici 4 v Kamni
ku. Pri prvi zadevi so svetniku 
upoštevali predlog Rudija Mcrša-
ka, Zeleni, ki ga je podprl tudi 
Stane Zamik, LDS; in se namesto 
za predlagani nakup dvosobnega 
stanovanja s površino 60 m 2 v Z i -
kovi ulici odločili za nakup dvo
sobnega mansardnega stanovanja 
površine 77 m 2 na Poti na Polja
ne 2. V istem objektu so se po pr
votnem predlogu župana odločili 
za nakup tudi dveh enosobnih in 
enega dvosobnega stanovanja. 

Zataknilo pa se je pri odloča
nju o nakupu dela podstrešja v 
stanovanjskem bloku v Županči
čevi ulici, s čimer naj bi občina 
odpravila pereča sostanovanjska 
razmerja. Po mnenju odbora za 
proračun in gospodarjenje z ob
činskim premoženjem, ki ga je ob
razložil njegov predsednik Rudi 
Capuder, ta nakup ni zadosti ute
meljen, saj bi z denarjem, ki bi ga 
morali vložiti v preureditev pod
strešja in obnovo strehe, lahko 
občina kupila dve do tri boljša 
stanovanja. Ob tem se je razvila 
razprava o potrebi boljše organi
ziranosti glede razpolaganja s sta
novanjskim denarjem, ki ga ima 
občina. Predsednik Podbrežnik je 
med drugim predlagal, da je tre
ba razmisliti o pobudi za obliko
vanje občinskega stanovanjskega 
sklada in preprečiti, da bi posame
zniki v občinski upravi razpolagali 
s temi sredstvi. Po mnenju Perči-
ča naj bi župan v enem mesecu 
pripravil predlog, kako razdeliti 
preko 230 milijonov SIT stano
vanjskih sredstev (sem je prištel 
tudi vrnitev po sklepu Vrhovne
ga sodišča za 65 milijonov SIT ne
namensko porabljenega stanovanj
skega denarja v preteklih letih). 

O B M O Č N I O D B O R R K K A M N I K 
i n 

M L A D I N S K I C E N T E R K A M N I K 

ORGANIZIRATA V ČASU LETOŠNJIH POLETNIH POČITNIC 

LETOVANJA 97 
i z a o s n o v n o š o l s k e o t roke o b č i n e kamnik 

VLETMMEWLEW 
MOŽNOSTI: I /. IZMENA: SAVUDRIJA 10. 7. - 20. 7. 2. IZMENA: SAVUDRIJA 20. 7. - 30. 7. 3. IZMENA: DEBELI RTIČ 30.7.- 9.8. 4. IZMENA: DEBELI RTIČ 9. 8.-19. 8. 5. IZMENA: ZG. GORJE H. 8. -18. 8. 

Z A V S E P O D R O B N E J Š E I N F O R M A C I J E I N Z A 
P R I J A V O N A L E T O V A N J A 97 S E O B R N I T E N A 
S O C I A L N E D E L A V K E N A O S N O V N I H Š O L A H . 
P O H I T I T E S P R I J A V A M I , K A J T I Š T E V I L O P R O S T I H 
M E S T J E O M E J E N O ! 
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Venerina pot tudi v Kamniku 

Na Ministrstvo za gospodarske 
dejavnosti Republike Slovenije je 
točno pred letom dni prispelo pri
poročilo slovenske ambasado v 
Bruslju, da bi pripravili projekt s 
preprostim naslovom Venerina pot. 
Tudi vas zanima, kaj bi to bilo, kaj
ne? Sosednji Avstrijci so se navdu
šili nad zamislijo, saj so začeli pri
pravljati velik mednarodni projekt. 
Z njim želijo svetu predstaviti no
vo turistično ponudbo in sicer kul
turni turizem (leto 1997 je tudi le
to kulture v slovenskem turizmu), 
ki temelji na zgodovinskem ozad
ju - na srednjeveški pesnitvi, ki jo 
je napisal Ulrich Leichtcnsteinski 
Frauendienst (Ženska služba). Pesni
tev opisuje Ulrichovo popotovanje 
skozi dvainpetdeset mest, med ka
terimi je tudi sedem slovenskih. Na 
svoji poti se je Ulrich uspešno bo-

bo predstavilo deset obrtnikov s 
prikazom izdelovanja starih pred
metov. Vsak obrtnik bo svoje izdel
ke tudi prodajal za srednjeveške ko
vance, ki jih boste lahko zamenjali 
- recimo temu - v menjalnici. Pri
pravili bomo še srednjeveške igrice, 
kot so metanje podkvic, hojo na 
hoduljah in težkanje, nastopili pa 
bodo tudi žonglerji in bruhalci og
nja. 

Zanimivo je, da ima Kamnik pe
stro obrtniško preteklost, saj je bila 
to ena od osnovnih gospodarskih 
panog v srednjeveškem mestu. 
Obrtnik v srednjem veku je bil tu
di prodajalec svojih izdelkov. Že v 
začetku 14. stoletja so obstajale jav
ne gostilne (nad Žalami so bili ce
lo vinogradi), kjer so točili vino in 
pivo. Zaradi pomembne moči reke 
Kamniške Bistrice se je razvilo mli-

Vitez Ulrich Ltechtensteinski, preoblečen v žensko, je potoval tudi sko
zi slovenske kraje. 

jeval, preoblečen v žensko, proti 
nasprotnim vitezom. 

Skupaj z avstrijskimi, češkimi in 
italijanskimi kolegi so spoznali, da 
bi to pesnitev lahko uspešno ponu
dili sodobnemu turistu na malce 

.drugačen način: v obliki prikaza 
srednjeveškega življenja. Poleg Ka
mnika so se v projekt Venerina pot 
vključili še Radovljica s svojo graš
čino, Škofja Loka z znamenitim 
gradom nad starim mestnim je
drom, Ljubljana z gradom, Komen 
z gradom Štanjel in Postojna s 
Predjamskim gradom. 

Kaj in kdaj se bo »srednjeveške
ga« zgodilo v Kamniku? Kamniška 
Venerina pot se bo dogajala 6. in 
7. junija. V petek zvečer bomo 
predvidoma pripravili predavanje o 
srednjeveškem Kamniku. Na prvo 
junijsko soboto, torej 7. junija, bo
mo na Trgu svobode postavili sred
njeveško tržnico, ki se bo začela ob 
10. uri. Tržnica je sestavljena iz raz
nobarvnih paviljonov, na njej pa se 

narstvo, veliko je bilo čevljarjev in 
usnjarjev, kasneje pa se je razvila 
tudi krznarska obrt. V oddaljenej
ših krajih se je razvilo železarstvo, 
že v 14. stoletju pa se je razvilo ko-
vaštvo. nožarstvo in izdelovanje me
čev. Konec 15. stoletja se že ome
njajo lužine, kjer so izdelovali žeb
lje. Posebno mesto so zavzemali 
mesarji, saj so v tistih časih poje
dli v mestih sorazmeroma več me
sa kol danes. Prodajali so ga na me
sarskih stojnicah na mostovih, kjer 
je bil zrak hladnejši, pa tudi odpad
ke govejega mesa so metali kar v 
vodo. Pekov ni bilo veliko, saj so 
meščani kruh pekli kar sami. Raz
vilo se je lončarstvo, ilovico pa so 
kopali v tunjiški dolini. V 16. sto
letju naj bi bilo na Grabnu kar šest 
lončarjev. Prav takrat se že omenja
jo svečarji, znali pa so poskrbeti tu
di za zdravje ljudi. Pred mostom 
prek Kamniške Bistrice je bilo ko
pališče, kjer so delovali padarji, ki 
so oskrbovali kopališča, svoje goste 

£ ~ m p m t TEKSTILNA TOVARNA, d.d. 

g t H Z < A £ \ l A Kamnik, Kovinarska 4 

objavlja prosti delovni mesti 

1. ELEKTRONIK - 1 delavec 
Pogoji: elektrotehnik-elektronik, delovne izkušnje s področja 
vzdrževanja elektronike, sposobnost za samostojno delo. 
Delovno razmerje se sklepa za do ločen č a s (6 mesecev), z 
možnost jo sklenitve delovnega razmerja za nedo ločen č a s . 

2. ORGANIZATOR-PROGRAMER - 1 delavec 
Pogoji: inženir računalništva ali informatike (VII. ali VI. stopnja), 
s poznavanjem operacijskega sistema V M S in relacijske 
baze ORACLE, z a ž e l e n e delovne izkušnje in organizacijske 
sposobnosti 
Delovno razmerje se sklepa za nedo ločen ča s , s 3 - m e s e č n o 
poskusno dobo. 
P isne ponudbe z d o k a z i l i o izpolnjevanju pogojev 
pr ičakujemo v 8 dneh po objavi na naslov: Svilanit, d.d., 
Kovinarska 4, 1240 Kamnik. 

pa so ludi brili in strigli; za svoj za
služek so znali poskrbeti tudi rano-
celniki. 

V srednjem veku je bila razvita 
tudi redna tedenska sejemska dejav
nost, kjer je šlo za trgovanje med 
mestom in bližnjo okolico. Letni sej
mi so imeli večji gospodarski po
men. Na njih so trgovali tudi trgov
ci iz drugih mest in trgov. Kralj 
Maksimiljan je Kamniku leta 150I 
dovolil letni sejem na sv. Primoža 
in Fclicijana - to je 9. junija. 

Po sobotnem srednjeveškem trž
nem vrvežu bodo zvečer člani Kul
turnega društva Priden možic na 
Malem gradu uprizorili Veroniko, 
komad za pleh bando in glumce. 
Člani Pridnega možica pravijo: »Ve
ronika je mesto, v katerem sreča ni 
niti želja niti prijetno dejstvo, am
pak ukaz, izpeljan iz prepričanja, da 
je mogoče z denarjem kupiti vse. Je 
mesto, v katerem oblast obvlada 
predvsem oblastnike. Mestna boga-
tašinja Veronika edina ne nasede 
veliki prevari, ki jo načrtujejo tri
je samooklicani pooblaščenci lokal
nega božanstva, zato jo meščani 
družno pahnejo v krajevno brezno.« 

Še to: Kamnik bo letos prvi med 
slovenskimi mesti, ki so vključena 
v Venerino pot, prvi, ko bo oživil 
srednjeveško tradicijo. 

mag. MARTINA KONCILIA 

Posvet o 
spravilu krme 
v valjaste bale 

Kot smo že zadnjic v zvezi s kme
tijskim sejmom v Komendi omenili, 
je Zveza združenj za medsosedško 
pomoč strojnih krožkov Slovenije v 
času sejma v Komendi pripravila pos
vet o Spravilu krme v valjaste bale. 
Za to novost, ki se zadnja leta uve
ljavlja na področju siliranja krme, vla
da veliko zanimanje. Na to kaže tu
di podatek, da se je tega posveta 
udeležilo 270 kmetijskih svetovalcev 
in drugih, ki jih to področje zanima, 
in to iz vse Slovenije. 

Udeleženci so obravnavali naloge 
strojnih krožkov pri baliranju, silir-
ne dodatke, problematiko traktorskih 
sedežev in klimatskih naprav, sezna
nili pa so se tudi z rezultati ankete 
in s predlogi letošnjih cen za balira-
nje. 

Organizatorji so poskrbeli tudi za 
objavo obravnavanih tem v zborni
ku. Tako je dr. Jože Verbič s Kme
tijskega inštituta Slovenije prispeval 
razpravo o siliranju krme s poudar
kom na baliranju. Med drugim ugo
tavlja, da pri okoli 380.000 ton travne 
silaže letno v Sloveniji že več kot pe
tino predstavlja silaža v balah. 

Krma, ki jo silirajo v bale, je gle
de lastnosti v glavnem podobna kr
mi, ki jo silirajo v običajne silose. Ne
kateri kmetje se zaradi novega na
čina siliranja odločajo za nekoliko 
zgodnejše siliranje krme iz. prve koš
nje, zaradi novega načina siliranja pa 
se je nekoliko povečal tudi delež si
laže iz pozno košene jesenske trave. 
Verbič pravi, da s siliranjem v bale 
ne moremo rešiti nekaterih najpogo
stejših napak siliranja, saj so osnov
na načela kisanja krme enaka, kot pri 
postopkih v običajnih silosih. 

Andrej Golob iz Slovenj Gradca 
je mnenja, da z baliranjem dosegajo 
kar dobro kakovost silaže v glavnem 
zato, ker se večinoma to opravlja s 
profesionalci v okviru strojnih krož
kov. Pri tem so še posebej pomemb
ni razni dodatki za izboljšanje kako
vosti silaže. 

Mag. Marjan Dolenšek iz novo
meškega oddelka Kmetijskega zavo
da Slovenije je predstavil predlog za 
izračun stroškov stiskanja in ovijanja 
bal. Upoštevajoč ceno folije, ki zna
ša 7600 Sit za zavitek 0,5 m in da 
se z enim zavitkom lahko ovije 21 do 
22 bal, znaša urna cena baliranja pri 
izdelavi 16 bal (s premerom 1,2 m) 
na uro za stiskalnico 498 SIT in za 
ovijalko 689 SIT na uro. Skupaj to
rej 1187 SIT na uro. Cena je nekoli
ko višja, če se uporablja stiskalnica 
z noži in namesto vlečene nošena 
ovijalka. Končno ceno je seveda glede 
na lokalne razmere oblikuje vsak 
strojni krožek posebej. 

Marjan Dolenšek je prispeval tu
di zanimivo razpravo o pravilno ob
likovanih traktorskih sedežih, ki čim
bolj zmanjšujejo negativne vplive na 
voznikovo hrbtenico in razpravo o 
pomenu klime naprav v traktorskih 
kabinah. F. S. 

K a m n i č a n i K a m n i č a n o m 

Ali zares poznate Kamnik? 
Pred mesecem dni me je po telefonu poklical stari pri

jatelj Andrej. »Tako, zdaj sem pa pravi Kamničan,«mije 
z veseljem povedal. Andrej je doma iz Trebnjega na Dolenj
skem in že zaradi službe ga je vleklo v bližino Ljubljane. 

Pred dobrim letom sva se slučajno - pa čeprav stara in 
dobra prijatelja - srečala v Kamniku. »V tem mestu bi rad 
kupil staro in veliko hiSo. Veliko znam narediti sam, ne
kaj bi si pomagal s krediti, nekaj bi prispevali starši.« 

Obljubil sem mu, da bom prebiral oglase v znanem og-
lašniSkem časopisu, povezal sem se z agencijami za nepre
mičnine in čisto po čudežu smo v Kamniku odkrili hišo, 
kije bila - vsaj zame - pisana Andreju na kožo. Ko si jo 
je ogledal (mimogrede, tudi žena ni imela nikakršnih pri
pomb), se je odločil za nakup. Pred mesecem dni se je z 
družino končno vselil v prenovljeno hišo v Kamniku. Ko 
smo pred dnevi sedeli na vrhu mestne kuvarne in obujali 
spomine na mladostna leta, me je presenetil z vprašanjem: 
»Bi mi ti pokazal nekaj kamniških znamenitosti in mi kaj 
več povedal o njih?« 

Pa sem začel razmišljati. V samostanski knjižnici še ni
sem bil, že nekaj časa si želim, da bi videl notranjost cerk
ve na Žalah, mika me, da bi si ogledal skrivni rov pod Ma
lim gradom, pa notranjost grajske kapele in tudi muzeja 
na gradu Zaprice še nisem obiskal. Zdaj sem pa tam! In 
kako naj zdaj Andreju razlagam o kamniških znameni
tostih, ko pa jih enostavno ne poznam? 

Verjetno je med Kamničani, torej domačini, še veliko ta

kih Andrejev, ki svojega mesta najbrž nepoznate najbo
lje. Prav zato so se v Turislično-informacijskem centru 
občine Kamnik odločili za akcijo in jo preprosto naslo
vili KAMNIČANI - KAMNIČANOM, ki bo v soboto, 24. 
maja letos, saj si boste lahko s strokovno usposobljeni
mi vodičkami ogledali vse mestne znamenitosti, tudi ti
ste, o katerih bi Andrej, naš novi Kamničan, rad izve
del kaj več. 

V Turistično-informativnem centru občine Ka
mnik so se odločili za dva ogleda in sicer ob 10. in 
16. uri, vodičke pa vas bodo v soboto, 24. maja, ča
kale na Glavnem trgu v Kamniku. Vodenje po Kamni
ku bo seveda brezplačno, le za morebiten obisk Sadni-
karjevega muzeja bo treba odšeti 150 tolarjev, za ogled 
2. mednarodnega bienala akvarelov na gradu Zaprice 
pa bodo odrasli odšteli 400 tolarjev, otroci pa 250 to
larjev. Imetniki letnih kart arboretuma Volčji Potok ima
jo prost vstop za ogled bienala akvarelov na gradu Za
price. 

Kamničani torej vabimo Kamničane, da ga spozna
mo in da bomo znali Andreju iz Trebnjega in podobnim 
povedati kaj več o mestu, v katerem živimo. 

Posebnost tega ogleda bo tudi možnost obiska rova 
pod Malim gradom - od Trga svobode do izhoda v go
stilni Pod gradom. 

TURISTIČNO INFORMACIJSKI CENTER 
OBČINE KAMNIK 

Preds tav i t ev de lovan j a č i s t i l n e n a p r a v e v Š m a r t n e m v Tuhinju 

Nov prispevek k varovanju okolja 
Tuhinjske doline 

»To je neke vrste pilotna naprava 
za bodoče reševanje odplak na ob
močju Tuhinjske doline,« je na ne
davni predstavitvi mehansko biološ
ko kompaktne čistilne naprave v 
Šmartnem v Tuhinju dejal Bojan 
Mlakar, načelnik oddelka za oko
lje in prostor občine Kamnik. Poseb
nosti nove čistilne naprave, ki so jo 
zgradili zaradi potreb nove šole na 
nasprotni strani regionalne ceste, so 
predstavili predstavniki projektivnega 
podjetja Hidroinženiring Željko Reč-
nik s sodelavci, ing. Ivan Hribar, di
rektor Zarje KOVIS, podjetja, kije 
napravo izdelalo, Andrej Skodlar, di
rektor Komunalnega podjetja Ka
mnik, kije izvajalo kanalizacijo, in 
drugi. Sodelovala pa sta tudi predse
dnik UO sklada stavbnih zemljišč 
Vinko Ovijač in predsednik odbora 
za komunalne zadeve Dušan Jese-
nik. 

Značilnost čistilne naprave je, da 
je zgrajena v obliki cisterne, s preme
rom 2,5 m, do polovice zakopane v 
zemljo, ostali del pa je zasut. Napra
va je bila grajena predvsem zaradi 
potreb nove osnovne šole. ker druga
če šola ne bi dobila uporabnega do
voljenja. Zato jo bo mogoče pri konč
ni rešitvi kanalizacijskega omrežja 
po potrebi tudi premestiti na drugo 
lokacijo. Odplake pritekajo v vhodno 
črpališče z dvema črpalkama (ena je 
rezervna), nato se prečrpavajo v me
hansko stopnjo z dvoprekatno grezni
co, kjer se umirja in se grobi delci 
usedajo na dno, od tod pa se preta
kajo odplake v biološki del, ki ga se
stavlja ozračevalni bazen z nakna
dnim usedalnikom. Na dnu tega ba
zena se skozi ozračevala v odpadno 
vodo meša zrak. Končno odplake 
pridejo v naknadni usedalnik, kjer se 
voda ločuje od kosmov blata. Ti pa 
se usedajo na konusnu dno bazena. 
Od tod se blato občasno prečrpava v 
dvoprekatno greznico, od koder ga 
bodo občasno praznili z vakuumsko 
črpalko. 

Naprava je dimenzionirana na 
biokemijsko obremenitev okrog 200 
enot, kar pomeni, da je poleg šole, ki 
zasede okrog 130 enot (390 učencev 
in zaposlenih), krajanom Šmartna 
na voljo Se okrog 70 enot, kar pome
ni prav toliko prebivalcev. 

Investitor naprave je bila občina 
Kamnik, njena cena pa je 11 milijo
nov SIT. Izvajalec je dobil plačilo le 
za polovico tega zneska, ostalo pa bo 
treba pokriti iz letošnjega proračuna. 

Po mnenju udeležencev predstavit
ve je to vsekakor pni korak v izgrad
nji kanalizacijskega omrežja na ob
močju Tuhinjske doline. V drugi fa
zi se bo treba lotili projekta za iz
gradnjo kanalizacije za celotno ob
močje Šmartna in Butce, kije že iz
delan in zajema območje z blizu 400 
prebivalci. Nujno se bo treba lotiti tu
di območja Laz in kasneje Se drugih 
naselij v tej dolini. Seveda pa se bo 
treba na podlagi temeljitih analiz od

ločiti, ali graditi ločene čistilne na
prave za posamezna naselja ali pa 
večjo napravo za vso dolino. Glede 
na sedanje precejšnje proste zmoglji
vosti (izpad industrije) na CČN Dom
žale Kamnik pa je treba preučiti tu

di smotrnost in ekonomičnost kolek-
torske povezave Tuhinjske doline s to 
čistilno napravo, čeprav tu obstojajo 
različni pomisleki, od siromašenja 
lokalnih vodotokov in podobno. 

FRANC SVETEL! 

NOVA ČISTILNA NAPRAVA V ŠMARTNEM • 
nja odplak na območju Tuhinjske doline. 

začetek sodobnega ureja-

P O S L O V N O - I N F O R M A C I J S K I 
CENTER OBČINE KAMNIK 

V a m predstavlja poslovno-informativne dejavnosti v maju. 
I Z O B R A Ž E V A N J E : 

V a r e k a - Igor J e n k o s. p.: P r i s top k obl ikovanju sis tema 
zagotavljanja kakovos t i 2 0 . maj , inf. 831 -266 , 8 1 7 - 4 4 3 

N i k o l a G r u b i š a s. p.: K r e a t i v n i marke t ing ( 1 . del), 
2 2 . maj , inf. 831 -266 , 8 1 7 - 4 4 3 

SVETOVANJE in INFORMIRANJE 
Za podjetnike in obrtnike poteka po ustaljenih razporedih in 

vsebinskih sklopih. 
NOVO! 
TOREK, od 16. do 17. ure 
SVETOVALEC: Prof. dr. Mark Otto 
KJE: Poslovno informacijski center Občine Kamnik. Glavni trg 

23, Kamnik, tel: 817-443, 817-069 (predhodna najava) 
K A J : Svetovanje s področja elektrike, elektronike in tehnolo

gije. 

V POSLOVNO-INFORMACIJSKEM CENTRU 
so Vam na voljo publikacije in pisna gradiva s področja malega 

gospodarstva. 
A K T U A L N O ! Javni razpisi in drugi predpisi za razvojne 
spodbude, objavljeni v uradnih listih Republike Slovenije. 

PREDSTAVITEV SVETOVALCA: 
Področje inovacij - prof. dr. Mark Otto 

Prof. dr. Mark Otto je dr. znanosti elektronike, elektrofizike in tehnologije. 
Mark Otto je zasebni raziskovalec, ki dela preko zveze inovatorjev Slovenije. Je 
tudi član komisije za intelektualno last pri Ministrstvu za tehnologijo in znanost. 

Mark Otto je živel in 26 let delal na področju elektrotehnologlje v Rusiji, kjer 
je bil med drugim šef laboratorija in ekspert za elektrotehnologljo, 

V Rusiji je naredil HO patentov s področja eleklrolehnologije. Pred sedmimi le
dje prišel v Slovenijo. VI. 1996Je na mednarodnem obrtnem sejmu v Celju sku
paj s sodelavci dobil zlato odličje za inovacijo avtomatskih protiobločnih siste
mov strojev za elektrocrozijsko grezenje. Isto leto je v Belgiji (Bruselj) prejel tudi 
veliko zlato odličje za isto inovacijo kot tudi v Nemčiji (Niirnberg). 

V Sloveniji sodeluje z dvema poslovnima partnerjema iz Novega mesta in Ljub
ljane. Mark Otto je večinski solastnik artikla avtomatskih protiobločnih sistemov 
strojev za elektrocrozijsko grezenje. Skupaj pa se ukvarjajo z razvojem, izdelavo 
in prodajo artikla, ki poveča ejektivnost strojev od 50-80%. Prof. dr. Otto sku
paj s sodelavci večji del proizvodov (98%) izvozi v Nemčijo in v Italijo. V Slove
niji se Mark Otto lahko polivali s strojema, v katerih je inštalirana avtomatska 
protiobločna naprava. (Unior-Zreče). 

Za Marka Otta bi lahko dejali, daje slovenski državljan, naš občan in člo
vek, ki ima rad Slovenijo inje tudi veliko pripomogel k promociji Slovenije v tu
jini. 

Pripravljen je svetovati tudi kamniškim podjetnikom, da bi s svojim preizku
som in intuicijo v tehniki pomagal izbrali optimalno smer razvoja. 
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O b č n i z b o r T u r i s t i č n e g a d r u š t v a K a m n i k 

Z dobro voljo do uspehov 
IMIU je. po več kot letu dni in pol ponovno zaži

velo delo Turističnega društva Kamnik. Zapuščina, 
ki jo je prevzela pomlajena ekipa, je bila zares ža
lostna. Ko seje po lanskem občnem zboru na prvi 
seji sestal upravni odbor TI) Kamnik, je kaj kma
lu postalo jasno, da se društveni problemi ponav
ljajo. K temu je po svoje veliko škode naredil novi 
Zakon o društvih, saj je težko primerjati delo ne
kega ljubiteljskega kulturnega društva z delom npr. 
gasilskega društva ali turističnega društva, saj so 
njihove vloge povsem različne. Za predsednika Tu
rističnega društva Kamnik je bil najprej izvoljen Ale
ksander Sarnavsky, ki pa je kmalu po prevzemu 
predsedniške funkcije tudi odstopil s tega mesta. 

To seje zgodilo že po prvem sestank u, ko so čla
ni upravnega odbora govorili o organizaciji 26. dne-
vov narodnih noš. Zadevo je z vso zagnanostjo, 
predvsem pa z veliko dobre volje in navdušenjem 
prevzel v svoje roke novinar, fotograf, glasbenik in 
direktor kamniške založbe Harlekin Primož Hieng. 
Časa za organizacijo »noš« ni bilo veliko, toda pri
reditev je uspela, tako po organizacijski kot tudi fi
nančni strani. Nedeljsko povorko narodnih noš si 
je ogledalo prek 30.000 obiskovalcev, kar je za to 
vsakoletno kamniško prireditev vsekakor največji 
obisk doslej. 

Po končanih dnevih narodnih noš je upravni od
bor 77) Kamnik Primoža Hienga predlagal za no
vega predsednika, to funkcijo pa je kljub številnim 
drugim obveznostim z veseljem sprejel. Društvo je v 
razmeroma kratkem času pripravilo zanimivo pre

davanje dr. Nika Sadnikarja o zgodovini Starega 
gradu, ki mu je - prav na Starem gradu - kljub izre
dno slabemu vremenu prisluhnilo več kot 60 ljudi. 
Vprednovoletnem času so člani TD Kamnik na No
vem trgu pod šotorom pripravili Božično-novolelni se
jem, stojnice pa so v zadnjem tednu lanskega leta po
stavili še na Sutni. Lahko bi rekli, veliko opravljene
ga dela v razmeroma kratkem času, saj je bil tudi 
zaključni račun več kot ugoden. 

Turistično društvo Kamnik bo občni zbor pripra
vilo v ponedeljek, P), maja, ob 18. uri v veliki sejni 
dvorani občine Kamnik. Med drugim bodo pregledali 
poročilo o delu v lanskem letu, sprejeli naj bi zaključ
ni račun za leto 1996 in potrdili program dela v le
tošnjem letu. 

Med člani društva so izredno priljubljeni izleti. Ap
rila so pripravili uspešen izlet vPrekmurje, 31. maja 
se bodo odpravili v Vipavsko dolino, junija pa naj bi 
obiskali Belo krajino. Na zadnji seji upravnega od
bora so že imenovali organizacijski odbor za 27. 
dneve narodnih noš, ki bodo letos od 12. do 14. sep
tembra. Kot pravi pedsednik Turističnega društva 
Kamnik Primož Hieng, bodo letos »noše« nekaj po
sebnega, le če vreme ne bo prekrižalo smelih načr
tov. Poleti nameravajo ob sobotah pripraviti več pri
reditev, med drugim dan marelic in breskev, dan sla
doleda in podobno. 

Med drugim želijo s postavitvijo stojal za kolesa 
ohraniti pročelja starih mestnih hiš, jesen pa bo vse
kakor prinesla še kakšno prijetno presenečenje. 

BOŽIDAR GJURIN 

Obiskal nas je Janez Janša 
V petek, 25. aprila, je v Šmart

no prišel na obisk predsednik So
cialdemokratske stranke Slovenije 
Janez Janša in tajnik stranke To
ne Krkovič. 

Člani SDS in krajani smo do 
zadnjega kotička napolnili sejno 
sobo gasilskega doma. V imenu 
navzočih in v svojem imenu je 
goste pozdravil predsednik KS 
Tone Rajsar. 

Janez Janša je v uvodnem go
voru orisal trenutno politično si
tuacijo v Sloveniji. Poudaril je, da 
so volitve vzklile upanje pri vo
livcih, vendar jih je poznejši raz
voj dogodkov razočaral. SLS bo 
za svojo potezo plačala ceno na 
naslednjih volitvah. Opozor i l je 
na pomanjkljivosti volilnega siste
ma. Slabo je predvsem zato, ker 
se vse to dogaja v času zaključe
vanja nekaterih ključnih proce
sov, kot je zlasti lastninjenje. V 
parlamentu nimamo močne opo
zicije, ki bi lahko kontrolirala de
lo vlade. Poudaril je tudi pomen 
lokalnih volitev leta 1998. Meni, 
da morajo pomladne stranke vsaj 
na tem nivoju ostali enotne in da 
na ta način lahko zmagajo. Zara
di situacije, ki jo imamo sedaj, je 
po Janševem mnenju močno pa
del ugled naše države v tujini. Za
to se mu zdi zelo pomembno, da 
so stranke našle skupni jezik ob 
podpisu listine o vstopu v zvezo 
N A T O . Poudaril je, da članstvo v 
N A T O ni samo strošek, ampak 
tudi velika prednost. Tone Krko-

vič je v svojem nagovoru dejal, 
da se naša politična scena poča
si bistri in da SDS postaja stran
ka ljudi, ki jim ni vseeno za svojo 
usodo. Poudaril je tudi, da zelo 
rad pride med ljudi, le da mu 
včasih obveznosti tega ne dopuš
čajo. 

Po uvodnih besedah gostov se 
je razvila debata. Na vprašanje 
glede letošnjih volitev predsedni
ka Slovenije je Janša odgovoril, 
da upa, da bodo stranke pomla
di našle skupnega kandidata. 
Skeptičen je bil glede odnosa me
dijev do nevladnih strank. Zani

mivo je bilo vprašanje, zakaj SDS 
ustanavlja KMEČKO Z V E Z O , saj 
je SDS vendar stranka delavcev. 
Janša je v odgovoru poudaril, da 
je SDS stranka vseh ljudi, ki ži
vijo od svojega dela, torej tudi 
kmetov. Kmetijsko vprašanje se 
mu zdi zelo pomembno, zlasti z 
vidika vstopa v ES. Zaskrbljen je 
zaradi demografske ogroženosti , 
zlasti na naših obmejnih območ-
jih. 

Po zaključku smo še malo po
klepetali in obljubila sta, da se 
bosta v nas kraj še vrnila. 

FRANC MODRIJAN 

Janez Janša, Anton Rajsar in Tone Krkovič 

Srečanje mladih gasilcev 
kamniške občine 

Za bistrejšo Kamniško Bistrico 

Sobota , 5. ap r i l , za O Š 
Š m a r t n o ni bil povsem običa
jen dan, saj j o je doletela čast, 
da za 10-letnico obstoja D M G 
v Š m a r t n e m gosti in pr ipravi 
prvo srečanje mladih gasilcev iz 
kamniške obč ine . Tako so se v 
prelepih šolskih prostorih zbra
li navdušeni mladi gasilci s svo
j imi mentorji iz P G D Špital ič, 
P G D G o z d , P G D Š m a r t n o , 
P G D Motn ik , P G D Zg. Tuhinj, 
P G D Sela in P G D Srednja vas, 
da bi u t rd i l i ali pa na novo 
stkali vezi prijateljstva in med
sebojne pomoč i , ki je pri gasil
cih temeljnega pomena in je ni 
n ioč vzpostaviti kar čez noč . 

K v i z , preizkus gasilskih veš
č in in znanja so nedvomno 
s tvar i„ k i dajejo m o č a n peča t 

nadzornega odbora G Z K a 
mnik, in Franc Resnik, predse
dnik G Z Kamnik. 

Na srečanju pa niso nastopali 
samo mladi i z gasilskih vrst, 
t e m v e č sta dan s svojim ubra
nim petjem polepšala tudi mla
dinski in o t r o š k i pevski zbor. 
Mladinskega je pred o b č i n s t v o 
pripeljala Barbara Fale, o t r o š 
kega pa Lučka Drganc. Seve
da pa ne smemo iti mimo mla
de in ambiciozne glasbene sku
pine Ben'd Hur, k i je s svojimi 
skladbami še bolj razgibala d i 
n a m i č n o vzdušje med navzoči 
mi. 

D a so se na O Š Š m a r t n o res 
potrudil i , je pričal tudi razpis 
za l ikovna in literarna dela, na 
katerega je prispelo oko l i sto 

Najboljši mladi gasilci 

pripadnosti neki skupini, hkrati 
pa vlivajo mnogo samozavesti, 
še posebej v mlada srca. 

D a gasilstvo mlad im nekaj 
pomeni , so pokazal i prav vsi 
nas topa joč i . Nj ihovo navduše 
nje in zainteresiranost so opa
zovalcu dajale vedeti , da se 
nam ni potrebno bati za priho
dnost naših gasilskih vrst. 

K usklajenemu poteku prire
ditve so mnogo pripomogle tu
di ocenjevalne komisije; med 
njimi so sodelovali tudi Brleč 
Jože . častni poveljnik G Z K a 
mnik, Tone Šuštar , predsednik 

del. K o t se spodobi, so za naj
boljše pr ipravi l i tudi nagrade. 
M e d nagrajenci za l ikovne i z 
delke so bi l i : 

I. nagrada: Mi lan Zaje, 2. na
grada: Matjaž Podbevšek, 3. na
grada: Na taša Šuštar . T r i tola-
ž i lne nagrade: G o r j a n Denis , 
G D Špital ič , Sabina iz Zg. T u 
hinja. Nagrade za literarna de
la so prejeli: 1. nagrado sta si 
delili Katja Kadunc OŠ Zg. Tu
hinj za pesem P o ž a r in Nina 
G o l o b O Š Š m a r t n o za spis G a 
silci, 3. nagrado je prejela M a 
ja Toni t i O Š Zg. Tuhinj za pe

sem Požar. Posebno nagrado za 
izvirnost sta prejela Pr imož Bo-
dlaj, 1. r. O Š Š m a r t n o , in Kar
men Ž ibe r t , 4. r. O Š Š m a r t n o . 
Nagrado za domišljijo pri rebu
sih je dobi l Rok Bučevec , 2. a 
OŠ Š m a r t n o 

V s i pa smo nedvomno naj
bolj nestrpno čakali finalni »ob
račun« v kv izu treh najboljših 
skupin i z P G D Z g . Tuhin j , 
P G D Š m a r t n o in P G D Srednja 
vas. Č e p r a v je bil iz id zelo ize
načen , so z malce s reče in se
veda znanja zmagali gasilci iz 
Š m a r t n e g a , ki so bil i pred ga
silci iz. Zg. Tuhinja in Srednje 
vasi. 

Prijetno d ružen je in tekmo
vanje je bilo tako končano . Os
tali so le lepi spomini in nove 
izkušnje za resne dni. Zato se 
moramo zavedati, da je še več
ja vrednota, kot biti gasilec, lju
bezen do gasilstva in da ni do
volj samo pomagati, pomemb
no je pomagati z ljubeznijo. 

R A J K O PAVLIC 

Akcija čiščenja reke in bregov 
Kamniške Bistrice, ki so jo konec 
maja pripravili Občina, Zeleni Ka
mnika in kamniški ribiči, udeležili 
pa so se je tudi taborniki in skavti, 
je naletela med občani na precejšen 
odmev. Prek sedemdeset udeležencev 
se. je to sobotno dopoldne lotilo po
biranja nesnage, ki se je nabrala na 
bregovih naše reke od velikega jezu 
nad Kemijsko industrijo do Bakov-
nika. Kaj hitro so se polnile številne 
vreče s polivinilom, cunjami in mno
gimi drugimi »zastavicami«, ki so 
krasile grmovje oh reki. Ribiči pa so 
iz vode navlekli za več traktorskih 
prikolic odpadkov, med njimi smo 
lahko videli gospodinjske stroje, te
levizorje, kolesa, avtomobilske dele, 
celo akumulatorji so se znašli med 
njimi. 

Med najbolj okrašenimi deli ob
režja je bilo tisto pri Alpremu sredi 
starega mesta. Tisti, ki so tod nabra
li za dvajset vreč odpadkov stiropo-
ra, polivinila in drugih odpadkov, ki 
jih veter raznaša po okolici, so se 
spraševali, ali se tudi tako kažejo 
posledice nedavne stavke v tem pod
jetju, da o 47 odprtih in razmetanih 
sodih ž neznano smrdljivo tekočino 
v neposredni bližini reke ne govori
mo. 

Poleg tega, da bodo bregovi Bistri
ce vsaj nekaj časa spet čisti, pa je ve
liko vredno tudi spoznanje udeležen-

Cenjene volivke in volivci, 
iz sredstev javnega obveščanja vam je verjetno že znano, da bom tudi 

v tem mandatnem obdobju opravljal funkcijo poslanca v Državnem zbo
ru Republike Slovenije kot nadomestni poslanec iz I. volilne enote. Ker 
mi je občina v Kamniku že nekaj dni po volitvah odpovedala gostoljubje, 
trenutno nimam poslanske pisarne. Za srečanje z volivkami in volivci v 
domačem volilnem okraju so po programu dela DZ RS predvideni pone
deljki. Zaradi navedenih okoliščin vam predlagam, da me v primeru, če 
bi se želeli z menoj o čem osebno pogovoriti, pokličete na domači tele
fon 817 222 zjutraj ali zvečer, ali pa v poslanski klub Liberalne demo
kracije Slovenije v DZ RS na tel. št. 1761 242,1761 232,1761 248 ali 
1761 247 in dogovorili se bomo za srečanje v Kamniku. 

S spoštovanjem, 
MAKSIMILJAN LAVRINC 

Sporočilo za javnost 
V soboto, 10. maja, je bilo na 7. rednem kongresu izvoljeno no

vo vodstvo Zelenih Slovenije, razen predsednika stranke. Po skoraj 
devetih urah dela je kongres pred drugim krogom glasovanja o pred
sedniku (kandidata Miha Jazbinšek in Ivan Tornše) postal nesklep
čen. Kongres je bil prekinjen, v najkrajšem možnem času pa bo skli
cano njegovo nadaljevanje z eno točko dnevnega reda: 2. krog vo
litev predsednika stranke. 

Ker je bil dosedanji predsednik Vane Gošnik v 1. krogu izvoljen 
za predsednika najvišjega organa stranke med kongresoma (svet), je 
ta do izvolitve novega predsednika stranke funkcijo predsednika sveta 
zamrznil in vsa pooblastila prenesel na novoizvoljenega podpred
sednika sveta Slavka Savica. 

VANE GOŠNIK 

cev, da nam Številne analize in po
ročila o varstvu okolja ne bodo do
sti pomagala, če se sami ne bomo 
bolj zavedali tega in spremenili svo

jih navad. Vsekakor pa vsega, česar 
ne rabimo več, ne mečimo v Ka
mniško Bistrico. 

F. S. 

Čistilna akcija na »cvetočem« obrežju ob Alpremu... 

G L A S B E N A Š O L A KAMNIK 
o b j a v l j a r a z p i s 

z a v p i s v š o l s k e m l e t u 1 9 9 7 / 9 8 

I n s t r u m e n t i 

Kla r ine t 
A l t s axofon 
T r o b e n t a 
V i o l o n č e l o 
H a r m o n i k a 
D i a t o n i ć n a h a r m o n i k a 

P r o s t a m e s t a 

1 
1 
4 
4 

1 0 
4 

P r e i z k u s e l e m e n t a r n i h g l a s b e n i h s p o s o b n o s t i b o v 
t o r e k , 1 7 . j u n i j a 1 9 9 7 , o b 1 7 . u r i v d v o r a n i 
G l a s b e n e š o l e K a m n i k . 

S k u p i n s k i p o u k P r o s t a m e s t a 

M a l a g l . š o l a I 2 4 (letnik 1 9 9 2 ) 
M a l a g l . š o l a II 1 6 le tn ik 1 9 9 1 
P r i p r a v n i c a N a u k o g l a sb i 2 1 (letnik 1 9 9 0 ) 
Izrazni p les 2 0 

I n f o r m a c i j e d o b i t e p o t e l . š t . : 8 1 5 - 1 8 7 
U r a d n e u r e : v s a k d a n o d 8 . d o 1 0 . u r e i n 
p o p o l d a n v p o n e d e l j e k i n t o r e k o d 1 4 . d o 1 6 . u r e . 

P r i j a v e s p r e j e m a m o v t a j n i š t v u G l a s b e n e š o l e K a m n i k , 
K a j u h o v a po t 1 1 , 1 2 4 0 K a m n i k , d o 3 1 . m a j a 1 9 9 7 . 
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Srečanje ob 50-letnici 
ZUIM v Kamniku 

10. aprila smo člani literarnega 
krožka OŠ v ZUIM Kamnik pripravi
li pogovor z nekdanjimi uslužbenci 
Zavoda. Petdeset let je namreč minilo 
od takrat, ko se je v Kamniku porodi
la želja pomagati, predvsem pa uspo
sabljati invalidno mladino za človeka 
vredno življenje. Srečanje smo pripra
vili, ker menimo, da mora biti zgodo
vina zapisana. Odločili smo se, da bo 
Šolsko glasilo NaSe življenje v tem ju
bilejnem letu predstavilo dogajanja v 
starem zavodu, ki se je imenoval DIM 
(Dom invalidne mladine). Vabili smo 
predstavnike posameznih enot (Sole, 
zdravstva, uprave) in gojence. Izbira je 
bila težka, ker smo se bali, da bi ko
ga izpustili Število povabljenih smo 
omejili tudi zaradi možnosti razgovo
ra. Pred pogovorom, pri katerem smo 
sodelovali sedmoSolei in osmoSolci, je 
ravnateljica OŠ Isabelle Bera spregovo
rila o življenju in delu Zavoda. Nato 
smo se preselili v leto 1947. 

Ob sotočju rek Bistrice, in Nevljice so 
v nekdanjem zdravilišču naSli drugi 
dom otroci brez starSev in vojni inva
lidi. Prvotna socialna ustanova seje v 
kratkem času prelevila v pedagoško in 
zdravstveno ustanovo. Zgradba je bi
la trinadstropna in arhitektonsko ne
primerna za invalide. Kljub pomanj
kanju sodobnih fizioterapevtskih pri
pomočkov (na razpolago so imeli en 

invalidski voziček; na izlete so hodili 
s kmečkim vozom, ki ga je vlekla ko
bila Luca - celo v Bohinj in na morje) 
so bili uspehi na Šolskem in zdravstve
nem področju visoki. Veliko gojencev 
se je v zavodu usposobilo za najrazlič
nejše poklice (urarstvo, Šiviljstvo, vrt
narstvo, mizarstvo...) in se osamosvo
jilo. Uslužbenci in gojenci se spominja
jo nepozabnih kulturnih prireditev, 
skupnih praznovanj in letovanj, po-
menkov pod staro bukvijo... 

Pogovor je trajal tri ure. Učenci smo 
mu z zanimanjem sledili. Še enkrat bi 
se radi zahvalili vsem uslužbencem in 
gojencem, ki so se prijazno odzvali na-
Semu vabilu in s svojimi pričevanji 
obogatili srečanje ob 50-letnici naše
ga Zavoda. Spoznali smo, da se razen 
tehničnega napredka ni nič spremeni
lo. Vsa leta se zaposleni v Zavodu tru
dijo na šolskem, zdravstvenem in 
vzgojnem področju in nam pomagajo 
premostiti prag iz otroštva v samostoj
nost. 

Vse uslužbence in gojence (bivše 
in sedanje) iz ZUIM pa vabimo, da 
se nam 25. junija 1997 pridružite v 
zavodu (Kamnik, Novi trg 43A) na 
družabnem srečanju, ki ga priprav
ljamo ob našem visokem jubileju. 

Literarni krožek OŠ v ZUIM 
Kamnik 

Z v e z a K u l t u r n i h O rganizac i j 
K A M N I K 

Japljeva 2 
1241 Kamnik 

Hpf Tel/Faks: 061/831-612 
pJU 061/817-556 
v J zko.kamnik@siol.net 

PROGRAM KULTURNIH 
PRIREDITEV V MAJU 1997 

Petek, 16. maja, ob 20. uri 
Frančiškanska cerkev 
MUŠICA AETERNA: 
Koncert ob 90-letnlcl smrti p. Angellka Hribarja 
Spominski koncert v organizaciji in izvedbi 
M e š a n e g a pevskega zbora MAVRICA 
Orgle: Marija Holcar 
Dirigent: Alojz Kolar 
Vstop s prostovoljnimi prispevki! 

* * * 

Sobota, 17. maja, ob 16.30 
Cerkev Sv. Ane v Tunjicah 
Ponovitev koncerta ob 90-letnici smrti p. Angelika Hribarja 
Izvedba: MePZ Mavrica 
Dirigent: Alojz Kolar 
Orgle: Marija Holcar 
Vstop s prostovoljnimi prispevki! 

* * * 

Ponedeljek, 19. maja, ob 19. url 
Razstavišče Veronika 
MLADI GLASBENIKI: 
Konceret učencev z oddelka harmonike Glasbene šole Kamnik 
Vstop prost! t t i t 

Petek, 23. maja, ob 20. uri 
Srednja šola R. Maistra, Kamnik 
SOZVOČJA: 
KONCERT Mešanega pevskega zbora TITAN Kamnik 
Zborovodkinja: Ana Štele 
Vstopnina: 300,00 SIT 

* * * 

Petek, 23. maja, ob 21. url 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Klemen Mali: PATAGONIJA - ANDI 
Potopisno predavanje z diapozitivi 
Vstop s prostovoljnimi prispevki! 

* * * 

Četrtek, 29. maja, ob 19. uri 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Mirtam Vengust: KRESNIČKE 
Predstavitev knjižnega prvenca - otroških pesmic. 
Pogovor z avtorico in sodelavci, razvedrilo ob besedi in glasbi. 
Vstopnine ni! * * * 

Petek, 30. maja, ob 19. url 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
MLADI GLASBENIKI: 
Koncert učencev godalnega oddelka Glasbene šole Kamnik 
Vstop prost! 

P R O D A J N A R A Z S T A V A P A S T E L O V 

N A T A Š E K O R O Š E C - T U R K 

(Ni qj pove srce 
V okviru projekta Naj pove srce je 24. aprila JAN PLESTENJAK s so

delavci obiskal OŠ F. Albrehta. Za projekt se je prijavilo 270 šol, a le 35 
je bilo izbranih, med njimi tudi kamniška šola. In zakaj je to tako po
membno? Zato, ker ni šlo za običajen koncert, ampak nekaj več, mno
go več. 

Za večino osmakov ne moremo trditi, da jim je lanova glasba »blizu«, 
a po nekaj besedah in pesmih so mu že »pomagali« in pripevali: Ne laži 
mi, Pogrešal te bom, Vsi, prav vsi življenje ljubimo... 

Glasba je mlade sprostila in ustvarila pravo vzdušje, da so bili priprav
ljeni odgovarjati na lanova vprašanja o sreči in strahovih. Oboje so mla
di tudi zapisovali in sicer besede, ki pomenijo srečo, v veliko rdeče srce (pri
jatelji, košarka, denar, dom, sonce) in na zelenega zmaja strahove (boji
jo se slabih ocen, prfbksov, fotra, pajkov, teme, posilstva, nasilja, smrti). 
Tudi lan je moral odgovoriti na nekaj radovednih vprašanj: kolk si star, 
kje maš punco, predvsem pa je bilo potrebno razjasniti zadevo z Ali Enom. 

Kljub mladosti (24 let) ali pa prav zaradi nje je lan človek, ki se zna 
mladim približati, s pomočjo glasbe potrkati na njihova srca in jih vzpod
buditi k razmišljanju. 

Med srečanjem je nanesla beseda ali pesem tudi na droge in aids. 
Prav gotovo se bo večina os'mčkov Se kdaj spomnila na ta dan, pa ne 

le zato, ker je odpadla kakšna ura pouka! 
HELENA, 

Počistimo pred svojim pragom 
Na OŠ Stranje so 24. aprila 

pr ipravi l i in izvedl i projekt z 
zgoraj navedenim naslovom. 
Ves dan je potekal program ak
tivnost i ob dnevu zemlje, ob 
dnevu šole in tik pred prvomaj
skimi poč i tn icami . 

Ž e zjutraj so učenci prinesli 
s seboj odpadni papir in tako 
zaposlil i sošolce, k i so ga teh
tali in pospravljali v zabojnik. 

K o naj b i se ob iča jno začel 
pouk, so se otroci z mentorji 
razdelili po interesih v delavni
ce, kjer so ta dan opravljali raz
l ične aktivnosti , ob gostih, zu
nanjih sodelavcih pa spoznal i 
tudi nekaj poklicev. 

Poklic turist ičnega tehnika so 
spoznali v tu r i s t i čno-ob l ikovn i 
delavnici, nato pa so se lotili iz -

d ic inski« delavnici so u t rd i l i 
znanje o poklicih v medicini, o 
prvi pomoč i in negi bolnika, ob 
p r a k t i č n e m pr ikazu gradbenih 
del pa o poklicih v gradben iš t 
vu. 

Učenc i so se lotili tudi teme
ljitega pospravljanja notranjih 
pros torov šole , od podstrehe 
do klet i in urejanja zunanjih 
površin, zelenic, igrišč in nabre-
žine Kamniške Bistrice. 

Vse dogajanje so vestno be
ležili člani novinarske delavni
ce, ki so moral i svoja poroč i l a 
predstavit i že popo ldansk im 
obiskovalcem in povabljenim, 
za katere so pripravi l i pr i lož
nostni program s koncertom in 
razstavo. 

Vsem, k i smo lahko od bl i -

Delovodja preverja, kako so učenci zmešali »malto«. Nadaljnja faza pa 
bo morda »zabetoniranje« temeljnega kamna za prizidek k šoli Stra
nje. 

delave t u r i s t i č n e g a v o d n i k a 
Stranj. V cve t l i ča r sko-a ranže r -
ski delavnici so pripravi l i pro
stor za popoldansko prireditev 
in lončnice za okrasitev šole. V 
ekonomsko-komercialni delav
nici so spoznali poklice v pod
jetju Svilanit, nato pa ob nate
čaju izdelali oglase za prodajo 
izdelkov tega podjetja. V »me-

zu opazovali to dobro priprav
ljeno in organizirano delo, bo 
ostal prijeten o b č u t e k ob spo
znanju, da so »šolniki«, navkljub 
t ežavam v šolstvu, pripravljeni 
skupaj z učenc i in za učence 
postorit i celo več, kot predpi
suje program. 

H E L E N A 

WZ ANTON MEDVED 
KAMNIK 
N o v i t r g 2 6 b 

T E L / F A K S : 8 1 7 - 0 1 7 

DRAGI STARSI IN OTROCI! 
VABIMO VAS NA DAN ODPRTIH VRAT, 
KI BO V ČETRTEK, 22. 5. 1997, OB 16. 
URI V NOVEM VRTCU ANTON MEDVED, 
ENOTA ROŽLE, NOVI TRG 26 B. 

PRIDITE IN VSTOPITE V NAŠ VRTEC. S 
SEBOJ PA PRINESITE VELIKO DOBRE VOUE! 

VABIJO VAS OTROCI, VZGOJITELJICE 
IN POMOČNICE 

VZGOJITELJIC ENOTE ROŽLE 

G r e g o r Z a b a v n i k prejel z la to p l ake to 

Mednarodno tekmovanje 
mladih pianistov 

V nedeljo, 27. aprila, se je v 
Mar iboru konča lo mednarodno 
tekmovanje mladih glasbenikov 
»dr. Roman Klasinc« - discipli
na klavir. Tekmovanje je bilo 

Gregor Zabavnik, učenec 3. razreda klavirja pri 
mentorici prof. Martini Golob Bohte, je na med
narodnem tekmovanju mladih pianistov prejel zla
to plaketo. 

organizirano kot trajna manife
stacija z namenom, da se raz
širi tudi na druge discipline s c i 
ljem odkrivat i izjemno nadar
jene u č e n c e , ut i rat i pot i naj
boljšim udeležencem na medna
rodna tekmovanja v tujini, pr i 
dobivati koncertantne izkušnje 
ter izmenjevati p e d a g o š k e i z 
kušnje in strokovno znanje uči
teljev na mednarodni ravni. 

Tekmovanje je potekalo od 
25. do 27. apri la v M a r i b o r u . 
Tekmovanja so se lahko udele
žili vsi tisti učenci , k i so izpo l 
njevali predpisane pogoje za 
ude ležbo . Ocenjevanje je pote

kalo po Pos lovn iku o delu 
mednarodne ocenjevalne komi
sije. Ocenjevalne kategorije so 
bile: zlata plaketa (vkl jučno 90 
- I00 t o č k ) , s rebrna plaketa 

( v k l j u č n o 80 -
89,99 točk) , bro
nasta plaketa 
( v k l j u č n o 70 -
79,99 t o č k ) , 
pohvala (vključ
no 60 - 69,99 
točk). Tekmoval
ci, ki so bili oce
njeni pod nižjim 
kr i ter i jem, so 
prejeli samo pri
znanje za ude
ležbo. 

R a z p o r e d te
kmovanja je po
tekal po predpi
sanih starostnih 
kategorijah in 
predpisanem in 
prostem progra
mu. V l . katego
riji je sodelovalo 
62 tekmovalcev, 
v 2. kategorij i 
54, v 3. kategori
j i 20, v 4. kate
goriji 23 in v 5. 
kategoriji 12 te
kmovalcev. • 

Glasbeno šolo 
K a m n i k so v 1. 
kategoriji zasto
pal i : D O M E N 

(učitelj Aleš Stu
den) - pohvala, M O N I K A 
K L O B Č A R (uč i te l j i ca A n a 
Štele) - pohvala in Ž I G A R E J C 
(učiteljica Marija Holcar) - pr i
znanje. V drugi kategoriji so jo 
zastopal i : G R E G O R F T I Č A R 
(učitelj Aleš Studen) - pohvala 
in G R E G O R Z A B A V N I K (uči
teljica Mar t ina G o l o b Bohte) -
zlata plaketa. 

Tekmovanje je potekalo v iz
j emni mednarodni kval i te t i 
mladih glasbenikov, ki so prišli 
tudi iz Moskve, Moldavije, Za 
greba in od drugod. 

M A R T I N A G O L O B B O H T E 

P I N T E R I C 

Veselošolsko tekmovanje 
V soboto, 19. 4., je bilo na OŠ Frana Albrehta občinsko tekmovanje v 

znanju iz VESELE ŠOLE za učence od 4. do H. razreda. Do 11. ure se je 
zbralo 62 tekmovalcev (prijavljenih je bilo 71) iz vseh kamniških OŠ. Vse 
prisotne tekmovalce in njihove mentorje je pozdravila ravnateljica šole ga. 
Etni Gregorčič. Zaželela jim je prijetno počutje ter uspešno reševanje nalog. 
Spodbudila jih je z besedami, daje pridobljeno znanje njihovo največje bo
gastvo, kar so Arabci strnili v lep izrek: 

RAZLOČEK MED ZNANJEM IN BOGASTVOM JE V TEM, DA ZNA
NJE VARUJE NAS, MEDTEM KO MORAMO BOGASTVO MI VAROVATI 
IN DA ZNANJE Z UPORABO RASTE, MEDTEM KO SE BOGASTVO 
ZMANJŠUJE. 

Sledil je kratek kulturni program, ki so ga pripravili učenci 3. in 4. raz
reda OŠ Frana Albrehta, zaključil pa ga je otroški pevski zbor. Mentorica 
Vesele Sole na OŠ Frana Albrehta, Majda Pogačnik, je tekmovalce sezna
nila s pravili tekmovanja in jim zaželela veliko sreče. 

Sledilo je tekmovanje. Za 40 vprašanj so imeli učenci 40 minut časa. Na
to so se mentorji lotili natančnega popravljanja vprašalnikov, tekmovalci pa 
so si privoščili oddih z raznimi dejavnostmi - ogled filma, šah, igre z žo
go... 

Ob 13. uri je bila razglasitev rezultatov, kar so vsi tekmovalci nestrpno 
pričakovali, kajti zmagovalci posameznih razredov se bodo udeležili držav
nega tekmovanja, ki bo 1. junija v ljubljanskem Cankarjevem domu. 

Zmagovalci posameznih razredov so iz rok ravnateljice prejeli zaslužene 
diplome. Pa poglejmo, kdo se bo 1. junija potil v Ljubljani in dokazoval svoje 
znanje: iz 4. razreda VTTA ČAS, OS Marije Vere, iz 5. razreda UiON DRE-
ŠAR, OŠ Komenda-Moste, iz 6. razreda NINA VENGUST, OŠ Stranje, iz 
7. razreda MIHA KUKEC-MEZEK, OŠ Frana Albrehta, in iz 8. razreda 
MATJAŽ ROGAČ, OŠ Stranje. Vse tekmovalce naj v Ljubljani spremlja sreča, 
seveda pa brez znanja ne bo nič. 

NATALIJA AJDOVEC 

Naš film gre v Moskvo 
Na Osnovni šoli Frana Albrehta deluje pod mentorstvom Harija 

Praperja video krožek. Člani snio stari od 13 do 14 let. V okviru vi
deo krožka smo v šolskem letu 1995/96 posneli dokumentarni film 
»Pomlad ob Nevljici«. Pri snemanju je sodelovalo vseh sedem članov. 
Z zelo slabo video opremo smo naredili odličen film. Nato smo se 
odločili posneti še igrani film »Duh v šoli«. Scenarij za film je napi
sal Matic Gole, režiral pa Rok Grzinčič. Montirala sta Dušan Čebular 
in Gregor Kvas, snemala pa sta še Miha Kukee in Jernej Markelj. 
zvok je dodal Miha Orel. Film je dolg le 16 minut. Z obema filmo
ma smo sodelovali na festivalu otroškega filma v Piranu in se zelo 
dobro uvrstili. Igrani film se je pri obeh žirijah (strokovni in odra
sli) uvrstil med prve tri v Sloveniji! Tega uspeha smo se na naši šoli 
zelo veselili. Mednarodna žirija pa je film »Pomlad ob Nevljici« iz
brala za sodelovanje na svetovnem festivalu otroškega filma v Moskvi. 

. ki bo predvidoma v začetku maja. To je do sedaj največji dosežek 
video krožka na naši šoli. Upamo na čimboljšo uvrstitev in se tru
dimo, da si boste film video krožka lahko ogledali tudi na naši kv 
kalni televiziji Catv Impulz. 

ROK GRZINČIČ (ČLAN VIDEO KROŽKA) 

mailto:zko.kamnik@siol.net


Z a k u l t u r o j e z i k a 

Macho v Kolturnem domu 
Šmarca 

Članki o jeziku, ki j ih objav
ljajo nekateri slovenski časopisi, 
se najpogosteje ukvarjajo s kr
šenjem jezikovne norme. Pre
prosto se tem stvarem reče 
slab jezik. Slabo, to je nepra
vilno, pišejo tisti, ki ne pozna
jo pravil slovenskega pravopi
sa, ki se ne potrudijo dovolj, ki 
slovenskega jezika sploh ne 
znajo itd. Pisni izdelki takih 
piscev so polni napak. Kamniški 
občan o tem le redko piSe. ven
darle je včasih potrebno reči 
tudi kaj kritičnega, da bi se kul
tura javnega pisanja izboljšala. 

Državni zbor bo v juniju ob
ravnaval zakon o slovenskem 
jeziku, ki ga je pripravil Se 
prejšnji minister za kulturo dr. 
Janez Dular, vendar nam zakon 
ne more zagotoviti, da bo slo
venski jezik spoštovan kot edi
no sredstvo sporazumevanja v 
Sloveniji, če vsakdo od nas ne 
bo gledal na to, da piše in go
vori slovensko, da zmeraj za
hteva slovenska pojasnila o rabi 
tujih izdelkov, da svoje podjet
je, trgovino poimenuje sloven
sko itd. Prav tako nam zakon 
ne more pomagati k boljšemu 
jeziku, če ne bomo zavračali 
jezikovno slabih sporočil. 

V zadnjih letih si trgovci na 
različne načine prizadevajo za 
večji zaslužek. Ena možnost so 
t. i. akcijske prodaje. S temi se 
ukvarjajo zlasti tisti, ki nimajo 
poslovnih prostorov v nekem 
kraju, mestu. Akcijske prodaje 
potekajo v dvoranah, na mest

nih trgih, sejmiščih ipd. O tem, 
kje in kdaj bo taka prodaja, to
vrstni trgovci obvestijo z rekla
mnimi lističi. Ti pa so - vsaj obi
čajno - prvovrstna jezikovna skr
pucala. Kakšno je blago, ki ga na 
tak način prodajajo, vedo kupci. 

Morda je tale uvod res pre
dolg. Z njim sem želela poveda
ti samo to, da je naslov današ
njega članka pravilen. Vem, re
kli boste, da ni res, da bi mora
lo pisati kultura. Pa ni tako. Če
prav je v slovarjih le kultura in 
po vaseh in mestih delujejo kul
turna društva, imajo v Smarci 
Kolturni dom. Od kdaj je tako, 
ne vem. Tako je p repr i čano tr
govsko podjetje z »lepim« slo
venskim imenom Macho, ki je 
na reklamni listič napisalo Akcij
ska prodaja Trgovine M A C H O v 
K O L T U R N E M D O M U Š M A R 
C A . In kdo bi j im ne verjel, saj 
so si že z imenom zagotovili, da 
j im brez premisleka verjamemo. 
Macho je zdaj moderna beseda. 
Poimenuje moškega, ki se vede, 
misli, govori, oblači tako, da pre
tirano poudarja svojo moškost , 
razkazuje svoje mišice, moč ipd. 
No , Slovenci že nekaj časa piše
mo, če sploh p išemo, maco in 
mačizem. 

Zakon o gospodarskih družbah 
določa, da morajo biti poimeno
vanja podjetij slovenska. Le čemu 
bi se ozirali nanj? Jasno je, da tr
govina veliko več proda, če ima 
pravo ime. To pa je tujka Mac
ho (!) gotovo. (Dobro bi bilo ve
deti samo to, kdo je dovolil re

gistracijo takega imena. A l i ob
činski in državni organi sploh 
upoštevajo zakon o gospodar
skih družbah?) T i trgovci (z 
novci - kot pravi pesem) pa so 
v Šmarci res prodajali take 
stvari, ki j ih je malokje mogo
če kupiti: odrasle bunde, otroš
ke kavbojke / gumico v pasu, 
navlonke, anorak podložen 
4.490 STT naprej, otroška trenir
ka mečkanka... Prodaja je pote
kala od devet do osemnajst ure 
(zapisano s številkami: od 9 do 
18 ure), saj so za vrstilnima 
števnikoma pozabili napisati pi
ki. Z ločili imajo ti »mačoti« res 
težave. Pogosto uporabljajo ve-
zaj, navadno nenavadno in ne
pravilno: dolgi- kratki rokav, 
spodnje hlače moške- ženske, V -
izrez, velika izbira majic- srajc in 
bluz kratki rokav... Skratka: ti 
trgovci so napol pismeni. Ne 
vemo, ne kdo so ne od kod. 
Torej gre res za »mačizem« naj
slabše vrste. 

Vsako sporočilo predstavi tu
di pisca. Dokler nam kvaliteta 
nič ne pomeni, nas lahko pri
vabijo k nakupu tudi nekvali
tetne reklame. K o bomo hote
li za svoj denar dobro blago, 
bo drugače. 

M A R J E T A H U M A R 
Pa še to: 
Študentje Visoke upravne šo

le v svojih diplomskih nalogah 
pogosto obravnavajo jezik po
sameznih ustanov, poslovno-
uradovalnih besedil. V eni od 
nalog z naslovom Spoštovanje 
normativnih načel o veliki za
četnici v poslovno-uradovalnih 
besedilih je avtorica zapisala: »S 
slovenskimi časniki bi resnično lah
ko primerjala le glasilo Kamniški 
občan, ki ima edino primerno bese
dilo, kar je odraz dobrega lektorja 
in ljudi v uredništvu.« 

• mm m mmpm m m m 

iki Hribarji iz Tuhinja 
V Kamniku je bil rojen pravi general 

Rudolf Maister. V Zgornjem Tuhinju v 
kamniški občini pa je bil rojen pevski 
general Anton Hribar. Prejšnji teden je 
mini/o 110 let od njegove smrti. Mesec 
dni prej pa smo se spominjali 90. oblet
nice smrti njegovega brata Jožefa, bolj 
znanega pod imenom pater Angelik. Le
tos pa je tudi 140. obletnica zidave pr
ve šole v Zgornjem Tuhinju, na koterije 
bil prvi učitelj njun brat Jernej Hribar. 
Tem trem spominom bodi posvečen ta 
zapis. 

Peter Hribar, cerkovnik v Zgornjem 
Tuhinju, in žena Marija, rojena Košir, 
ki se je primožila s Hruševke, sta imela 
osem otrok. Od teh je bilo vseh pet sinov 
zelo nadarjenih za glasbo, čeprav sta še
le mlajša dva pomembna tudi za širši 
slovenski prostor. 

Najstarejši sin Joahim je bil rojen 8. 
7. 1830 (bil je drugi otrok, starejša od 
njega je bila Elizabeta, rojena 1829). 0 
njegovem splošnem šolanju ni nič zna
nega. Orglatipa gaje naučit organist pri 
Novi Štifti. Kot organist je deloval naj
prej v Špitaliču, nato na Češnjicah nad 
Blagovico in nazadnje v Krošnji, kjer je 
umrl leta 1899. 

Drugi sin Simon (rojen 21. 10. 1833) 
zaradi bolezni ni dosegel cilja, saj je uto
ni zares slabega zdravja šolanje opustiti 
in se vrniti domov. Vendar je prav njegov 
nd dal domačemu kraju največ: sin 
Franc je orglal v Zgornjem Tuhinju od 
leta 1884 pa skoraj do druge svetovne 
vojne. Organislovsko službo je nastopil 

ločno ob 50-letnici Rumplovih orgel - ki 
Se dunes pojo v farni cerkvi v Zgornjem 
Tuhinju - in jo zapustil, ko so te prese
gle svojo stoletnico. Igral je celih 54 let. 

Tretji sin Jernej (rojen 10. 8. 1835) je 
prvo splošno izobrazbo dobil v glavni 
šoli v Kamniku. Kje je dobil prve glas
bene nauke, ni znano. Mogoče pri bra
tu Joahimu. Ko je že tri leta opravljal or-
gamstovsko službo v domačem kraju, 
je odšel v idrijsko učiteljsko pripravnico 
in jo končal 1857. Ravno v tem letu je 
dobil Zgornji Tuhinj prvo šolsko stav
bo. Za učiteljsko in organislovsko me
sto je zaprosil novopečeni učitelj doma
čin Jernej. Po vnetih priporočilih župni
ka Bononija je ljubljanski konzistorij 
10. 10. 1857 izdal dekret in postavil 
Jerneja Hribarja za prvega učitelja v 
Zgornjem Tuhinju. Eden od razlogov, 
zakaj se je župnik Bononi tako zavze
mal za to, da bi dobil prosto učiteljsko 
mesto ravno Jernej Hribar, je bil ta, da 
je želel obdržati v službi priljubljenega 
cerkovnika, Jemejevega očeta. Če bi pri
šel v jaro nek tuj učitelj, bi mu pripa
dla tudi cerkovniška bera in stari Hri
bar bi bil ob velik del sredstev za preživ
ljanje družine (sin Anton je bil takrat še 
dijak na učiteljski pripravnici, sin Jožef 
pa je obiskoval gimnazijo v Ljubljani). 
Tako pa je bera ostala družini Hribar. 
Jernej je nastopil 1. 11. 1857, žal samo 
za dve leti. Jetika ga je pobrala že 7. 11. 
1859. 0 njegovem delovanju v tem ča
su ni veliko znanega, vemo pa, da je 
imel poleg glasbenega tudi likovni ta-

Medžupnt/ska Karitas Kamnik vabi na predavanje 
dr. ANTONA STRESA z naslovom VREDNOTE, ki bo v petek, 

16. maja, ob 20. uri v nekdanjem vrtcu na Šutni. 

Lepo vabljeni! 

MATIČNA KNJIŽNICA 
VABIMO VAS 

VAJE IZ MEDITACIJE 
vsak ponedeljek od 18.30 do 2 0 . ure. 
V o d i ga. V e r a P re lovšek 

UjMETNIŠKO-ROČNE DELAVNICE: 
z a o t roke od 1. do 8. razreda - ustvari te s i sami svoje 
pravl j ične junake i z naravnih materialov. Sl ikanje na steklo, 
svi lo , k e r a m i k o . 
Pr i jave i n informaci je na p ion i r skem oddelku. 
V o d i prof. Rosana Kle ind iens t P r e m k . 

lent, kar potrjuje tudi njegova izredno le
pa, kar katigrajična pisava. 

Četrti sin je bil Anton, rojen 4. 6. 
1839. Po treh razredih glavne šole v Ka
mniku je obiskoval nižjo gimnazijo kot 
gojenec alojzijevišča v Ljubljani in jo 
končal kol odličnjak. Ker pa je bil ze
lo vnet za glasbo, je kljub izvrstnemu us
pehu sklenil zapustiti gimnazijo in na
daljevati šolanje na šoli, kjer je bilo naj
več priložnosti za učenje glasbe, na uči
teljski pripravnici. Končal jo je spet z iz
vrstnim uspehom v dveh letih in 1858 
dobil spričevalo za pouk na glavnih Šo
lah. V času Šolanja je bil zelo zaposlen 
z glasbo. Njegov prijatelj in sošolec skla
datelj Fran Gerbičje dejal, da mu je os
tala v spominu Antonova precej dolga 
postava, kako v stari zeleni suknji hiti 
z notami pod pazduho po ljubljanskih 
ulicah. V tem času je bil že izvežban or
ganist, kije pogosto spremljal na orglah 
mladega tenorista Frana Gerbiča. 

Med obiskovanjem pripravnice je ne
kaj časa supliral na šoli pri sv. Jakobu 
v Ljubljani in na ljubljanski normalki. 
Z dekretom konzistorija je 22. 9. 1858 
postal podučilelj na glavni šoli v Kranju. 
Kratko leto službovanja v Kranju je bi
lo zanj zelo pomembno, ker se je tu spo
prijateljil z izobraženim Janezom Glo-
bočnikom, doma iz Poženika pri Cer
kljah, kije bil ravnatelj glavne šole in 
katehet. Ta seje ravno v tem času vne
to prizadeval za ustanovitev kranjske gi
mnazije, ki je bila res ustanovljena že 
čez tri leta. 

5. 10. 1859 je poslal učitelj na glav
ni Soli v Vipavi, obenem pa organist in 
zborovodja cerkvenega in posvetnega 
petja. Tu se mu je odprlo široko polje de
lovanja. Svojega dela se je lotil s tako 
vnemo, da je te v dveh letih izvežbul 
zbor, »kije bil tako sloveč, da - izvzemši 
Ljubljano - ga ni bilo zbora na Kranj
skem, ki bi ga prekosil,« je zapisal Fran 
Feriančič. Vipava je takrat spadala še 
vedno pod Kranjsko. S svojimi pevci je 
nastopal po vsem Vipavskem, mnogo
krat na romarskih shodih v lj>gu pri Vi
pavi, kjer se je »med številnimi pevskimi 
zbori odlikoval prav vipavski pod vod
stvom učitelja Antona Hribarja«. Tako 
je shod na mali šmaren, 8. 9. 1862, dal 
povod za ustanovitev čitalnice v Gorici. 
Na prvi prireditvi te čitalnice, prvo nede
ljo v decembru istega leta, je nastopil 
Hribarjev vipavski zbor, ker domačega 
še niso imeli. In naslednje leto zopet, 
»kjer je požrtvovalnemu zborovodju in 
pevcem od vseh strani donela zaslužena 
hvala«. 

V Vipavi seje Anton Hribar oženil z 
AvguStino Juliani (15. 1. 1863), hčerjo 
uradnika Antonu in njegove žene Mari-

M a t i č n a k n j i ž n i c a K a m n i k 

Dnevi slovenske knjige 
V okviru Slovenskih dni knji

ge je bilo v kamniški knjižnici 
več kulturnih prireditev. 22., 23. 
in 24. aprila smo že drugič doslej 
praznovali Slovenske dneve knji
ge, da bi Kamničane spodbudili k 
večji naklonjenosti do branja in 
knjig. Vse tri dneve je v pred
dverju knjižnice potekala prodaja 
odpisanih knjig po simbolični ce
ni 300,00. Zanimanje je bilo kar 
veliko, kar je še en dokaz več, da 
tudi stare in malo oguljene knji
ge niso za v koš, prav nasprot
no, za nekatere imajo prav te 
knjige posebno vrednost. V to
rek, 22. aprila, smo ob 11. uri or
ganizirali zaključno prireditev za 
učence kamniških osnovnih šol, 
ki so letos dobil i zlato bralno 
značko. Na začetku prireditve je 
ga. Marjeta Benkovič. svetovalka 
na oddelku za družbene dejavno
sti obč ine Kamnik, pozdravila 
zlate bralne značkarje. j ih poh
valila za pridno branje in jim za
želela Se veliko uspeha v nadalj
njem šolanju. Zatem pa je g. Ce
ne Grilje prek diapozitivov pri
kazal utrip življenja v Peruju -
deželi Inkov. Ob prijetni glasbi je 
izčrpno opisal svoja doživetja in 
vtise s potepanja po tej južno
ameriški državi. Na zakl jučno 
prireditev smo povabili tudi sku
pino Machu Pichu, a uspel je pri
ti le en član te skupine, ki je ob
lečen v znameniti) narodno no
šo Peruja, prikazal glasbila in tudi 
nanje zaigral in s tem popestril 
zakl juček prireditve. Mladim 
bralnim značkarjem tudi mi če-

/c, rojene Šmuc. V Vipavi sta se jima ro
dili hčeri Ema Julijami (27. II. 1863) 
in Antonija Avguština (21. 10. 1865). 
Kmalu po rojstvu druge hčere je zapustil 
Kranjsko in z dekretom primorskega 
tiumestnisivu 3. 11. 1865 postal učitelj 
na vzorni glavni Soli v Gorici. Pozneje je 
postal učitelj na vodnici in njen vodja. 
Poučeval je tudi petje na gimnaziji. V 
Gorici se je ponovno srečal z Janezom 
Globočnikom, s katerim je prijateljeval 
že v Kranju. Ta je leto poprej postal taj
nik goriškega nadškofa Andreja Goli-
maverja, kije bil Globočnikov birman
ski boter. Ta skromni, a izredno delav
ni mož, kije tudi pisaleljeval, je dosegel 
zaradi svoje pridnosti kar precej svetnih 
in cerkvenih počastitev: častni meščan 
mesta Kranja, papežev tajnik komornik, 
odlikovauec cesarja Franca Jožefa, ško
fijski konzistorijalni svetnik ljubljanske 
škojije... umrl je sorazmerno mlad, de
set let pred prijateljem Antonom Hribar
jem. 

Ob prihodu v Gorico je takoj prevzel 
vodstvo zbora v čitalnici, za vzgojo pod
mladka pa je ustanovil zbor slovenskih 
srednješolcev. Ta zbor je storil ogromno 
za dvigslovenske zavesti na Goriškem. 
Pomembna je tudi Hribarjeva vloga pri 
ustanovitvi znamenitega goriškega zbo
ra Slavec, katerega prvi dirigent je bil. 
Ta zbor ima prav posebno mesto v zbo-
rovstvu na Goriškem in celi Primorski, 
saj je presegel nivo čitalniškega petja in 
postal zgled vsem ostalim. 

Anton Hribarje za slovesne priložno
sti rad organiziral mogočne zbore. 
Zbral je pevce več zborov in z njimi na
stopal kot z enim zborom. Za tako de
lo je imel prav poseben talent, zato se ga 
je prijelo ime pevski general. Na koru sv. 
Ignacija je pogosto nastopal zbor z več 
kot sto pevci. Ob cesarjevem obisku Go
rice 1882je zbral impozanten zbor 200 
pevcev in z njimi nastopil pred cesarjem 
in ogromno množico poslušalcev. Kma
lu nato je bil odlikovan z zlatim križcem 
za zasluge (cesarji imajo radi pomp). 
Enako veličasten zbor je vodil naslednje 
leto, ko je cesar stanoval vgraduMira-
mare pri Trstu. Pevci so ga pozdravili z 
ladjic in čolnov pred obalo. Cesar je di
rigenta poklical k sebi, da hi se mu 
osebno zahvalil. Ko seje Hribar malo 
predolgo mudil pri cesarju, seje stemnilo 
in pevci so se odpeljali nazaj v Trst. Ubo
gi Hribarje hotel i>eš v Trst, pa gaje v 
parku pred gradom zasačilo vedno bu
dno oko postave in ga proglasilo za 
anarhista, ki pripravlja atentat na nje
govo veličanstvo. Ker seje Hribar oh pri
jetju skliceval na cesarja, so ga odvlekli 
v grud in cesarje hitro spoznal dirigen
ta, s katerim se je malo prej pogovarjal 
in v smehu ukazal, naj ga s cesarsko 
kočijo odpeljejo v Trst. fe 

Janez Močnik 

stitamo z. željo, da bi še vnaprej 
ostali prijatelji knjige. 

Prav tako v torek, 22. aprila, 
pa je bil obl 9. uri literarni ve-

Sandro iz Peruja je dopolnil poto
pisno in perujsko predavanje Ce-
neta Griljca. 

čer poezije Benjamina Žnidarši-
ča. Njegovo poezijo je predstavil 
igralec Slovenskega mladinskega 
gledališča Zeljko Hrs. Za zanimi
vo in izvirno glasbeno spremlja
vo je poskrbel g. Polde Mihelič 
z lajno. 

Sreda, 23. in četr tek, 24. apri
la, sta bila dneva odprtih vrat za 
skupinske obiske. In prav v teh 
dneh nas je tako prvič obiskalo 
kar nekaj kamniških malčkov in 
osnovnošolcev. 

Zamisel za dneve knjige se 
zgleduje po katalonskem prazni
ku sv. Jurija, ki je 23. aprila: na 
ta dan je med Katalonci že se
demdeset let običajno, da si po
darijo knjigo. Knjiga je prav go
tovo najlepše darilo in kar nekaj 
ljudi je tudi v bukvami kamniš
ke knjižnice kupilo darilo svojim 
najbližjim in tistim, ki j ih imajo 
radi. Mnogi knjižni sladokusci pa 
so preprosto razveselili sebe in 
obogatili svoje knjižne police. Pri
jetno branje! 

M A J A 

P r i m o ž H i e n g - fotograf, z a l o ž n i k , novinar, g l a sben ik , 
p r e d s e d n i k T u r i s t i č n e g a d r u š t v a 

Kamnik - luči 
malega mesta 

V kavarni Veronika na Glavnem 
trgu v Kamniku so v soboto, 19. ap
rila letos, odprli razstavo barvnih fo
tografij z naslovom Kamnik - luči 
malega mesta, ki jih je posnel Primož 
Hieng. Gre za nočne posnetke Ka
mnika, predvsem za motive z značil
nimi uličnimi svetilkami, ki jih je za
snoval arhitekt Bojan Schlegl in o ka
terih pravi takole: »Na pobudo teda
njega župana smo prepričali direktor
ju banke, da je ponudil Kamničanom 
ugodna posojila in tako so začeli ob
navljati fasade. Del denarja jc dala 
občina za tlakovanje, za nove luči. 
Tedaj jc bil Kamnik zelo neurejen, 
čez mesto so visele električne žice z 
neonskimi cevmi, potem pa sem ne
koč na Zapričah v deponiji našel sta
ro kamniško luč. Narisal sem jo, šel 
sem v livarno in li so naredili po njej 
takšne luči, kot jih poznamo še da-

tografijc prejel kar nekaj lepili pri
znanj. Fotografski aparat je bil nje
gov prijatelj, od katerega se ni nikoli 
ločil. Vmes je bilo skoraj šestnajst let. 
ki jih je posvetil novinarskemu in vo-
diteljskemu delu na Radiu Glas Ljub
ljane. »Ko sem se poslovil od radij
skega etra, sem začel znova in kmalu 
so se na področju fotografije poka
zali prvi uspehi in priznanja. Nekaj 
časa sem bil celo urednik za fotogra
fijo pri reviji Turist, ki je žal prene
hala izhajati. Lani sem v razstavišču 
Veronika pripravil prvo samostojno 
razstavo z naslovom Kamnik - po
gled iz zraka. Julija 1995 sem v dveh 
urah posnel prek 500 barvnih diapo
zitivov Kamnika in okolice, Veliko 
planino, arboretum Volčji Potok, 
Mekinje, Stranje, Podgorje in še bi 
lahko našteval,« pravi Primož Hieng. 
Lani je prejel priznanje Društva fo-

Fotografija: PRIMOŽ HIENG 
nes. Kamnik je postal svetlejši, lep
ši.« 

In kaj pravi avtor fotografij Pri
mož Hieng: »Značilne kamniške cest
ne svetilke, svetloba, ki prihaja iz sta
rih mestnih hiš, arhitektura v soju lu
či, nenavadne podobe, ki jih morda 
človeško oko ne zazna, vse lo so bile 
zamisli, ki so mc pripeljale do novega 
fotografskega projekta: Kamnik - luči 
malega mesta. In to mesto se skozi 
fotografski objektiv pokaže v po
vsem drugačni, morda celo še lepši 
in zanimivejši luči.« 

Pri uresničitvi razstave fotografij 
Primoža Hienga so sodelovali obči
na Kamnik, ki jc tudi pokroviteljica 
razstave, kavarna Veronika, podjet
je Nordfoto iz Ljubljane, Calcit iz 
Stahovice, Nova Ljubljanska banka -
podružnica Kamnik, Planinka - resta
vracija Kenda in firma Letvica - Uok-
virjanjc Kenda iz Kamnika. Razsta
vo sta postavila Marija Prelog in Da
re Gjurin. 

Avtor fotografij Kamnik - luči ma
lega mesta se je rodil leta 1955 v 
Ljubljani, zadnjih sedem let pa živi 
v Kamniku. Že v četrtem razredu os
novne šole ga je mojster Vlastja Si-
mončič navdušil za fotografijo. V fo-
tokrožku je bil med boljšimi, saj je 
na takratnih razstavah pionirske fo

tografskih delavcev Slovenije za barv
ne fotografije, ki jih je posnel na 
Dnevih narodnih noš. 

V kratkem bo izšla njegova prva 
monografija o gasilskem zaščitniku s 
preprostim naslovom Sv. Florjan, za 
katero je poleg besedila prispeval več 
kot 50 fotografij in v to knjigo vlo
žil več kot pet let dela, skupaj z že
no Mateo Reba pa sta prevozila na 
tisoče kilometrov, da sta odkrila in 
posnela zanimive motive tega svet
nika, med katerimi je najstarejša po
doba stara več kot 500 let. Poleg vse
ga je še direktor založe Harlekin. lani 
pa je prevzel še funkcijo predsedni
ka Turističnega društva Kamnik. 

In kakšni so njegovi fotografski na
črti? »Pravimo, tla je Kamnik lepo me
sto, ima pa zanimive ljudi. Poleg ulič
nih svetilk je v mestu toliko zanimi
vih in drobnih podrobnosti, mimo ka
terih hodimo vsak dan, pa jih niti ne 
opazimo. Rad bi naredil serijo foto
grafskih portretov znanih Kamniča-
nov, zanimajo me otroški portreti, 
rad bi pripravil kamniški Turistični 
vodnik- Jeseni pripravljam novo fo
tografsko razstavo, vsebina slik pa naj 
zaenkrat ostane še skrivnost. Mislim, 
da bodo mnogi nad fotografijami zelo 
presenečeni. Le dan je včasih za vse 
zadeve kar prekratek...« 



MOJ POGLED 

META LAH, asistentka za moder
ni francoski jezik in metodiko 
francoskega jezika, Filozofska fa
kulteta v Ljubljani 

Kar nekaj Časa so v Sloveniji 
aktualne teme o vstopu v različ
ne evropske institucije. Nimam 
namena razmišljati o smiselnosti 
ali nesmiselnosti povezovanja z 
Evropo, saj se na poli t ične, go
spodarske in kulturne vidike te 
teme premalo spoznam. Na vsak 
način pa bomo morali znati tu
je jezike, saj je naš jezik po šte
vilu govorcev eden šibkeje zasto
panih - kar nas in našo kulturo 
hkrati bogati in omejuje. 

K o opazujem dogajanja okoli 
sebe, se mi večkra t zazdi, da si 
pod pojmom »tuji j ez ik« vse 
prepogosto predstavljamo samo 
angleški, včasih še nemški jezik. 
Otroci že v vrtcu začnejo obi

skovati tečaje angleščine, z njo 
nadaljujejo v osnovni šoli, v 
srednji pa se j i pridruži še nemš
čina. Vendar v Evropi in drugod 
po svetu ne govorijo samo teh 
dveh jezikov. Nenazadnje je tu 
italijanščina, jezik naših sosedov, 
francoščina, jezik diplomacije in 
mednarodni jezik pošte , španš
čina, ki je po številu govorcev 
takoj za kitajščino in angleščino: 
če omenim samo najpomemb
nejše. Prepričana sem, da bomo 
v prihodnosti rabili ljudi, ki bo
do obvladali več jezikov, četudi 
samo pasivno. Seveda bomo ra
bili profesorje tujih jez ikov in 
prevajalce, vendar nam bodo po
trebni tudi kemiki in biologi, ki 
bodo strokovno literaturo lahko 
brali v originalu, tajnice, ki bo
do po telefonu znale v več je
zikih podati osnovne podatke o 
svojem podjetju, inženirji v to
varni avtomobilov, ki se bodo s 
partnerji lahko o strokovnih za
devah pogovorili v tujem jeziku, 
prodajalke, k i se bodo s tujci 
lahko toliko sporazumele, da j im 
bodo prodale svoje blago. 

Slovenci smo brez dvoma na
darjeni za učenje tujih jezikov. 
Morda se imamo zato zahvaliti 
našemu naglasu, ki ni preoči ten , 
morda dejstvu, da tako kot vsi 
Slovani prepoznavamo večji raz
pon glasov kot ostali narodi, ne
kaj gotovo pripomore tudi na
ša to l iko opevana pridnost in 
prizadevnost. Zakaj se torej po
leg angleščine ne bi naučili še 

u t r i n e k 

dveh ali treh tujih jezikov? 
D o drugih tujih jezikov se tu

di šolske oblasti obnašajo dokaj 
mačehovsko . Medtem ko je ku-
rikularna prenova v polnem te
ku in že beremo poročila z raz
nih srečanj in seminarjev, člani 
komisij za francoski, španski in 
ruski jezik še niso bili niti ime
novani. Povsem mogoče je, da 
bo maturo moč opravljati na viš
j i stopnji zahtevnosti samo iz 
enega tujega jezika, kar pome
ni, da bodo dijaki, ki dobro zna
jo več jezikov, na slabšem kot 
tisti, ki dobro obvladajo mate
matiko in en tuj jezik. 

Nekaj jezikom naklonjenih la
stovk pa se kljub vsemu že ka
že, vendar se bojim, da še ne bo
do kmalu prinesle pomladi. Med 
njimi je gotovo tudi kamniški 
srednješolski center, ki svojim di
jakom ponuja pestro izbiro tujih 
jezikov: italijanščino, francoščino, 
španščino, latinščino, celo kitajš
čino. Ta gimnazija je ena redkih 
v Sloveniji, če ne kar edina, kjer 
fakultativnega pouka tujih jez i 
kov ni potrebno plačevati. Zal 
kljub dobri volji večkrat ni or
ganiziran, saj se k njemu ne pri
javi zadostno število dijakov. Le
po bi bilo, če bi starši tiste d i 
jake, ki nimajo prehudih težav z 
drugimi predmeti, vzpodbujali k 
učenju jezikov. Zaenkrat bodo 
zanj potrebovali samo nekaj časa 
in dobre volje, kasneje pa bo za 
učenje potreben tudi denar. 

Pomembna osebnost polpre
tekle dobe je izjavila, da se je 
treba »učiti, učiti in še enkrat 
učiti«. To izjavo si je moja ge
neracija dobro zapomnila, saj je 
bila v nekoliko daljši obl iki za
pisana v našem osnovnošolskem 
spričevalu. Omenjena osebnost 
me gotovo ne bo tožila za av
torske pravice, če njeno izjavo 
za svoje potrebe nekoliko pri
redim - učiti se, učiti se in še 
enkrat uč i t i se - ang leškega , 
nemškega in Se katerega tujega 
jezika. 

Kra j evne z n a č i l n o s t i v z g o j e 

Spreminjajoči odnos do zemlje 
Vrednota zemlje 
Zemlja je pomenila in Se pomeni ljudem domačnost in 

varnost. Iz zemlje človek črpa prehrambene dobrine, se za
ustavlja in občuduje njeno rodovitnost, ga pomirja in bo
gati. Nekoč so govorili o navezanosti na zemljo, kot da 
je to ukoreninjenost. Ivan Cankarje znal to izraziti iz glo
bin domototja: »Z najmočnejšimi koreninami se ovija srca 
ljubezen do grude. Človeku, po svetu pognanem, se loti po 
njivah po senožetih.« Kahlil Gibran pa je v odnosu do str
njenih naselij zapisal takole: »O, ko bi vaše ulice bile do
line in vaše poti zeleni drevoredi, da bi iskali drug druge
ga po vinogradih in se vračali z vonjem po zemlji v svojih 
oblačilih... Iz strahu so vas vaši dedje zbrali preveč na 
enem kraju.« 

Poznamo tudi pohlep po zemlji, saj je domala v vseli voj
nah v ospredju telja po posedovanju novega teritorija -
ozemlja. 

Zemlja je imela nekoč veliko vrednost v doživljanju lju
di; nanjo so bili navezani, pripadali so ji in radi so jo imeli. 
Po velikosti zemljišča je nekoč rasla tudi družbena moč; 
pomembne družbene položaje so prevzemali predvsem last
niki večjih posestev. 

Ko danes motrimo odnos do zemlje, opazimo nekakšno 
dvojnost; 

1. Veliko naklonjenost in navezanost, skrbno negova
nje in smotrno izkoriščanje njene rodovitnosti. Naklonje
nost in skrb za zemljo vidimo na poljih ob ohišnicah in 
na vrtovih kakor tudi v ekoloških gibanjih. 

2. Izrazita odtujenost in brezbrižnost se odraža v gro
bem onesnaževanju: divja odlagališča smeti v gozdovih, 
ob vodah, zapuščenih parcelah, marsikje raztreseni manjši 
odpadki, pretirano škropljenje rastlin, kulturno zanemar
jeni predeli. Odtujenost pa je očitna tudi v »zapredenosti« 
ljudi zgolj v tehnične dosežke in stvaritve, kot nekateri pra
vijo ljubiteljem »betonske džungle«, kjer sta jim Se lončnica 
ali okrasni grmiček tuja. 

\ 

Krajevne značilnosti 
Kamniško območje je skrbno obdelano; lo velja tako 

za kmetijska zemljišča kol za ohišnice, ki so kot »izbra
ni vrtovi«. Ta navezanost je izražena tudi prek rodbin
skega ohranjanja lastništva, zato je prodaja kmetij red
ka. Tudi višje ležeče in samotne kmetije so v večini po
seljene in obdelane, kar pa ne velja v toliki meri za Šta
jersko, Dolenjsko, Notranjsko in Primorsko. 

Tam je relativno veliko zemlje naprodaj, tudi zaradi 
zapuščenih kmetij, zlasti v hribovitih in od mest odda
ljenih področij. 

Mladina in zemlja 
MočnejSe spreminjanje odnosa do zemlje Je vidno pred

vsem pri mladini, ki se raje radostno zazira v mestni na
čin življenja, v dosežke človekovih stvaritev na tehničnem 
in trgovskem področju. Med 240 vprašanimi osnovnošol
ci (mesto, predmestje, podeželje) sta odgovorila samo dva, 
da bi želela postati kmeta, ker doživljala v obdelovanju 
zemlje nekaj lepega in vrednega. Drugi so se odločili za 
drugo življemsko in poklicno pot. Hrepenijo po mestu in 
mestnem načinu življenja. 

Tudi vključenost otrok in mladine v delo na vrtu je 
(statistično) pomembno upadlo. Nekoč so bili veliko bolj 
vključeni v delo na zemlji (na kmetiji, na vrtovih, imeli 
so svoje gredice), danes pa je tega vse manj. Preokupa
cija z učenjem v šoli in za šolo, javno-mnenjsko usmer
janje v vse druge poklice (ne pa povezane s kmetijstvom) 
je z medsebojnimi vplivi vrstnikov zaznamovalo mladi 
rod Tudi otroci in mladina večjih in manjših kmetij po
gosto ne vidijo svoje bodoče poklicne poti v povezavi z 
zemljo. 

Negativni odnos do kmeta in kmečkega dela, ki se je 
po drugi svetovni vojni močno izrazil, ima danes očitno 
svojo refleksijo (odsev) na otrocih in mladini. 

DR. ANGELCA ŽEROVNIK 
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Novi vrtec v Kamniku in vrtci 
na Kamniškem 

Trg svobode pod Malim gradom - pred bunkerjem, je »nastlan« z gr
do navlako. Kje je odnos in spoštovanje do starega mestnega jedra? 

V . M E J A Č 

P o p r a v e k 

V članku Razmišljanje o 
grbu (Kamniški občan, 23. 4. 
1997, stran 8) je bila zaradi 
tiskarske napake v drugem 
odstavku napačno zapisana 
beseda reksiologija. Pravilno 
je veksiologija (t. j . pomožna 
zgodovinska veda, ki prouču
je zgodovino zastav). 

Avtorju članka in bralcem 
se iskreno opravičujemo! 

Uredništvo 

Vse, kar ste brali v prejšnjih številkah v Kamniš
kem občanu pod naslovom R A V N A T E L J I O S N O V 
NIH ŠOL O P O Z A R J A J O , v marsikaterem odstavku 
velja za vrtce v kamniški občini. 

Torej prakt ično vso amortizacijo že tri leta po
bira novi vrtec. Sredstev za vzdrževanje, razen za 
obnovo komendske kuhinje, v zadnjih letih ni bilo. 

V letošnjem osnutku proračuna so namenska sred
stva za sanacijo dveh enot, in sicer Marjetice in Moj
ce, vendar če letos ne bo razpis za sanacijo pravo
časno objavljen, ne bomo mogli pravočasno najti iz
vajalca in če enoti ne bosta obnovljeni, bomo mo
rali obe enoti 31. 8. 1997 zapreti. 

Poleg ostalih težav nam je pozimi začela puščati 
streha na komendskem vrtcu. Ustanovitelja in po
samezne svetnike smo o tem obvestili in j im posla
li dva predračuna za obnovo. 

Uprava vrtca, svet vrtca, svet staršev opozarjamo 
ustanovitelja na to, da imamo že sedaj 200 prošenj 
za sprejem otrok za naslednje šolsko leto preveč. 
Opozarjamo tudi. da je Kamnik predzadnji v Re
publiki Sloveniji po številu kapacitet v vrtcu za pred
šolske otroke. Novi vrtec je za en oddelek (24 ot

rok) manjši, kot je bil stari. Zato smo bili zelo ve
seli, da so krajani Lok začeli postopek za odprtje 
dveh oddelkov vrtca v stari izpraznjeni osnovni šoli. 
Ta dva oddelka nam bosta razbremenila novi vrtec, 
saj vanj gravitira največje število otrok. 

Zal nam je, da tisti, ki odločajo o našem financi
ranju, ne razumejo, da so naši stroški v marsičem 
podobni izdatkom v vsakem gospodinjstvu in če se 
poveča cena mleka, kruha, bencina, elektrike, mo
ramo povečati ekonomsko ceno ali pa bi morali 
stroške pokriti iz občinskega proračuna. 

Kljub velikim finančnim težavam pa smo zelo za
dovoljni, da so starši pripravljeni sodelovati pri 
vzgojnem delu, pri izvajanju dodatnih dejavnosti, pri 
organizaciji izletov, piknikov, poiščejo nam sponzorje 
in so pripravljeni svoje znanje prenesti na celotno 
skupino otrok in ne le na svojega lastnega. 

Upam, da bodo tisti, ki odločajo o naših prihod
kih, imeli v bodoče več razumevanja za naše naj
mlajše v kamniški občini, mi pa se bomo še naprej 
trudili, da bomo čim bolje opravljali svoje delo in 
omogočili čim boljši razvoj najmlajših Kamničanov. 
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Pisma - mnenja - odmevi • Pisma - mnenja - odmevi • Pisma - mnenja - odmevi 
Šumijo gozdovi domači - državni?! 

Množične referendumske pobude proti vračanju na
silno odtujenega premoženja v času komunističnega 
enoumja so samo maska za prikrivanje še hujšega do
gajanja v slovenski družbi ob nastajanju novih kapita
listov iz vrst nekdanjih elit in strahotnem obubožanju 
bivših upravljavcev družbenega premoženja - nekdaj ope-
vanega delavskega razreda. Dejstvo, daje večji del za
htevka po zakonu o denacionalizaciji za vračanje go
zdov v pristojnosti ustanov katoliške cerkve, je za neka
tere samo dobrodošla krinka za nadaljevanje ideološ
kega spopada s stalno nasprotnico komunizma in ne
brzdanega liberalizma. Ideološki spopad pa je zelo pri
pravno voditi z revolucionarno metodo zakona ulice, saj 
pravnega soočenja ne zdrži. 

Gozdovi kot lastnina in kapital so pomemben element 
gospodarske moči in samostojnosti, ni pa to edino in 
najbolj pomembno dejstvo. Bistvo spopada je merjenje 
moči in želja po prevladi leve opcije na Slovenskem; 
hkrati pa je to področje izjemno pomemben element za 
uravnoteženje videza moči in vpliva Slovenske ljudske 
stranke kot partnerice vladajoče koalicije, ki bo s pri
zadevanjem za denacionalizacijske cilje porabila dobr
šen del svoje moči, vodilna - vladajoča koalicijska part
nerica Liberalna demokracija Slovenije pa bo tako mno
go lažje zaključila prenos industrijskega in bančnega 
lastništva in izpeljala tranzicijo po začrtani poti. 

Iz zgodovinskih virov je nedvomno izkazano, da se 
prevlada da doseči na več načinov: v družbi, kjer ni me
ril za vrednote, so te možnosti še mnogo večje. 

Ustava Republike Slovenije kot najvišji zakonodajni 
akt države pa vendarle določa nekatera razmerja, ka
terih ni mogoče zaobiti in zanikati. Drugi člen določa, 
da je Slovenija pravna in socialna država. Če to dikci
jo povežemo z vsebino člena, ki določa in zagotav
lja pravico do zasebne lastnine, in 67. členom, ki za
gotavlja pravico do dedovanja, se pokaže referendum

ska pobuda in zbiranje podpisov kot svojevrstno zani
kanje z Ustavo zagotavljanih pravic. Lastnina je kot ne
odtujljiva pravica zavarovana tudi z mednarodnimi pak
ti in Deklaracijo združenih narodov, ki jo je Republika 
Slovenija podpisala in je zato neposredno zavezujoča. Tu 
vidimo vso neskončnost sprenevedanja in nespodobno
sti tega početja. 

Pobuda poslancev SDS za ustavno presojo teh referen
dumskih pobud je torej samo logična poteza ozavešče
nih poslancev, ki branijo dobro ime države s tem, ko 
skušajo preko ustavne presoje Ustavnega sodišča prepre
čiti grobo kršitev temeljnega pravnega akta države Slo
venije in veljavnih (s strani države Slovenije ratificiranih) 
mednarodnih sporazumov. 

Ne dvomim, da bo Ustavno sodišče zavrglo to refe
rendumsko pobudo kot nedopustno, saj gre za grob po
seg v ustavnost in zakonitost države Slovenije. 

PAVEL OCEPEK 

Plečnikovemu delu v Komendi in spominu na 
g. Demšarja ob rob 

Faranl Komende naj bi bili v aprilski številki krajev
nega časopisa »Aplence« seznanjeni s prestavitvijo taber-
naklja v komendski cerkvi. Žal do tega ni prišlo z ob
razložitvijo, da je Aplenca predobra revija, da bi se pre
ko nje kregali. Pripominjam, da se ne bi bilo treba niti 
malo kregati, če bi imeli tisti, ki nas zastopajo pri fari, 
glavo na pravem mestu. 

Najprej se moram dotakniti nekaj dopisov iz aprilske 
Aplence. 

Dopisnik Simon v dopisu »Ljubimo prvi«: Kako lepo 
bi bilo, če ne bi bilo če-jev. Takoj sem mislila, poglej, 
kako dober fant. Ob natančnejšem branju pa v dopisu 
ugotoviš precej pikrega. Veš, Simon, ni nam vseeno, 
nam, ki še danes vemo, kaj je bil gospod Demšar in kje. 

bo stal »sporni« tabernakelj - spomin na g. Demšarja in 
zadnje Plečnikovo delo. Če bi ljubili, do tega predloga 
sploh ne bi prišlo. Ker pa je bil predlog dan, bi nas na
ši vodilni pri Jari morali vredno zastopati. 

Drugi dopisnik g. Jože Pavlic s člankom »Priprave na 
visoki jubilej«! Da, lepo se pripravljate, samo kdo vam 
bo ploskal? Sicer pa smo Komendčani dobro seznanje
ni z raznimi datumi komendske fare. G. Demšar nam 
je to zares strokovno predstavil in tudi kar dolgo vemo, 
od kod izvira ime Komenda. To, dragi g. Pavlic, tudi vi 
prav dobro veste in tudi vaši prispevki v knjigi »Komen
da« pričajo o tem, kaj in kdo je bil gospod Demšar. Zato 
sem vas tudi osebno imenovala, ker ste tako lepo opi
sali ta tabernakelj in kako so ga postavili. Bili ste na
vdušeni nad Plečnikovim delom, njegovo lepoto in vse
bino. Prav zato vas glede na funkcijo člana pastoralnega 
sveta in Demšarjevega učenca pozivam, da pomagate 
ohraniti spomin nanj. 

Pa najpreidem na temo prestavitve tabernaklja. Ima
mo pastoralni svet, župnika in ključarje. Naj mi ne za
merijo, ker se med njimi nahajajo ljudje z akademski
mi naslovi, da jih v nadaljevanju pisanja imenujem sa
mo kot vodstvo komendske župnije. 

Temu vodstvu očitam, da smo »navadni« farani mo
rali potihoma - »za ovinkom« - izvedeti, da se misli pre
staviti tabernakelj in obenem rušiti še krstilnico, da bi 
tja dali ta sporni tujek (Plečnikov tabernakelj). Bilo vam 
je tudi razloženo, da je na mestu sedanje krstilnice ne
kdaj že bila kapelica. Če bi bila obveščena navadna ra
ja, bi vam lahko povedala tudi odgovor. Predlagam, da 
malo pogledate v kroniko Komende. Jaz vam to težko 
razlagam, ker imam zaradi druge svetovne vojne nepo
polno osnovno šolo. Večini vodstva očitam tudi to, da 
kogarkoli kaj vprašaš, nič ne ve, nič ni slišal in nič re
kel. Dragi moji, zakaj vas pa potem imamo? Škoda va
ših akademskih naslovov, če padete na tako nizek ni
vo, ko pristanete na rušenje take umetnine, kot je ko
mendski tabernakelj, ki ga navadni farani jemljemo kot 

Demšarjevo delo. 

Ne bom vam razlagala, kdo je bil g. Demšar. Mnogi 
pa veste, kaj je naredil in to v času, ki mu ni bil naklo
njen. Prav tako veste, v kakSnem stanju je dobil cerkev 
in zaradi vojne skoraj podivjano mladino in Se in še. S 
kakšno ljubeznijo je postavil ta tabernakelj, se zagovar
jal pri takratnih oblasteh, od kod je dobil denar. S 
kakšnim ponosom nam je ob raznih jubilejih, porokah, 
krstih delil slike glavnega oltarja z novim tabernakljem 
in krstilnico. Te slike obstajajo po mnogih domovih. Kaj 
boste rekli svojim otrokom, ko bodo gledali te slike in 
spraševali: »Kje pa je zdaj vse to?« 

Toliko vam v vednost, da navadni farani ne bomo ni
kdar in nikoli dovolili, da se tabernakelj prestavlja. To 
je dediščina g. Demšarja in mi jo moramo ohraniti! 

Naj vam na koncu vsem skupaj svetujem, ker se rav
no pripravljate na jubilej 850-letnice prve omembe fare: 
manj se trudite okrog P. P. Glavarja, o njem mnogo ve
mo. Imamo Pregljeve in Sivčevo knjigo in Se mnogo za
pisanega s strani g. Demšarja. Res so ljudje, kot jc bil 
P. P. Glavar, redki. Prej ko slej pa bo moralo tudi vod
stvo komendske župnije priznati, da smo imeli v g. Dem
šarju drugega P. P. Glavarja in če njega ne bi bilo, bi 
tudi Glavar Komendčanom ostal še nekaj časa neznan. 
Zato kar lepo priznajte, da se tudi taki ljudje, kot je bil 
g. Demšar, rodijo komaj vsakih 200 let. 

Naj nihče ne bo užaljen zaradi tega, kar sem vam na
vedla. To tudi ni bil moj namen. Kar je bilo do sedaj hu
de krvi, bo hitro minilo, če boste pametno ukrepali. Šele 
nato bomo lahko lepo praznovali veliki jubilej. 

Imam pa eno željo! Vsaj eden od govorcev naj se z ne
kaj besedami spomni tudi g. Demšarja. Saj je kar nekaj 
proslav v komendski župniji minilo brez spomina nanj. 

Vimenu »navadnih«faranov 
Francka Lah, 

Klanec J, Komenda 



Kdo in zakaj noče financirati organizacije 
častnikov Kamnik 

Osnova vsakega delovanja so ljudje in 
sredstva, navadno finančna. V vrsto pred
pisov smo zapisali, da so organizacije 
častnikov v našem interesu ter da jih 66-
"lo financirali. To se sicer dogaja, vendar 
je vprašanje, v kolikšni meri in na čigav 
"oslov. Pri tem ne mislim, da je potrebno 
Podpirati neaktivne organizacije, ki obsto
jajo le formalno, niti nekatere posamezni
ke, ki mislijo, da je organizacija časnikov 
V|> dodatnih zaslužkov. Skrajni čas je, da 
* odgovorni dogovorimo, ali bomo orga
nizacijo tudi dejansko podpirali s finanč
nimi sredstvi ali ne. Verjamem, da si ne
kateri zelo prizadevajo, toda bistveno in 
edino kar Šteje, je rezultat. Mislim, da je 
za aktivne organizacije, za kakršno se 
'mamo naprimer v Kamniku, zelo žalost
no, da nam država ne namenja niti tolar-
M občina pa vsega 210.000 SIT. Zanimi

vo je tudi »prelaganje« obveznosti do or
ganizacije z državne na občinsko ali ob
ratno, čeprav zaenkrat drži, naj bi bila to 
obveznost občin. Tako vsaj pravijo legi
timni in pristojni organi, ki jim pač mo
ramo verjeti in tudi upoštevati. Na občini 
pa še nisem srečal nikogar, ki se ne bi 
imel za demokrata in zavzetega pristaša 
pravnega reda. To drži vsaj v besedah. 
Kakšen način financiranja je sicer primer
nejši, je stvar razprave, vsekakor pa je tre
nutno veljaven prej opisani. 

Reševanje temeljnih obrambnih vpra
šanj ni v pristojnosti organizacij ZSČ, Se 
kako pa vsaj nas zanima in skrbi odnos 
do takoimenovane »rezerve«, vsaj dotlej, 
dokler je v sestavi SV 86% častnikov voj
ne sestave. 

In kaj »pravijo«predpisi, ki urejajo pod
ročje obrambe in naj bi v pravni državi tu-

ISCG - IZOBRAŽEVALNO SVETOVALNI 
rj- =̂7 CENTER 

ŠTST t% IN GRAFIČNE DEJAVNOSTI 
Domžale, Kolodvorska 6 

RAZPISUJE 
* SREDNJE IN STROKOVNE ŠOLE -VERIFICIRANI PROGRAMI: 
- poslovodska š o l a (V. st.) 
- trgovska š o l a (IV. st.) 
Jesenski semester 1997/98 
- usposabljanje r a č u n o v o d i j (V/1), 400-urni program 
- ekonomsko komercialna š o l a 
- gostinska š o l a (kuhar, natakar) 
- a g r o ž i v i l s k a š o l a (pek, s l a š č i č a r , mesar) 
* PROGRAMI ZA DOPOLNILNO IZOBRAŽEVANJE IN USPOSABLJANJE 
TUJI JEZIKI: 
- n e m š č i n a In a n g l e š č i n a 

RAČUNALNIŠKI TEČAJI: 
- VVindovvs 95, Word for Windows, Excel... 

* USPOSABLJANJE ZA DELO 
EX SEMINAR - protieksplozijska z a š č i t a e l e k t r i č n i h naprav 
(osnovni in obnovitveni t e č a j ) 
seminar: r a č u n o v o d s t v o malih podjetij 
seminar za vodenje poslovnih knjig s.p. 
varstvo pri delu in p o ž a r n o varstvo 
seminar: higienski minimum (osnovni in obnovitveni) 
t e č a j strojepisja 
t e č a j s k l a d i š č n e g a poslovanja 
t e č a j za voznike v i l i č a r j e v 
t e č a j za traktoriste - varno delo s traktorjem in traktorskimi 
p r i k l j u č k i 

* TEČAJ CESTNO PROMETNIH PREDPISOV 
* PROGRAMI ZA PROSTI ČAS 
- t e č a j š i v a n j a in krojenja 
- kuharski t e č a j 
Prijave sprejemamo na Izobraževalno svetovalnem centru (prej 
Delavska univerza) vsak dan od 7. do 15. ure, ob ponedeljkih in sredah 
od 7. do 16. ure ali na tel, številki (061) 711-082 In (061) 712-278 

di veljali, še posebej za nosilce oblasti Zna
no je, da vojaška dolžnost pri nas velja kot 
obveza, kije opredeljena v znanih zakonih 
o obrambi in vojaški dolžnosti ter tudi v 
Pravilih službe v SV. Znane so tudi sank
cije za nespoštovanje teh predpisov, za tiste 
najhujše primere pa smo v členih 273-284 
sedemnajstega poglavja Kazenskega zako
nika RS zapisali, kaj kršitelje upravičeno 
čaka v primerih kršitev. Ni moj namen 
naštevati členov posameznih aktov, ki vo
jaške osebe zavezujejo k spoštovanju. Naj 
navedem le najpomembnejše dolžnosti, ob
veznosti in odgovornosti, ki so naložene 
pred obveznike - častnike: 

čanja članstva, v našem primeru tudi 
zemljišče, izdajamo časopis in Se bi lah
ko naštevali. Za primer naj navedemo, da 
omenjena dodeljena sredstva približno za
dostujejo za izdajo ene Številke brezplač
nega časopisa, ki ga izdajamo vsaj dva
krat v letu. 

Skrajni čas je, da odgovorni razčisti
mo, ali smo pripravljeni organizacijo Ji-
nancirati ali ne. Ijahko sicer »preživimo« 
tudi brez pomoči proračuna, vendar ali 
je ta dejavnost res tako nepomembna? Če 
jc lo tako, zakaj je bil ta isti časnik do
ber, ko smo ga poslali pred tank, pri tem 
pa smo spregledati na nakatere »juna-

izvajanje vojaške dolžnosti, dolžnost usposabljanja, dolžnost varovanja skrivnosti, 
dolžnost zglasitve, odgovornost poveljnikov, disciplinski ukrepi, kazniva dejanja zoper 
vojaško dolžnost, dolžnost služiti v rezervni sestavi skrb za lastno vojaško strokovno 
in psihomotorično izurjenost, dosledno spoštovanje načelu enostarešinstva in subordi
nacije, sprejem in skrbno varovanje oborožitve in vojaške opreme, onemogočanje in pre
prečevanje vsakršne politične aktivnosti... 

Kar nekaj je še obveznosti, ki bi jih 
lahko našteli vendar menim, da opisano 
zadostuje za razumevanje obsega obve
znosti, kijih imajo častniki. Pri tem pu
stimo oh strani, kako kvalitetno je oprav
ljanje teh odgovornosti, saj to ni namen 
prikaza. Predpisi tudi ne dovoljujejo loče
vanja vojaške osebe, saj je le-ta tista, ki 
opravlja vojaško službo, čeprav je Se ka
ko pomembno, na kakšni osnovi izvaja
mo obveznost, predvsem pa kako to iz
vajamo tisti ki smo zato plačani. 

Očitno so se pripravljala predpisov za
vedali pomembnosti obveznosti častnikov, 
zato so v 103. člen Zakona o obrambi za
pisali da so pripravljeni organizaciji ZSČ 
pomagali celo več, pomagajo tudi drugim 
organizacijam, katerih dejavnost je poseb
nega pomena za obrambo. 

Naslednji dokument, ki to potrjuje, so 
tudi Usmeritve in Ukaz za sodelovanje z 
ZSČ, ki sta ga podpisala najvišja pred
stavnika ministrstva in organa v sestavi, 
to je MORS in GŠSV. Tudi državni sekre
tar za obrambo je ministrstvu za Jlnanee 
obrazložil, kakšno naj bi bilo financira
nje organizacij. Podobno je županom ob
čin povedal in napisal tudi predsednik dr
žavne organizacije ZSČ g. Miha Butara. 
Enako smo v naši občini vsaj dvakrat sto
rili ludi sami ter k omenjenim dodali še 
predsednika občinskega sveta in celo svet
nike, katerim smo podrobno predstavili 
vlogo organizacije in pravne podlage za fi
nanciranje. Pri lem sploh ne omenjam 
predpisov občin, ki urejajo tovrstno dejav
nost s področja lokalne samouprave ter 
obveznosti financiranja ter pred kratkim 
izdano odločbo MORS o dodelitvi statu
sa društva, ki deluje v javnem interesu. 
In rezultat? 210.000 SIT iz proračuna 
občine Kamnik za 310 formalnih in 172 
aktivnih članov v občini Kamnik. 

Vsakomur je verjetno jasno, da ima 
vsaka resna organizacija tudi svoje raču
novodstvo, administracijo, računalniško 
opremo, seje organov in konference, sre-

ke«, za katere gre kar veliko denarja iz 
istih proračunov? 

Vsakdo ima o razporeditvi sredstev 
svoje mnenje, zanimajo pa ga predvsem 
postavke, ki so namenjene »njegovi« dejav
nosti, iz tega sledi, da nas zanima, koli
ko prejemamo častniki. Državna organi
zacija ZSČ prejma po teh podatkih, ki so 
navedeni v Uradnem listu St. 5. dne 31. 
01. 1996, iz proračuna okoli 24.000 
DEM mesečno. Zanimiva je postavka, da 
ostalim društvom, ki imajo kaj skupnega 
z obrambo ali tudi ne, namenja sedem
najst krat (I7x) višja sredstva, Gasilski 
zvezi Slovenije naprimer okroglih 39.000 
DEM mesečno. Pri tem naj navedemo, da 
naprimer častniške organizacije v obči
nah ne prejmejo iz tega naslova niti tolar
ja, pa čeprav vsaj zaenkrat to državo bra
ni v veliki večini rezervni sestav. Več de
narja kot celotni organizaciji častnikov v 
Sloveniji namenjamo uveljavljanju pra
vice ugovora vesti vojaški obveznosti. Ta 
pravica vsekakor mora biti, le izvedli bi jo 
lahko mnogo preprosteje, predvsem pa ce
neje. 

Podobne stvari je mogoče videti tudi v 
občinskem proračunu, kjer naprimer na
menjajo več denarja čebelarjem, kozjerej-
cem, zatiralcem parazitov. Čeprav gre za 
cenjene organizacije, menim, da gre za 
razlike. Zanimiva je tudi postavka, ki go
vori naprimer o izplačilu odškodnin po 
sodnih sklepih in podobno, kjer naj bi ob
čina krila napake v tem primeni »strokov
nih« delavcev. Nekatere postavke proraču
na pri tem zavestno ne navajam. 

Prav gotovo ni namen častniške orga
nizacije, da ocenjuje višino postavk v ka
terem koli proračunu, to je stvar drugih in 
tudi prav je tako. 

Prejeli smo pač znesek, za katerega 
pristopu menijo, da si ga zaslužimo. To 
sprejemamo kot dejstvo, vendar nekateri 
pozabljajo, daje dolžnost do obrambe dr
žave tudi njihova. 

JOŽEARKO 

V TUHINJSKI DOLINI KMALU NOVI TELEFONI - te dni so delavci Te
lekoma vezali priključke za vas BUČ na glavni kabel, ki pelje proti cen
trali v Lazah. 

PREGLEDNEJŠI ŽELEZNIŠKI PREHOD - potem koso očistili grmovje ob 
železniškem prehodu južno od kamniške železniške postaje, je postala vožnja 
prek njega nekoliko varnejša, čeprav občinski svetniki opozarjajo, daje tre
ba najti trajnejšo rešitev zavarovanja tega zelo prometnega prehoda. 

KNJIGA IN LAJNA - ob dnevu slovenske knjige sta pred občinsko stavbo 
takole ponujala knjige založbe Harlekin po 999 SIT in še nekaj za povrh 
direktor založbe Primož Hieng in funkcionar kamniškega turističnega društ
va Dare Gjurin. Pomagal pa jima je lajnar iz Kranja. (fš) 

Pisma - mnenja - odmevi • Pisma - mnenja - odmevi • Pisma - mnenja - odmevi 
trosim, hvala, dober dan! 

Ko je ponedeljek in to zjutraj, smo ljudje zelo različno 
'uzpoloženl. Nekateri spočiti, dobre volje in polni elana za 
nov delovni teden, večina pa utrujena, naveličana in jezna 
na ves svet, ker je spel ponedeljek. 

Sama sem zjutraj največkrat dobre volje, kakšen pa je 
dan v nadaljevanju, je zelo odvisno od razpoloženja ljudi, 
kijih srečujem. Najbolj pomembni so tisti, kijih srečam med 
Prvimi v dnevu. 

Prejšnji ponedeljek sem zbolela in morala sem k zdrav
niku. Zdravnica, dr. Martina Bemot, me ni razveselila s po
zitivno informacijo o mojem zdravstvenem stanju, a že ju-
lranji nasmeh mije dal upanje. Pa dobra volja sestre Ire
ne, ki te sprejme v ordinacijo... in svet je lepši, pa čeprav po
nedeljek v mojem primeru ni bil prav nič vzpodbuden. 

Pa je prišel naslednji ponedeljek, ko sem parkirala avto 
na parkirišču pri avtobusni postaji v Kamniku. Že malo bolj 
zdrava in zato tudi boljše volje sem izstopila iz avta. Pred 
njim me je čakal uslužbenec KAMBUS-a (v tem primeru bi 
bilo ustrezneje KAMBES-a). Kljub temu, da sem ga prav 
vljudno pozdravila in to dvakrat, ker sem mislila, da me pr-
VW ni slišal, ml ni odzdravil. Ko sem mu plačala parkirni
no, sem se mu zahvalila, on pa ni rekel ne prosim in ne hva-

niti ne na svidenje. Groza! Tak človek ti pa res pokvari 
Ponedeljek! Na žalost pa tako ni bilo prvič. 

Malo lahko naredimo drug za drugega, a nasmeh, le-
P" beseda in prijazen pozdrav sta del zdravih in dobrih od
nosov med ljudmi 

Včasih se sprašujem, če sem res tako zoprna, vendar ti-
Jft ki delamo z ljudmi, moramo biti z njimi tudi prijazni, 
^em, da ni vedno lahko, vendar pa nasmeh prav nič ne sta-
"e! Niso drugi krivi za naše težave (gospoda Se pozdravila 
nisem, pa meje že grdo gledal) in s prenašanjem na druge 

tudi ne bomo rešili Nič ne bo pomagalo, če otroke uči-
Wf>, da je treba pozdraviti, se zahvaliti... če tega ne bomo 
Počeli sami. Za začetek in bodoče lepše dneve bo dovolj, če 
b° vsak HVALA dobil svoj PROSIM, če bo nasmeh popla-
i(tn z nasmehom in če bo pozdrav našel svoj odzdravi 

NATAŠA HRIBAR 

Vratolomna vožnja z avtobusom Kam-bus-a 
Povsod okrog nas se je prebudila narava, ki nam lepša 

in bogati življenje. Zato smo se vzgojiteljice in otroci iz WZ 
ANTON MEDVED - enota ROŽLE odločili, da si del te le
pote ogledamo v Arboretumu v Volčjem Potoku v času raz
stave. 

Tako smo se 25. aprila, dan pred uradnim odprtjem raz
stave, ob 8. uri dve skupini otrok z vzgojiteljicami in pomoč
nicama vzgojitejic z rednim avtobusom odpeljali proti na
šemu cilju. Prva vožnja je potekala povsem v redu in tudi v 
ARBORETUMU smo se imeli »super«. Že prej pa smo izve
deli, da se avtobus po redni poti skozi Volčji Potok vrača 
nekje okrog 10. ure in 30 minut. 

Ura je bila 10 in 40 minut, ko je z veliko hitrostjo pri
peljal avtobus. Sprva voznik sploh ni hotel ustaviti. Šele ko 
smo začeli teči za njim in mu mahali, je sunkovito zavrl. 
Nejevoljno nas je spustil v avtobus. Vzgojiteljice še nismo us
pele varno namestiti otrok po sedežilt, ko je voznik že sun
kovito speljal. Na naše pritožbe voznik sploh ni reagiral. 
Vožnja sama je bila zgodba zase! Premetavalo nas je sem 
in tja in bolj kot vožnji z avtobusom je bilo vse skupaj po
dobno toboganu (nikoli ne veš, kam te bo na naslednjem 
ovinku odneslo)! KONČNO smo le prispeli v Kamnik. 

Ko sem voznika prosila, naj ob našem izstopu malce po
čaka, mije osorno odvrnil, da nima časa. Na moje prigo
varjanje, da pač otroci od 3 do 7 let ne morejo kar poska-
kati iz avtobusa, seje obrnil proč. Kljub vsemu smo se us
peli dokaj varno prebiti iz avtobusa. 

Zdi se mi, da vse preveč življenj ugasne na naših cestah 
in z vzgojo v otroštvu veliko vplivamo in pripomoremo h ka
snejši kulturi ljudi - tudi v prometu! Otroci posnemajo in se 
učijo od odraslih in tega se vse premalo zavedamo! 

Voznik avtobusa z reg. št. IJ*KAM-896, ki nas je 25. 
4. 1997 ob 10. uri in 40 minut dobesedno naložil na av
tobus, se tega očitno ne zaveda. Pa bi se moral! 

VZGOJITELJICA: 
EDVARDA ČADEŽ 

IN SKUPINA »RIBICE« 

Počasi se daleč pride 
Prosim samo, naj nihče ne misli, da pri nas. V osmi šte

vilki KamiSkega občana z dne 23. 4. 1997 sem prebral, da 
je občinski svetnik gospod Franc OreSnik vprašal, kako jc 
z lastništvom zemljišč okrog hiš ali ohiSnic in ali je že sprejet 
zakon, po katerem bo mogoče tako zemljišče končno vr
niti lastnikom. Oddelek za okolje in prostor Upravne eno
te Kamnik je odgovoril, da je lastninjenje navedenih stavb
nih zemljišč delno omogočil zakon o denacionalizaciji ti
stim, katerim je bila zemlja nacionalizirana (zakon jih ime
nuje »upravičenci«). Če je na nacionaliziranem zemljišču 
zgrajeno hišo nekdo kupil, dobil kot darilo ali jo podedo
val, se mu skladno s komentarjem 31. člena zakona o de
nacionalizaciji ne spremeni v lastništvo, ker ni »upraviče
nec«. V članku še piše, da je zaradi neurejenih predpisov (ne
usklajenih) z novo ustavo večina takih zemljišč, še. vedno v 
družbeni lastnini. Lepa reč, če v pravni državi po sedmih le
tih samostojnosti zakoni in predpisi še niso usklajeni z us
tavo! Politične stranke in poslanski kandidati se pred vo
litvami napihujejo, da skoraj počijo, ko obljubljajo, kaj vse 
bodo v dobrobit volivcev in sploh državljanov koristnega sto
rili, če pridejo na oblast. Potem pa jim je važno samo spre
minjanje imen šol, ulic, odstranjevanje spomenikov, spremi
njanje občinskih in državnih praznikov ter uvajanje novih, 
na primer 26. junij in 15. september. Na koncu članka pi
še, da bo lastninjenje takih zemljišč (tu sem zainteresiran 
tudi sam oziroma moja hčerka) uredil zakon, ki je bil Dr
žavnemu zboru predložen že leta 1993! 

V zvezi z nevračanjem stavbnih zemljišč tistim lastnikom 
hiš, ki po zakonu (31. člen ZDEN) niso »upravičenci«, sem 
se pismeno obrnil na 5 naslovov. Od povsod sem dobil od
govor, daje zaenkrat vse lepo prav in po zakonu in da bo 
sprejet zakon, ki bi vse lepo in pravično uredil. Iz Urada va
ruha človekovih pravic pa so mi še sporočili, da se za pre
sojo ustavnosti zakona lahko obrnem na Ustavno sodišče, 
Beethovnova vi, 10, Ljubljana. Končno pa sem od nekda
njega predsednika Državnega zbora, gospoda Skoljča, do
bil Jbtokopijo stališč in sklepov (24. a točka) 11. redne se
je DZ z dne 17. 9. 1993. V teh stališčih in sklepih pise: 

»1. Državni zbor ob koncu prve obravnave sprejema pred

loženo besedilo predloga zakona o lastninjenju stavbnih 
zemljišč kot osnovo za pripravo predloga zakona za dru
go obravnavo. Predlagatelji naj v sodelovanju z Vlado Re
publike Slovenije pripravijo in predložijo predlog zakona o 
lastninjenju stavbnih zemljišč za drugo obravnavo za no
vembrsko sejo Državnega zbora. Pri tem naj upoštevajo sta
lišča in mnenja Vlade Republike Slovenije, Komisije za 
spremljanje in nadzor lastninskega preoblikovanja družbene 
lastnine in Sekretariata za zakonodajo in pravne zadeve. 

2. Sprejem zakona, ki bi urejal spremembo pravic upo
rabe, kot upravičenje na družbeni lastnini (uporaba, uprav
ljanje in razpolaganje) v lastninsko pravico na stavbnem 
zemljišču, je nujen Se pred 7. 12. 1993, ko poteče prek lu-
zivni rok iz zakona o denacionalizaciji za uveljavljanje dc-
nacionalizacijsk ih zahtevkov. 

3. Predlagatelji naj v sodelovanju z Vlado Republike Slo
venije pri pripravi predloga zakona o lastninjenju stavbnih 
zemljišč za drugo obravnavo upoštevajo različne možne na
čine pridobitve pravice uporabe na stavbnih zemljiščih. Na
čin vpisa v zeljiško knjigo naj zakon uredi na osnovi mnenj 
in konzultacij s strokovnjaki s tega področja in šele nato od
loči, ali se vpis v zemljiško knjigo opravi na predlog sub
jekta ali po uradni dolžnosti« 

Nazadnje pa mije gospod Školjč dal Se na znanje, da 
je zadeva od 17. 9. 1993 mrtva, ker predlagatelji predlo
ga zakona o lastninjenju stavbnih zemljišč za drugo obrav
navo v DZ do l. 10. 1996. še niso nič predložili, pa zato 
ni bilo mogoče nič uvrstiti na dnevni red! 

Zdaj bodo v parlamentu spet odločali o spremembi za
kona o denacionalizaciji Šlo se bo za zemljišča bogatašev 
grofov, veleposestnikov in Cerkve. O denacionalizaciji rev
nih ohišnic nisem še nikjer nič zasledil, zato sem našemu 
poslancu gospodu Maksu Lavrincu postavil sledeče vpraša
nje: 

Alije mogoče, da bi se ob spreminjanju zakona o dena
cionalizaciji spremenil tudi 31. člen in njegovo tolmačenje 
tako, da bi bile parcele - ohlšnlce vrnjene v lastništvo za
konitim potomcem, sorodnikom nacionaliziranem, to je, se
danjim lastnikom? 

MIHA KOZOLE 
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Med planinci 
S e m i n a r » S r e č n o v g o r e 

- I I « 

V Radovljici je bil od 10. do 12. 
aprila lelos v okviru Zavodu za Šol
stvo nadaljevalni seminar varnega 
vodenja v gore, namenjen vzgojnim 
delavcem. Udeležilo se ga je 33 
vzgojiteljic in učiteljic iz cele Slo
venije, od Idrije do Murske Sobo
te. Med njimi so bile tudi tri vzgo
jiteljice iz Kamnika: R E N A T A 
S E M P R I M O Z N I K C V E T K A TRŠI-
N A R in MARIJA ŽEI.EZNIK 

Seminar so izvedli kadri Planin
ske zveze Slovenije - vodniki PZS 
iz Domžal in Kamnika oziroma 
člani GRS iz Kamnika: Mira Až-
mari, Lili Jazbec, Milan Jazbec, Bo
rut Peršolja, Bojan Pollak in pa Bo
ris Mleku?, iz Bovca. Ta seminar je 
bil nadaljevanje prvega seminarja -
lani je bil eden na Veliki planini in 
drugi v Radovljici, zato so bile te
mu prilagojene tudi teme. 

Izvedeni sta bili tudi dve turi. 
Prva je bila na Višcvnik po dveh 
smereh: za tiste s preveč poletno 
obutvijo po južni strani in za druge 
po severozahodni. Slednja je pome
nila tudi svojevrstno doživetje, saj 
je bilo potrebno zaradi strmega za
sneženega pobočja napeljati čez sto 
metrov vrvne ograje in se nato sa-
movarovano vzpenjati ob njej. 
Druga tura je bila v Pokljuško so
tesko in Pokljuško luknjo, kjer je 
bilo videti marsikaj zanimivega. 

S seminarjem, čeprav je bil za
nje zelo naporen, so bile udeležen
ke zelo zadovoljne. Tako so na
mreč napisale v anonimni anketi na 
koncu. Tudi znanje, pridobljeno ali 
dopolnjeno na njem, jim bo lahko 
zelo koristilo v nadaljnjem delu z 
otroki, predvsem pa pri vodenju v 
gore, pa tudi pri svojih samostoj
nih obiskih hribov. Predvideva se 
še eno nadaljevanje, s katerim bi 
bilo to izobraževanje nekako za
okroženo. Vendar tudi takrat ude
leženci še ne bodo čisto usposob
ljeni za povsem samostojno vode
nje drugih v gore, ampak bodo mo
rali zato imeti zahtevane izkušnje 
in tudi opraviti izpit, kakor je 
predvideno za vodnike PZS. 

P l a n i n s k o d r u š t v o 

K a m n i k š i r i s v o j o 

d e j a v n o s t 

V zadnjih letih je planinsko 
društvo Kamnik močno povečalo 
svojo izletniško dejavnost. Tako že 

dolgo časa vsako leto organizira in 
izvede okoli 40 izletov, ki se jih 
vseh skupaj udeleži več sto ljudi. 
Veliko ljudi, ki hodi na te izlete, 
se je marsičesa že naučilo in počasi 
si je tudi zaželelo, da bi se poda
li tudi na bolj zahtevne ture. Za
to so se vodniki v okviru vodniš
kega odseka zmenili, da bodo po 
želji organizirali tudi take ture. 
Vodstvo te aktivnosti je prevzel 
znani kamniški alpinist, gorski re
ševalec, himalajec, alpinistični inš
truktor, vodnik PZS in gorski vo
dnik Marjan Kregar. Pri njem bo
do lahko tisti, ki jih to zanima, do
bili tudi vse dodatne in podrobne 
informacije. 

Zato se bo možno dogovoriti za 
posebne ture izven programa PD 
tudi za majhne skupine ali celo po
sameznike. Tudi take ture bodo vo
dili kvalificirani vodniki PZS ozi
roma gorski vodniki. Seveda pa bo 
to tudi nekaj stalo. Planinsko društ
vo namreč nima dovolj denarja, da 
bi pokrivalo vse stroške izletniške 
dejavnosti, posebej pa še take ne, 
ki je bolj zahtevna. Da bi pa ne
kdo bil odgovoren za druge, jih vo
dil, organiziral, uporabljal za to 
svojo opremo in vse to moral še 
plačati iz. svojega lastnega žepa, pa 
danes ne samo da ni mogoče več 
zahtevati, ampak je tudi povsem 
skregano s sedanjim duhom časa. 

Nekaj zahtevnih tur, ki bi jih po 
želji lahko izvedli, je v Kamniških 
Alpah: čez Šraj peske na Koroši-
co, skozi Uženjake na Lučko Bra
no, čez Repov kot na Planjavo, čez 
Zmavčarje na Rinke, čez Gamsov 
skret na Skuto, čez Kalca na Kalš-
ko goro ali Kalški Greben, čez Ko-
vačnico na Mokrico, prečenje Mr
zle gore in še marsikaj zanimive
ga bi se našlo. Tisti, ki jih take re
či zanimajo, naj pridejo na tečaj za 
varnejšo hojo v hribe, vsaj toliko, 
da povedo svoje želje ali pa se po
vežejo kar z Marjanom Kregarjem. 

I z p o p o l n j e v a n j e 

v o d n i k o v P Z S n a 

S t a r e m g r a d u 

Tudi pri vodenju v hribih priha
ja do novih spoznanj in napredka, 
ki prispeva k bolj kvalitetnemu de
lu vodnikov in s tem še večji var
nosti in boljšemu počutju vodenih. 
Da bi bili vodniki s temi novost
mi ustrezno seznanjeni, je že s pra
vili določeno, da se mora vsak vo
dnik, ki želi biti registriran in s tem 
tudi imeti licenco za vodenje, naj-

S I L E S T 
p o s r e d o v a n j e i n p r o d a j a n e p r e m i č n i n , 
L j u b l j a n s k a 4 5 , K a m n i k 
(poslovna stavba STOL) 
tel . : 813-397 , f ak s : 811-979 

P r o d a j a m o : 
1. V M e n g š u g a r s o n j e r o v i zmer i 28 m 2 , s c e n t r a l n i m 

og revan j em, v pri t l ičju in s k l e tn im p r o s t o r o m -
c c a . 1.700 D E M z a m 2 ; 

2. V Š p i t a l i č u - T u h i n j s k a d o l i n a - 2 0 k m o d 
K a m n i k a ter c c a 7 k m o d b o d o č e nove av toces te : 
- s t a r e j š o s t a n o v a n j s k o h i š o z g o s p o d a r s k i m 
p o s l o p j e m in c c a 1500 m 2 z e m l j i š č a - o k v i r n a 
c e n a 30 .000 D E M ; 
- z a z i d l j i v o p a r c e l o v i zmer i c c a 6 0 0 m 2 - o k v i r n a 
c e n a 13.500 D E M . 

3. S k l a d i š č n e i n p o s l o v n e p r o s t o r e v K a m n i k u , nekaj 
j ih o d d a m o tudi v najem. 

5. V e č p o č i t n i š k i h o b j e k t o v v S loven i j i in h r v a š k e m 
Primorju. 

V s e d o d a t n e informaci je dob i t e po tel. 061/813-397 ali 
061/814-493, v s a k d a n o d 8. d o 12. ure. 

O g l e d je m o ž e n p o p r e d h o d n e m t e l e f o n s k e m 
d o g o v o r u . 

KAMNIK 
Š U T N A 7 2 

t e l . : 8 1 3 - 8 9 6 

- EKSPRESNA IZDELAVA FOTOGRAFIJ 
- FOTOGRAFIRANJE POROK, ROJSTNIH DNI, ZA 

DOKUMENTE, KATALOGE, PROSPEKTE 
- FOTOAPARATI IN VES FOTOMATERIAL 
Odpr to non-s top o d 8 3 0 do 19. ure, 
o b sobotah o d 8 3 0 do 12. ure. 

manj vsaka tri leta udeležiti izpo
polnjevanja. Tudi drugod po svetu 
je tako. 

Običajno so taka izpopolnjeva
nja v planinskih postojankah. Ko je 
letos meddruštveni odbor planin
skih društev Ljubljana izbiral pri
merno lokacijo, je sprva nameraval 
prirediti to izpopolnjevanje drugod, 
vendar je bila tam planinska posto
janka zaprta. 

Na kamniško pripombo pa so se 
spomnili, da je bila na Starem gra
du včasih tudi planinska postojan
ka, ki pravzaprav še vedno živi, če
prav v drugačni obliki - kot ure
jeno gostišče. Njena lokacija in ure
jenost pa sta za take zadeve sko
rajda idealni: lahek dostop, poseben 
prostor, ki je dovolj velik in po
vsem ločen od gostinskega in v naj
bližji okolici dovolj primernih vad
benih mest za prikaz in vaje iz 
hoje in plezanja. Zraven pa še ra
zumevajoče osebje gostišča, ki se 
po vseh svojih najboljših močeh 
trudi, da akcija uspe. 

Na tokratnem izpopolnjevanju, 
ki je bilo v soboto, 19. aprila, od 
osmih zjutraj do šestih zvečer, so 
v skladu s predpisanim programom 
obdelali naslednje teme: tehnika 
vodenja (plezalni pasovi, navezova
nje, uporaba samovarovalnega kom
pleta), psihološka priprava ture, 
prehrana in vreme v gorah. Na iz
popolnjevanju so kot inštruktorji 
izvajali prikaz tehničnega dela 
predvsem člani kamniškega PD, vsi 
vodniki PZS oziroma gorski vodni
ki: Janez. Ažman, Primož Brišnik, 
Darja Jenko, Lojze Jerman, Frane 
Kemperle in Bojan Pollak, poleg 
njih pa še vodnik PZS in gorski vo
dnik Silvo Jošt iz Žalca in Marin
ka Koželj iz Ljubljane, vodnica PZS 
in predsednica OPLV. ki je bila tu
di glavna organizatorka tega izpo
polnjevanja. 

Izpopolnjevanja se je udeležilo 
44 vodnikov PZS, članov planinskih 
društev skoraj iz cele Slovenije: 
Domžale, Gornja Radgona, Kamnik, 
Litija, Mengeš, Nova Gorica, Novo 
mesto, PTT Ljubljana in Kranj, Ra
dovljica, Saturnus in Vrhnika. Med 
njimi je bil tudi Janko Kralj iz PD 
Radovljica, ki je bil s svojimi 70 
leti tudi najstarejši udeleženec iz
popolnjevanja. Udeleženci so bili 
zadovoljni tako s samim izpopol
njevanjem kakor tudi z lokacijo in 
sprejemom v gostišču. Marsikdo je 
bil namreč tudi prvič na tej izre
dni razgledni točki in je bil prav 
prijetno presenečen tako nad sa
mim gostiščem kakor tudi nad 
njegovim razglednim položajem in 
možnostmi za delo. 

BOJČ 

Planinski izlet na Kranjsko reber 
Na Črnivcu (902 m), kjer je bilo zborno mesto za pla

ninski izlet na 1.435 m visoki vrli Kranjske rebri (s šta
jerske strani imenovan Kasni vrh, po znanem sloven
skem geografu Antonu Meliku tudi Kačji vrh), se je v 
soboto, 19. aprila, zbralo več kot štirideset članov in 
simpatizerjev Slovenskega gorniškega kluba dr. Henrik 
Turna in Gorniškega kluba Savinjska dolina (trije čla
ni). Razveselili smo se srečanja, veselju pa je dajalo pri
spevek tudi sončno in jasno jutro ter pisana druščina: 
od rosno mladih do izkušenih s sedmim in osmim kri
žem. 

Imeli smo srečo z vremenom v letos izjemno muha
stem aprilu, ko zmrzal in pogosto sneženje neusmilje
no uničujeta poživljajočo naravo rastlin in cvetja, člo
veku pa preprečujeta prenekatere načrte. Naslednji dan 

jx> našem vzponu na Kranjsko reber je namreč zapa
dlo toliko snega, da je bila cesta, ki pelje čez preval Čr
nivec, kar nekaj ur zaprta za ves promet. 

V pričakovanju novih vtisov se je druščina napotila 
v breg proti cilju najprej skozi prijeten smrekov gozd; se
gal je do vrha roba Kranjske rebri, nato pomešan z buk
vijo, med temi sta ob poti dve izjemno stari, debeli in raz
vejani bukvi, naravni znamenitosti! Po dobri uri vzpo
na po gozdu smo prišli na bolj ali manj travnati svet pla
nine, ki so ga divji prašiči pri iskanju hrane ponekod 
presenetljivo močno razrili in preorali. 

Ob prihodu na vrh se nam je odprl nepozaben pogled 
na okoliške hribe in gorovje: osrednji del Kamniško-Sa-

vinjskih Alp, Raduho, Golte, Menino planino..., in v 
doline, iz katerih se vrbovje mogočno dviguje. 

Še na eno stvar smo bili pozorni: na kameninsko 
sestavo Kranjske rebri; s kristulinskimi skrilavci sega 
namreč prav do Velikega Rogatca (1.557 m), kar je 
v sicer enotno apneniških Kamniško-Savinjskih Alpah 
velika posebnost. In prav v to, temnejšo kamninsko se
stavo, ki v stiku z zunanjimi vplivi (dež, veter, tempe
raturne spremembe...) rada prepereva, so s hudourniš
ko močjo zarezale reke Dreta, Črna in iMčnica ter ust
varile globoka dolinska podolja na vzhodu, jugu in 
zahodu. Ker je kamenina vododržna, zato ob marki
rani planinski poti s Črnivca na Kranjsko reber ne 
manjka (tudi v sušnem času) osvežilne vode. 

Po približno enotirnem postanku na vrhu Kranjske 
rebri smo se. spustili proti nekoliko nižje stoječemu pa
stirskemu stanu, kjer so nekateri udeleženci zapeli ne
kaj narodnih pesmi: zadnjo pesem pa sta iz lastnega 
nagiba zapela najmlajša: nekaj let stari deček in de
klica (brat in sestrica), kar nas je spravilo še v poseb
no dobro voljo. 

Na Črnivec, kjer smo pustili svoje jeklene konjičke, 
smo se srečno vrnili; po krajšem počitku in po prisrč
nem pozdravu pa smo nadaljevali pot vsak proti svo
jemu domu: v Kamnik, Komendo, Ljubljano, Grosup
lje, Kranj, Zagorje ob Savi, Trbovlje, Izlake, Novo Go
rico, Dovje, Sežano in Šentjur pri Celju. 

Dr. MARKO ŽEROVNIK 

Zahtevna tura na Kofce in Veliki vrh 
M e d zahtevne ture, k i so v 

programu Planinskega druš tva , 
pa se uvršča tura na Kofce in 
V e l i k i vrh v Karavanški Košut-
ni. Med člani d ruš tva je bil ve
lik interes za to že dvakrat od
loženo turo. 

Z avtobusom smo se v sobo
to, 3. maja, pripeljali v Dolino, 
nekaj kilometrov naprej od Tr 
žiča. Steza navzgor proti Kof-
eam, 1487 m visoko, se strmo 
dviga. Vsi smo se poš t eno pre-
potili. K temu je pridodalo svoje 
tudi sonce. Do te planinske toč
ke smo rabili približno 2 uri kar 
naporne hoje. Hitra in prijazna 
pos t režba osebja planinske po
stojanke nas je prepričala, da tu 
bivajo pravi planinci. T u se ni 
primerilo tisto, na kar smo ka
mniški planinci naleteli pred le
tom dni ne daleč od tod. 

Dobra polovica od 57 udele
žencev se nas je podala naprej 
k o n č n e m u cilju nasproti. Ve l ik i 
vrh je bi l pokri t s kar debelo 
plastjo snega. St rma vijugasta 
steza, včasih nekoliko položnej-
ša, na nekaterih mestih pokri ta 

31. maja na 7. 
rokovnjaški pohod 

Organizacijski odbor priprav
lja 31. maja že 7. rokovnjaški po
hod. Vsakoletna udeležba na tem 
zelo zahtevnem pohodu je mno
žična, zahteva pa dobro fizično 
in kondicijsko pripravljenost. 

Začetek pohoda bo ob 20.30 
pri gostišču Konšck na Trojanah. 
Od tukaj bodo pohodniki kreni
li proti planini Lipovec, se zatem 
spustil do Motnika in pot nada
ljevali na Zg. Motnik in na Slo-
pe. Po počitku bodo pohodniki 
krenili navzgor proti Menini pla
nini in imeli daljši počitek na Bibi 
planini in nato še pri planinskem 
domu na Smrekovcu. Pohodniki 
bodo dobili okrepči lo, zatem pa 
bodo nadaljevali nočno turo. 1. 
junija v jutranjih urah bodo pri
speli na cilj, ki bo tokrat pri vi
kendih nad Tomanovo domačijo 
oziroma pri lovski koči. Tja bo
do prispeli okrog 8. ure zjutraj 
po 12- do 13-urni hoji. Na cilju 
bodo pohodniki prejeli potrdila, 
okrepči lo in uredili vse v zvezi 
s pohodom. Po nekoliko daljšem 
počitku bodo odšli na Črnivec (15 
minut), od kjer se bodo z avto
busom lahko odpeljali do Kamni

ka. Avtobus bo odpeljal ob 10. in 
11. uri, v nedeljo, 1. junija. 

Vsi , ki bodo želeli sodelovati 
na pohodu, naj se prijavijo na P D 
Kamnik vsaj od 25. maja, da bi 
lahko organizirali avtobusni pre
voz do Trojan. 

Za delno kritje stroškov poho
da je organizator določil prispe
vek 600 SIT, ki so ga pohodniki 
dolžni vplačati ob prijavi poho
da v prostorih gostišča na Tro
janah. V to ceno je vkl jučena 
prehrana, zavarovanje in vse ak
tivnosti, ki pohod povezujejo. V 
ceni je vključen tudi prevoz od 
Črnivca do Kamnika. 

Organizacijski odbor priporo
ča vsem, ki se bodo udeležili po
hoda, da si zagotovijo primerno 
opremo (tudi svetilke) in drugo, 
da ne bi prišlo do težav. S seboj 
naj pohodniki prinesejo veliko 
dobrega razpoloženja. 

Za varnost pohodnikov, za 
prehrano, vodenje pohoda, za in
formiranje, bo organizacijski od
bor angažiral ustrezne dejavnike, 
tako da bo hoja zanesljiva, var
na in uspešna. 

STANE SIMŠIČ 

I.G.E. Nepremičnine 
LJubljana, Pisarna Usnjarska 8, Kamnik 
Z b i r a m o ponudbe z a odproda jo n e p r e m i č n i n v K a m n i k u , 
s taro mes tno Jedro (Utok): 
- s tare jša h iša z delavnicami - sk lad išča od 50 do 1500 m 2 

in d v o r i š č e m v izmeri 286 m 2 - 2 stavbni zeml j išč i 
- park i r išče 200 m 2 - p isarniški prostori od 30 do 400 m 2 

Informacije p o tel.: 831-922, 23 aH 0609-623-121. 

s snegom, je bila za ta čas kar 
naporna, upoštevajoč, da še ni
smo imeli dovolj telesne kondi
cije. Več ina je rabila do vrha, 
2088 m visoko, še skoraj 2 uri 
hoje. Med pohodniki sta bila tu
di Anže in Manja, ki sta prišla 
na vrh med prvimi. Sončno vre
me in č is to oz rač je je omogo
čalo čudovi t razgled. Prav pred 
nami se je bohotil vrh Triglava 
in z njimi bližnji vrhovi Julijcev, 

se je napotila proti Kladivu, je 
kmalu prišla za nami. Svoj pr
votni načr t je spremenila zara
di obil ice snega in precej za
htevne poti. 

Zanimivo je, da smo po spu
stu z Velikega vrha nad Kofca-
mi že srečali modrasa, ki se je 
grel na soncu. Pred nami se je 
pravočasno umaknil v svoje do
movanje. 

Na prijetnem toplem soncu 

Vrnitev planincev z Velikega vrha 

vrh S to rž i ča je bi l že precej 
brez snega. Avstrijski vrhovi so 
izgledali kot na fotografiji. Raz
gled je odtehtal napor, ki smo 
ga porabili, da smo prispeli na 
vrh gore. Del skupine se je us
meril po grebenu proti Kladivu, 
drugi p<i smo se vračali nazaj po 
isti poti. na Kofce. Pri spustu je 
bila potrebna še večja previ
dnost. Mehak sneg in snežnica 
nista dajala obču tka varnega ko
raka. Kljub temu smo pravoča
sno prispeli nazaj v pred
videnem času. Tudi skupina, ki 

smo se še nekaj časa zadrževa
li . Na hitrico ustanovljen pevski 
zbor je jubi lantu Stanetu ob 
njegovi 70-letnici zapel nekaj 
narodnih pesmi in že smo kre
nili navzdol v dolino. 

Izredno lepa in zahtevna tu
ra je bila uresničena v zadovolj
stvo vseh, tudi našega vodje 
Zdravka, k i si je pri spustu z 
Velikega vrha nekoliko poško
doval roko in si zato prislužil 
nekaj šivov v Ljubljani. 

S T A N E SIMŠIČ 

A G R O P R O M E T C E R K L J E 
Ul. 4. okt. 10, Cerklje 
tel.: (064) 421-283, (064) 421-294 
Odprto od 7. do 17. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

UGODNA PONUDBA: 
- ž i t a r i c e (koruza, oves, j e č m e n , p š e n i c a , sojine 

tropine, s o n č n i č n e tropine, krmilne moke) 
- v s e vrs te krmi l z a purane, p i š č a n c e , nesn ice -

k o k o š i , p r a š i č e , g o v e d o 
- u m e t n a gnoj i la 
- k o r u z a v r az su t em stanju 2 5 S IT /kg pri kol ičini 

n a d 1 tono 
- s e m e n a vrtnin in p o l j š č i n ( travnodeteljna 

m e š a n i c a , č r n a detelja, lucerna, jara g r a š i c a ) 
- sp re j emamo n a r o č i l a z a k o k o š i p r e d nesnost jo 
- u g o d n a prodaja m o k e TIP 5 0 0 (59 SIT/kg) in 

s l adkor ja (117 SIT/kg) 

Cene za krmila so tovarniške. 
VSA ŽITA ZMELJEMO IN MEŠAMO PO VAŠI ŽELJI. 



Spomladanski pokal 97 v Kamniku Virtus pred državnim 
Kamniški odbojkarski klub letos 

Praznuje že 50. letnico obstoja in 
predvsem trdega ter kvalitetnega 
dela, ki je obrodilo mnogo sadov. 
Prav zato so si odbojkarji letos pri
borili organizacijo velike mednaro
dne športne prireditve Spomladan
ski pokal 97, ki se je odvijala od 20. 
do 22. aprila v Športni hali v Ka
mniku. 

Slovenija se je med organizator
je Spomladanskega pokala vpisala 
PrviC, za Kamnićane pa je bil to 
eden od največjih športnih dogod
kov do sedaj. Letos se je med se
boj pomerilo II ekip (Slovenija, Švi
ca, Avstrija, Anglija, Hrvaška, Liech-
tenstein, Nemčija, Turčija. Bosna, 
Poljska in Latvija), ki so bile raz
deljene v tri skupine. Vsaka je svo
je predtekmovalnc boje odigrala v 
drugem kraju. V Kamniku so se 
nied seboj pomerile Švica, Avstri
ja, Anglija in Slovenija. Prvi dve 
ekipi iz vsake skupine in dve naj
bolje tretjcuvrščeni ekipi pa so se 
nato v Mariboru pomerile za uvr
stitve od 1. do 8. mesta. Sodelujo
čim ekipam je Spomladanski pokal 
seveda pomembna priprava na kva
lifikacije za evropsko prvenstvo, ki 
bo letos jeseni na Nizozemskem. 

Za kamniški odbojkarski klub pa 
je bila ta velika športna prireditev 
Predvsem velik izziv, na katerega 
so se pripravljali več mesecev. Ob 
tem velja omeniti, da je ta precej
šen finančni zalogaj podprlo kar 
nekaj sponzorjev, generalno pokro
viteljstvo pa je prevzela Občina 
Kamnik. 

Več o letošnjem Spomladanskem 
Pokalu pa je povedal Jože Janko-
v ič. predsednik organizacijskega od
bora za izvedbo Spomladanskega 
Pokala 97. 

* Za tako veliko prireditev so prav 
gotovo pomembne dolgotrajne pri
prave. Kako so potekale in kakšni so 
bili pogoji za prevzem organizacije 
Spomladanskega pokala? 

Potem ko smo izvedeli, da bo le
tošnji Spomladanski pokal potekal 
v Sloveniji, smo se odločili, da za 
organizacijo dela prireditve kandi
diramo tudi mi. V letošnjem letu 
namreč praznujemo 50. obletnico 
organizirane odbojke v Kamniku in 
ta dogodek bi bil seveda lep uvod 
v praznovanje, ki ga načrtujemo v 
juniju. Naš pogoj za sodelovanje v 
tem zahtevnem projektu je bil ta, 
tla gostimo ali finalni del pokala ali 
Pa pred tekmovanje skupine, v ka
teri je nastopala Slovenija. V nas
protnem primeru bi se kandida
turi odpovedali. Zaradi tehničnih 
žalitev, kamniška športna dvorana 

ima prenizek strop, nismo bili us
trezni kandidati za izvedbo final
nega dela pokala. Po dolgotrajnih 
in napornih pogajanjih z O Z Slo
venije pa nam je uspelo prevzeti 
organizacijo predtekmovanja žele
ne skupine. Ostali kandidati so bi
li še Maribor, Murska Sobota in 
Ptuj, ki je nazadnje v celoti izpa
del. S tem pa se je seveda pravo 
delo šele začelo. Zbrati smo morali 
precej finančnih sredstev, saj smo 
morali, to je bil namreč pogoj za 

Jote Jankovič, mlajši - predse
dnik organizacijskega odbora za 
izvedbo mednarodnega spomla
danskega pokala v odbojki v Ka
mniku. 
prevzem organizacije, v celoti kri
ti tudi stroške priprav in bivanja 
slovenske reprezentance v Kamni
ku. Ta se je pred začetkom poka
la pripravljala teden dni prav pri 
nas. Prizorišče tekmovanja si je še 
v lanskem letu ogledal generalni se
kretar za izvedbo pokala Šved Las-
se Svensson in zahteval, da se do
ločene tehnične pomanjkljivosti, 
predvsem v zvezi s športno dvo
rano, odpravijo. Po njegovi oceni bi 
bilo potrebno zamenjati tla z us
treznejšo podlago in na novo ure
diti osvetlitev dvorane. Slednjo je 
ŠZ Kamnik izvedla, medtem ko z 
zamenjavo tal ni bilo nič. Stroški 
bi bili namreč preveliki. 

Že na začetku smo sestavili or
ganizacijski odbor, v njem nas je 

'sodelovalo 8 ter častni odbor, ka
teremu je predsedoval kamniški žu
pan Tone Smolnikar. Prav temu 
odboru gre zahvala, da smo prido
bili dovolj sponzorskih sredstev. 

• Spomladanski pokal je za vami, 
kakšni so bili odzivi s strani tekmo
valcev in drugih, kakorkoli poveza
nih s to prireditvijo? 

Rad bi povedal, da je bil to za 
nas velik izziv. Organizacije smo se 
lotili neizkušeni in predvsem zelo 
mladi, najstarejši član ima komaj 31 

let. Morda smo se tudi zato pro
jekta lotili zelo temeljito. Omeniti 
pa moram seveda tudi vse ostale 
člane odbojkarskega kluba Kamnik 
in simpatizerje tega športa, ki so 
s svojim delom prav tako prispe
vali k izvedbi. Spomladanski pokal 
v Kamniku je minil brez spodrslja
jev, kar so potrdile številne pohvale 
tekmovalcev, trenerjev, sodnikov, 
drugih funkcionarjev in nenazadnje 
t udi medijev. Lahko trdim, da je 
prireditev v celoti uspela. 

• Alije bil Spomladanski pokal tu
di s finančnega vidika uspešen? 

Po predračunu naj bi ta projekt 
stal okrog 3.5 milijona tolarjev. 
Končne ocene sedaj še ne morem 
podati, vendar mislim, da je to do
kaj realna ocena. Generalno spon
zorstvo je prevzela Občina Ka
mnik, prispevala je 1 milijon tolar
jev, ostali del pa seveda številni 
drugi sponzorji, katerim bi se ob 
tej priložnosti tudi zahvalil. Seve
da ne gre prezreti tudi dela pro
stovoljcev, ti so med drugim skr
beli tudi za vožnje tekmovalcev iz 
hotela do dvorane, nekaj denarja 
pa smo zbrali tudi z vstopnicami. 
Povrnili pa nam bodo tudi stroš
ke bivanja avstrijske in angleške re
prezentance v vrednosti 50 švicar
skih frankov na tekmovalca. 

• Kako pa ste poskrbeli za bivanje 
tekmovalcev, glede na to, da so v Ka
mniku te možnosti zelo omejene? 

Prav ob takih priložnostih pri
de še bolj do izraza pomanjkanje 
prenočišč v naši občini. Na žalost 
smo si morali pomagati drugje. Ta
ko smo za tekmovalce našli najbli
žja prenočišča v Vopovljah pri Br
niku v penzionu Jagodic. Vsi so bili 
zelo zadovoljni, še posebej trenerji, 
ki so tako tekmovalce nekoliko 
izolirali od samega prizorišča po
kala. Tekmovalci so imeli dovolj 
miru za počitek, obenem pa so bile 
vožnje na dopoldanske treninge in 
popoldanske tekme kratke. 

• Slovenci in Švicarji so se v Ka
mniku pripravljali že teden dni prej. 

Na povabilo O Z Slovenije so 
prišli v Kamnik tudi Švicarji. Ti bo
do namreč kmalu vrnili gostoljub
je slovenski reprezentanci. Trenirali 
so ločeno," delno v športni dvora
ni v Kamniku, delno v telovadnici 
na Duplici ali pa so se rekreirali v 
Fitness centru v Podgorju. Obe eki
pi sta se srečali le enkrat in sicer 
na prijateljski tekmi, ki smo jo or
ganizirali tudi kot generalko pred 
glavno prireditvijo. 

• Ste imeli pri zakupu terminov v 
telovadnicah kakšne težave? 

Tako kamniška kot tudi dupliš-

ka osnovna šola in seveda ŠZ Ka
mnik so bili zelo gostoljubni in so 
prijazno ponudili prostor tudi ta
krat, ko imajo sicer pouk njihovi 
učenci. Treningi so tako nemoteno 
potekali in bili v zadovoljstvo vsem 
ekipam. 

• V treh dneh je bilo odigranih 6 
tekem, na katerih jc bilo prisotnih 
tudi veliko gledalcev. 

Kamniška športna dvorana ima 
na tribuni približno 500 sedišč. Mi 
smo jih še nekaj dodali, precej gle
dalcev pa si je moralo tekmovanja 
ogledati stoje. V treh dneh smo za-
bležili okrog 1700 obiskovalcev. Po
sebej veliko obisk smo zabeležili 
prvi dan, manj pa jih jc bilo na 
zadnjih dveh tekmah, čemur je bila 
najverjetneje vzrok košarkarska te
kma Olimpijc v Rimu. Publika je 
bila zelo prijetna, korektna in ne 
pretirano navijaška. Lahko trdim, 
da je tudi sicer kamniška publika 
velika poznavalka odbojke, ki uži
va v dobri igri, ne glede na to, kdo 
zmaguje. 

• Tudi medijsko je bil Spomladan
ski pokal precej odmeven. 

O posameznih tekmah, ne samo 
v Kamniku, ampak tudi na ostalih 
prizoriščih, so poročali številni me
diji. Pri nas je bil stalno prisoten 
tudi predstavnik Slovenske tiskov
ne agencije, ki je sproti obveščal 
tiste medije, ki niso bili neposredno 
udeleženi na tekmah. Vsekakor pa 
so bili medijem najbolj zanimivi ti
sti nastopi, kjer je bila prisotna slo
venska ekipa. 

• Čisto za konec pa se nekaj besed 
o kamniških odbojkaših. V slovenski 
ekipi smo imeli namreč tudi mi svo
jega predstavnika. 

Res je. V slovenski reprezentan
ci sicer ni nobenega kamniškega te
kmovalca, je pa Kamničan njihov 
pomožni trener. Grega Hribar je 
namreč že nekaj časa v ekipi, po
tem ko je dolgo časa uspešno tre
niral prav Kamničane. 

Spomladanski pokal 97 v Kamni
ku pa je bil seveda tudi odlična 
priložnost za turistično promocijo 
naše občine. V ta namen je Turi
stično informacijski center pripravil 
nekaj propagandnega, turističnega 
gradiva in sicer v slovenskem, 
nemškem in angleškem jeziku, ki 
so ga razdelili udeležencem tekmo
vanja. 

Čisto na koncu velja pohvaliti 
predvsem organizatorje, ki so se 
vzorno lotili težavne naloge in vse 
tiste, ki so omogočili, da je Kamnik" 
dostojno gostil tako veliko medna
rodno športno prireditev. 

NATAŠA JAZBINŠEK 

prvenstvom 

Kolesarski kriterij - VELIKA NAGRADA KAMNIKA 
26. 4. 1997 je K D Kamnik orga

niziralo kolesarski kriterij za V E 
LIKO N A G R A D O K A M N I K A . S 
tem tekmovanjem se je tudi ura
dno začela letošnja slovenska ko
lesarska sezona, za tekmovalce, ki 
svoje jeklene konjičke jahajo ne 
zgolj za zabavo, ampak zares! 

Že deset let je minilo od zadnje 
tovrstne dirke v tem našem pod-
a 'pskem mestecu. Marsikdo med 
nami se še spomni, da je takratna 

dirka Slavka Jesenovca pomenila za 
Kamnik pravi športni praznik. No, 
pa se raje iz zgodovinskega obdob
ja izpred desetih let vrnimo na dan 
26. 4. 1997. 

Za dirko so bile razpisane tri 
kategorije in sicer: mlajši mladin
ci, starejši mladinci in elite. 

Proga je bila krožna s startom 
in ciljem pri stavbi SKG, potekala 
pa je po Steletovi ulici, delu Ko
vinarske ceste in Ljubljanski cesti. 

Jadralnopadalska liga 97 
Kamniški jadralni padalci te nekaj let uspešno tekmujejo na nakvalitetnejših in 

'udi najtežjih tekmovanjih jadralnih padalcev, tako v Sloveniji, kot tudi v tujini. Med 
čredno zahtevna tekmovanja prav gotovo sodi UGA, to je sklop tekmovanj na ka-
lerih letijo najboljši tekmovalci. Tekmuje se izključno v preleteni razdalji, to pomeni 
določeno razdaljo, včasih tudi 100 kilometrov, preleteli čim hitreje. 

Letošnja Slovenska jadralnopadalska UGA se je začela prve dni maja. Tekmo
vanja so se odvijala na Primorskem, kjer je bilo tiste dni pričakovati dobre pogoje, 
'° pomeni predvsem močna termična dviganja. 

Ekipa Kamniškega POLETA letošnjo sezono tekmuje z devetimi tekmovalci. Po
udariti velja, da tako dobrih tekmovalcev POUiTSe ni imel in to se je odrazilo tudi 
"a tekmovanjih. V Štirih dneh so bili veljavni trije tekmovalni dnevi in vsakič so bili 
nted najboljšimi tudi Poletovi tekmovalci. Tako je prvi tekmovalni dan zabeležil naj
boljši rezultat Jurij Vidic, kije osvojil drugo mesto, ekipa pa je ravno tako osvojila 
drugo mesto. Podobne uvrstitve so se nadaljevale tudi drugi in tretji dan, ko so bile 
na sporedu tekmovalne discipline dolge tudi 95 kilometrov. Posebej razveseljiv za nas 
Je bil zadnji tekmovalni dan, ko je po 50 preletenih kilometrih na cilj prišlo 17 te
kmovalcev, od tega iz naše ekipe kar 6, kar je zopet predstavljalo tako posamični 
kot ekipni uspeh. 

V posamični konkurencije po treh tekmovanjih Jurij Vidic na drugem mestu Jer
nej Zdešar na sedmem, Mitja Šuštar pa na devetem mestu. Med prvimi dvajsetimi 
so trije tekmovalci (uvrščenih je 62 tekmovalcev), to pa so Repovž, Golenhojen in Sla-
ntič. Ravno tako na drugo mesto pa seje uvrstila ekipa POLETA, kije v konkuren-
c' 26 klubskih ekip prepričljivo premagala vse ekipe, razen »zvezdniške* ekipe Spi-
ee iz Ljubljane. 

Nova tekmovanja v okviru letošnje LIGE bodo sredi junija, že konec maja pa Ka
mniške tekmovalce čaka tekmovanje na »domačem« terenu, saj bomo 24. in 25. ma
ja organizirali dvodnevno tekmovanje na Veliki Planini, pristanek pa bo v Godiču. 
Vabimo vse, kijih jadralno padalstvo zanima, da si del tekmovanja ogledajo tudi v 
Uvo. -do-

Dolžina proge je bila odvisna od 
posamezne kategorije. Tako so 
mlajši mladinci prevozili 21,6 km 
(12 krogov), starejši mladinci 32,4 
km (18 krogov) in elite 43,2 km (24 
krogov). Naj tistim, ki si razbijajo 
glave ob računanju, koliko je bil to
rej dolg posamezen krog, priše
pnem, da je rešitev 1800 m. 

Udeležba je bila dobra, saj je na
stopilo 145 tekmovalcev, od katerih 
pa marsikdo zaradi padca ni videl 
cilja, ampak je raje kje za progo 
tuhtal, kako si bo pozdravil poškod
bo, ki jo je staknil ob neljubem bliž
njem srečanju z asfaltno podlago. 

Za nepoučene naj dodani, da se 
pri kriteriju točkuje vsak tretji 
krog, največ točk dobi tekmovalec, 
ki v Sprintu prvi prevozi ciljno čr
to, zadnji krog pa se točkuje dvoj
no. 

V kategoriji elite je najbolje po
dil svoj bicikel Andrej Hauptman 
(Radenska-Rog), ki je od osmih do
bil kar šest šprintov in je drugo-
uvrščenega Mateja Stareta (KK Sa
va) prehitel kar za 18 točk. Andrej 
trenutno služi domovini in je prav 
gotovo najboljši kolesar med solda
ti v SV, nimam pa podatkov o tem, 
če je tudi najboljši soldat med ko
lesarji. 

Treba je pohvaliti tudi mlajše in 
starejše mladince, saj tudi ti fant
je zagreto trenirajo. Na tekmi so 
se dobro izkazali in upam, da bo
mo za kakšno od imen slišali tudi 
v prihodnje. 

Garanje na tekmovalni progi se 
jc tekmovalcem z vrha lestvice vse
kakor izplačalo, saj je skupni na
gradni sklad znašal 360.000 Srr. Pr
vi trije tekmovalci so poleg denarja 

dobili tudi medalje, sicer pa so bi
le denarne nagrade namenjene te
kmovalcem od prvega do osmega 
mesta v vseh kategorijah. 

Za lepe denarne nagrade in sa
mo izpeljavo dirke pa so zelo ve
liko pripomogli tudi sponzorji dir
ke: CALCIT, GRADITELJ, KIM 
Podboćje na Dolenjskem, Športna 
zveza, SKG, Zavarovalnica TRI
GLAV, ČEBULJ-Avtoprevoz, Bife 
PRESTIŽ, KMP d. o. o. Žalec, Klju
čavničarstvo GRZINČIČ, Sitotisk 
JESENOVEC in RADIO HIT Dom
žale. V imenu K D Kamnik se vsem 
sponzorjem še enkrat zahvaljujem. 
Hvala tudi KK SAVA za brezplač
no izposojo varovalne ograje, štart
nih številk in zvonca, brez katerega 
sodniki ne bi mogli opraviti dela 
tako dobro, kot so ga. 

Na koncu naj povem, da je dir
ka dobro uspela, vreme je zdrža
lo, tekmovalci so bili zadovoljni, 
skratka super! Drugo leto pa vabim 
vse tiste, ki radi vidijo, da se tudi 
v Kamniku kaj dogaja, naj si pri
dejo dirko ogledat. 

Vrstni red po kategorijah: mlajši 
in mladinci: 

1. BOŠTJAN KREVS, 22 točk 
(Lenart), 2. PRIMOŽ ČETRTIČ, 9 
točk (SAVA PROJEKT), 3. JURE 
ZRIMŠEK, 8 točk (Krka Telekom); 

starejši mladinci: 1. PETER RI
BIČ, 15 točk (Krka Telekom), 2. 
MATIJA KOTNIK, 13 točk (Ra
denska Rog), 3. BORUT BOŽIČ, 12 
točk (Sloga 1902); 

elite: 1. ANDREJ HAUPTMAN, 
35 točk (Radenska Rog), 2. MATEJ 
STARE, 17 točk (Sava), 3. ZORAN 
KLEMENČIČ, 17 točk (Sava Rog) 

TOMAŽ PLANKO 

Ker. nas v maju čaka državno prvenstvo za dečke in deklice, v juniju pa te
kmovanje v ekipni kategoriji, smo se člani Karate sekcije Virtus odločili za pri
prave, ki smo jih organizirali na Pokljuki. Priprav seje udeležilo 28 članov in 
tekmovalcev. Treningi so potekali dvakrat dnevno. Prvi treningi so bili ob 6.30 
in so bili dolgi dve uri. Na teh treningih smo delali vaje za boljšo gibljivost ter 
utrjevali osnovno tehniko. Popoldanske treninge pa smo ločili v dve skupini. Pn>i 
je bil namenjen članom z nižjimi pasovi, drugi pa tekmovalcem ter višjim paso
vom. Na teh treningih smo delali borbene tehnike in same borbe Poleg trenin
gov smo si ogledali Se filme o karateju ter posnetke tekmovanj, na katerih so 
sodelovali naSi tekmovalci in ugotavljali napake, ki smo jih potem poskušali po
praviti pri vadbi. Poleg treningov smo si popestrili življenje z druženjem tako, da 
smo si organizirali zabavne igre, karaoke ter tekmovanja v namiznem hokeju. 
Dva večera pa smo tudi zaplesali. Po petih dneh smo se vrnili domov utrujeni, 
vendar zadovoljni, saj smo veliko postorili in upamo, da se nam bo naš trud tudi 
obrestoval na tekmovanjih, ki nas še čakajo. VLADO STANIČ 

Karatehti iz Virtusa 

Enajstmetrovke 
Z M A G A 
Nogometaši Kamnika so v 3. krogu 1. lige M N Z Ljubljana prvič 

zmagali. Z 1:0 so premagali moštvo N K Radomlje. Gostje, ki j ih 
vodi kamniški trener, vedno elegantni Mičo Mandič, se niso mogli 
resneje upirati Kamničanom, ki so, zlasti zaradi dobrih menjav 
v obrambi, prikazali uspešno igro. Trener Vavpetič je dokazal, 
da lahko sestavi dobro ekipo tudi brez tistih, ki po lastni sodbi 
menijo, da so nezamenljivi. 

J A N K O P O L J A N Š E K 
Veteran kamniških nogometašev je na tekmi proti Radomljam 

na svoja ramena prevzel tudi breme soigralcev in prikazal sijaj
no igro. Zlasti je ugajala njegova brazilska parabola iz 26. mi
nute tekme. Žil je bilo to breme zanj preveliko, zato so ga morali 
še med tekmo, zelo izčrpanega. odpeljati na zdravniško kontrolo 
v Klinični center. Vse se je izteklo srečno. Jankova pripadnost 
ekipi pa je bila dokazana že večkrat. 

V E R O N I K A 
Gospod Cveto Mlakar, šef Kavarne Veronika, si je z lepo po

tezo pridobil naklonjenost najmlajše ekipe N K Kamnik. Po vsaki 
tekmi jih pogosti z dobrotami Kamničanoni znanega lokala. Ne
sebična pozornost do špor tno dejavne mladine. 

T U R N I R N I K E 
Svetovno znani proizvajalec špor tne opreme N I K E vsako le

to na površini celotnega zemeljskega globus;! prireja tisočere re
gijske turnirje mladih selekcij v nogometu. Eden od teh je bil 
13. aprila v Kamniku. Pod pokroviteljstvom organizatorjev Ja
kopiča, Oblaka in Katanca je domača ekipa v družbi ljubljan
ske Svobode, Slovana in Jezice zasedla tretje mesto. Precej mlajša 
ekipa glede na nasprotnike je od številnih strokovnjakov preje
la izraze priznanja. Trener Gavranovič je zadovoljen, kljub te
mu, da j im je izpod nog spolzel londonski finale. 

O B V E S T I L O 
Z A P O D J E T J A 

IN O B R T N I K E ! ! ! 
Z a r a d i p o v p r a š e v a n j a d i j a k o v i n š t u d e n t o v p o 
p o č i t n i š k e m d e l u o b v e š č a m o v s a p o d j e t j a i n 
o b r t n i k e t e r d r u g e o r g a n i z a c i j e , d a n a m č i m p r e j 
s p o r o č i j o s v o j e p o t r e b e p o d e l o v n i s i l i z a p o l e t n e 
mesece . S t e m n a m bos t e o m o g o č i l i h i t r o n a p o t i t e v 
d i j a k o v i n š t u d e n t o v n a p r o s t a d e l o v n a m e s t a , 
h k r a t i p a v a m b o m o l a h k o p o n u d i l i š i r š i i z b o r 
i s k a l c e v z a p o s l i t v e . I z n a š e b a z e i s k a l c e v d e l a l a h k o 
k v a m n a p o t i m o ž e l j e n e p r o f i l e z z a h t e v a n i m i 
z n a n j i i n p o s k r b i m o z a v se f o r m a l n o s t i g l e d e 
z a č a s n e z a p o s l i t v e z a d i j a k e i n š t u d e n t e . 

Š t u d e n t s k i s e rv i s j e o d p r t : 
v s a k d e l a v n i k o d 8 . d o 1 6 . u r e , 
o b s r e d a h d o 1 7 . u r e , 
o b p e t k i h d o 1 5 . u r e , p a t u d i 
o b s o b o t a h o d 9 . d o 1 2 . u r e . 

Š t u d e n t s k i s e rv i s K a m n i k , G l a v n i t r g 2 3 , 
p r i o b č i n i , t e l . : 8 1 7 - 0 5 8 . 
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Izginjajo nabožne slike 
in kipci 

1. 4. Na Šutni delala škodo. Ob 
enajsti uri ponoči so občani sporo
čili na PP, da po Šutni razbijajo ne
znanci. Policisti so odšli na kraj do
gajanja ter pri begu prijeli dva mlajša 
fanta, ki sta se jim poskušala tudi up
reti. Ugotovljeno je bilo, da sta ha 
objektih v Šutni, last Krajevne sku
pnosti, povzročila škodo za 400.000 
tolarjev. Zoper storilca sledi kazen
ska ovadba na tožilstvo. 

4.4. Nevarna najdba. Tega dne so 
našli ročno bombo, ki je izvirala še 
iz druge svetovne vojne. Bombo so 
prevzeli pirotehniki, ki so tudi po
skrbeli za njeno uničenje. 

5. 4. Zasežen moped. Policisti so 
med kontrolo prometa v večernih 
urah ustavili večkratnega kršitelja, ki 
se je vozil s kolesom z motorjem. 
Da bi mu preprečili nadaljnjo vož
njo, so mu vozilo zasegli do odloč
be sodnika za prekrške oz. za do
bo do šest mesecev. 

6. 4. Dogodivščina z avtobusom. V 
Nevljah se je zgodila prometna ne
sreča, v kateri se je neznani voznik 
z avtobusom zaletel v stanovanjsko 
hišo. Kasneje se je izkazalo, da so 
mlajši občani izpred avtobusne po
staje ukradli avtobus ter se z njim 
malo popeljali naokoli. Poleg voznika 
so odkrili tudi »sprevodnika« in »pot
nike«. 

8. 4. Uprizorili teater. V lokalu v 
Komendi je v večernih urah kršil 
javni red in mir vinjeni občan iz 
Mengša. Med postopkom s policisti 
pa se je pričel metati po tleh in 
vzklikal, da ima »pravico«. Policisti 
bodo zoper njega podali predlog so
dniku za prekrške, prav tako pa tudi 
zoper natakarico, ki je postregla vi
njeni osebi. 

9. 4. Prometna nesreča s smrtnim 
izidom. V Šmarci se je pripetila hu
da prometna nesreča, v kateri sta 

voznica in sopotnica umrli, sopotnik 
pa je dobil hude telesne poškodbe. 
Voznica je vozila zastavo 750 iz 
smeri Domžal proti Kamniku, po
vzročitelj pa s tovornim vozilom v 
obratni smeri. Zuadi premajhne var
nostne razdalje je trčil v pred seboj 
vozeči kombi. Ob trčenju je tovor
no vozilo zaneslo v levo, zaradi če
sar je prišlo do trčenja še z nasproti 
vozečo zastavo 750, ki pa je bila 
usodna za potnike. 

9. 4. Poškodoval vozilo. Občan iz 
Kamniške Bistrice je sporočil na PP. 
da mu je nek voznik avtomobila bu-
gy poškodoval vozilo. Policisti so na
to v Kamniku izsledili voznika ome
njenega bugvja. Izkazalo se jc, da je 
vozil pod vplivom alkohola. Pri po
stopku se je še upiral, zaradi česar 
so ga pridržali na Povšetovi 5 v 
Ljubljani. 

10. 4. Jelen na cesti. V semafori-
žiranem križišču v Šmarci se je pri
petila prometna nesreča, ko jc pred 
neko vozilo skočil jelen. Pri tem jc 
nastalo za 80.000 SIT škode na av
tomobilu. 

11.4. Prometna nesreča v Vrhpo-
Iju. Po osmi uri zvečer se je pripe
tila prometna nesreča, po kateri je 
povzročitelj navkljub poškodbam 
peš pobegnil neznano kam. Kasneje 
so ga izsledili in prijeli pri potoku 
Nevljica. Po postopku so ga odpeljali 
v Klinični center, vendar je tudi od 
tam pobegnil, še preden naj bi mu 
zdravnik nudil pomoč. 

12.4. Pod vplivom mamil. Proti de
seti uri zvečer je bila v Zdravstve
ni dom prepeljana oseba, ki je vze
la preveliko dozo mamil. Policisti so 
po poizvedbah ugotovili storilca, ki 
je omenjeni osebi posredoval mami
la, m bpdo zoper njega podali kazen
sko ovadbo na pristojno tožilstvo. 

16. 4. Privlačni yugo. Zc drugič v 

tem letu je neznani storilec odpeljal 
isti osebni avtomobil znamke yugo, 
v katerem je lastnica pustila ključe 
za zagon motorja. Vozilo so našli 
naslednji dan. Lastnica naj se ravna 
bolj samozaščitno! 

20. 4. Vozil vinjen. V Novem tr
gu je prišlo do manjše prometne ne
sreče, v kateri je starejši voznik za
radi vožnje z neprilagojeno hitrost
jo trčil v ograjo. V postopku se je 
izkazalo, da je voznik pod vplivom 
alkohola (1,69 promila), vendar je 
kljub prepovedi poskušal nadaljeva
ti z vožnjo. Pridržali so ga do stre
znitve na domžalski PP. Sledi še 
predlog sodniku za prekrške. 

20./21. 4. Vlomi v avtomobile. V 
nočnih urah so neznanci vlomili v 
enajst osebnih avtomobilov in to na 
območju Zikove in Klavčičeve ulice. 
Iz vozil so predvsem odmontirali av-

Izginjojo nabožne slike 
in kipci 

Na območju občine Kamnik 
je. v zadnjem času prišlo do več
jega Števila kraj nabožnih pred
metov, zlasti kipcev iz kapelic 
oz. cerkva, kar je po vsej verjet
nosti tudi posledica njihove sla-

KdJ&ovosfi v p o d j e t n i š t v u (VI«) 
V 6., praznični številki Občana smo 

zapisali trditev dr. Jurana, da v 75% 
procesi vplivajo na kakovost izdelka, v 
ostalih % ljudje. Da je temu verjeti, bo
mo posredno poskušali dokazati s pre
gledom standardov za kakovost kot os
novo za postavitev procesa zagotavlja
nja kakovosti v temi: 

STANDARDI 
Po letu 1987 so v svetu zaceli 

standardi sistema kakovosti ISO 9000 
postajati splošno priznani in so oz
načeni kot prelomnica v pristopu za
gotavljanja kakovosti. Osnovni na
men standardov, olajšati mednaro
dno menjavo blaga in uslug, lahko 
dosežete z že po letu 1992 pri nas 
sprejetimi identičnimi standardi. 

Slovenske standarde s področja 
zagotavljanja kakovosti je pripravil 
in sprejel tehnični odbor Zagotavlja
nje kakovosti (USM/TC OAS). Na
vajamo osnovne. 

SLS ISO 8402: 1993 
Kakovost - Slovar (identičen ISO 
8402:1986) 

SLS ISO 9000:1992 Standar
di za vodenje in zagotavljanje kako

vosti - smernice za izbiro in upora
bo (identičen ISO 9000:1987) 

SLS ISO 9001:1992 S i s t emi 
kakovosti - Model zagotavljanja ka
kovosti v načrtovanju/razvoju, pro
izvodnji, gradnji in servisiranju (iden
tičen ISO 9001:1987) 

SLS ISO 9002 :1992 S i s t emi 
kakovosti - Model zagotavljanja ka
kovosti v proizvodnji in vgradnji 
(identičen ISO 9002:1987) 

SLS ISO 9003:1992 S i s t emi 
kakovosti - Model zagotavljanja ka
kovosti v končni kontroli in preiz
kušanju (identičen ISO 9003:1987) 

SLS ISO 9004:1992 Vodenje 
kakovosti in elementi sistema kako
vosti - Smernice (identičen ISO 
9004:1987) 

Iz pregleda standardov lahko ugo
tovimo, da so sistemi kakovosti raz
vrščeni v tri modele. Glede na teh
nične in funkcionalne zahteve, ki so 
posredovane za izdelek, je treba ob 
ustrezni izbiri modela upoštevati še 
naslednje dejavnike: 
• kompleksnost procesa razvoja/ 
konstruiranja izdelka, ko sc morajo 

Naziv elementa sistema Model sistema kakovosti 
ISO 9001 ISO 9002 ISO 9003 

Odgovornost vodstva 4.1 • 4.1 i 4.1 O 
Sistem kakovosti 4.2 # 4.2 • 4.2 i 
Pregled pogodbe 4.3 • 4.3 • -

Obvladovanje razvoja 4.4 • -
Nadzor nad dokumenti 4.5 # 4.4 • 4.3 i 
Nabava 4.6 # 4.5 • -
Izdelki, dobljeni od kupca 4.7 # 4.6 • -
Razpoznavanje in sledljivost izd. 4.8 0 4.7 • 4.4 | ) 
Obvladovanje procesa 4.9 O 4.8 • -
Pregledi in preizkusi 4.19 O 4.9 • 4.5 4 
Merilna in peizkusna oprema 4.11 # 4.10 • 4.6 4 

Stanje pregleda in preizkusa 4.12 • 4.11 • 4.7 4 
Nadzor nad neskladnimi izdelki 4.13 # 4.12 • 4.8 | 

Popravni ukrepi 4.14 4) 4.13 • -
Ravnanje, skladiščenje, pakiranje 4.15 # 4.14 • 4.9 4 ) 

Zapisi o kakovosti 4.16 # 4.15 • 4.10 4 
Notranje presoje kakovosti 4.17 O 4.16 i -
Izobraževanje in usposabljanje 4.18 • 4.17 i 4.11 O 
Servisiranje 419 • - -
Statistične metode 4.20 <§ 4.18 • 4.12 4 

Legenda: 0 polne zahteve:! manjše zahteve;0 najmanjše zahteve;-ni zahtev 

karakteristike izdelka šele določiti ali 
potrditi, 
• potreben obseg del za razvoj/kon
struiranje glede na znane izvedbe in 
pridobljene izkušnje, 
• zahtevnost proizvodnega procesa, 
• vpliv posameznih karakteristik na 
funkcionalnost izdelka, 
• zahtevana varnost in zanesljivost 
obratovanja, 
• ekonomičnost. 

Model sistema kakovosti po ISO 
9001 sc uporablja, ko so zahteve za 
izdelek ali storitev določene, vendar 
mora dobavitelj sam opredeliti po
datke za nadaljnje delo in prevzeti 
vso odgovornost od razvoja do ser
visiranja izdelka. Dobavitelj mora to
rej dokazati svojo sposobnost, da iz
delek razvije in dobavi. 

Model sistema kakovosti po ISO 
9002 se uporablja, ko so osnutki in 
specifikacije za izdelke, procese ali 
druge dejavnosti obdelani in predlo
ženi dobavitelju. Od dobavitelja se 
zahtevajo le dokazila o zagotavlja
nju kakovosti pri izdelavi, pregledih 
in montaži izdelka. Dobavitelj mo
ra torej dokazati svojo sposobnost, 
da obvlada proizvodni proces, tako 
da bo izdelek skladen s predpisani
mi zahtevami. 

Model sistema kakovosti po ISO 
9003 se uporablja, ko so razvoj/kon
struiranje, izdelava in uporaba izdel
ka ter informacijski tokovi že dobro 
utečeni in se od dobavitelja zahte
va le dokazilo o zagotovljeni kako
vosti pri končnih pregledih in pre
izkusih izdelka. Dobavitelj mora to
rej dokazati skladnost izdelka s 
predpisanimi zahtevami na osnovi 
končnih pregledov in preizkusov. 

V naslednji, četrti temi bomo go
vorili o dokumentaciji, s katero ka
kovost dokumentiramo. Pred objav
ljanjem II. DELA, v katerem bo go
vor o POSLOVNIKU KAKOVOSTI, 
napovedujemo za TOREK, 20. 5. 
1997, seminar v organizaciji PlC-a z 
naslovom: PRISTOP K OBLIKOVA
NJU SISTEMA ZAGOTAVLJANJA 
KAKOVOSTI. 

Informacije in prijave na PIC, tel.: 
831-266, 817-443, fax.: 831-176, ali 
V A R E K A Komenda, Inženiring za 
varstvo pri delu, požarno varnost, 
ekologijo in kakovost, JENKO Igor, 
s. p.. POTOK PRI KOMENDI 3B. 
tel.-fax.: 841-479. 

ing. IGOR JENKO 

toradije. Policisti storilce še iščejo. 
30. 4. Vozilo padlo v globino. Pod 

Kranjskim rakom se je ob pol enaj
sti uri zvečer pripetila prometna ne
sreča zaradi vožnje preblizu desne
ga roba. Pri tem je vozilo zdrsnilo 
približno 50 metrov v prepad. Vo
znik in sopotnik sta bila telesno poš
kodovana, zato so ju odpeljali v Kli
nični center. Zoper neprevidnega vo
znika sledi predlog sodniku za pre
krške 

P r o m e t n a n e s r e č a z l a h k o 

te lesno p o š k o d b o i n pobegom 

Dne 4. 5. med 16. in 16.30 se je 
na lokalni cesti Kamnik;Stari grad, 
približno 200 m naprej od vodnega 
zbiralnika, zgodila prometna nesre
ča, v kateri je povzročitelj s kraja 
pobegnil in ni nudil pomoči druge
mu udeležencu v nesreči, ki je bil 
poškodovan. Pri slednjem je šlo za 
voznika kolesa z motorjem, ki je vo
zil po klancu navzdol iz smeri Sta
rega gradu proti Novemu trgu. V os
trem levem ovinku mu je nasproti 
pripeljal neznani voznik starosti 20-
25 let, kostanjevih las, ki je vozil 
osebni avtomobil znamke zastava 101 
temne barve (po vsej verjetnosti čr
ne, lahko pa tudi lemnorjave ali te-
mnordeče barve), v vozilu pa je bil 
še sopotnik. Voznik omenjenega vo
zila jc mopedista zadel s sprednjim 
levim kolesom in ga zbil po voziš
ču. Po nesreči je voznik avtomobi
la odpeljal dalje, ne da bi nudil po
moč ponesrečenemu mopedistu. Za 
neznanim voznikom zastave 101 je 
vozil še nek drug neznani voznik 
osebnega avtomobila neznane znam
ke in bele barve, ki je nesrečo vi
del, voznika pred seboj opozarjal s 
(lupanjem in nato prav tako odpeljal 
dalje. S tem v zvezi PP Kamnik po
ziva omenjena voznika zastave 101 
in vozila bele barve, naj se zglasita 
na policijski postaji zaradi razjasnit
ve vzroka prometne nesreče oz. 
ugotovitve povzročitelja. 

(piki) 

Kronika 
V aprilu so umrli: 
ANŽIČ Marija, upokojenka iz Kamnika, Pelruškova pot 3, stara 
84 let 
PRAPROTNIK Angela, upokojenka iz Žleb št. 61, stara 92 let 
EĆIMOV1Ć Marija, druž. upokojenka iz Ljubljane, Litostrojska ce
sta 24, stara 81 let 
BERLEC Ana, druž. upokojenka iz Lok v Tuhinju št. 5, stara 83 
let 
KVAS Albin, upokojenec z Vrhpolja pri Kamniku 79, star 69 let 
PIRŠ Frančišek, km. upokojenec iz Cirkus v Tuhinju št. 8, star 82 
let 
G A M S Marija, upokojenka iz Ljubljane, Celovška 103, stara 93 let 
ŠTUPAR Vlasta, upokojenka iz Kamnika, Groharjeva 12, stara 71 
let \ 
OGRIN Jožefa, upokojenka iz Spodnjih Stranj 5/A, stara 68 let 
KOSIRNIK Frančiška, upokojenka iz Stolnika 13, stara 82 let 
PODBREŽNIK Feliks, upokojenec iz Kamnika, Ul. Matije Blejca 
4, star Ti let 
R U G E U Marija, upokojenka iz Kamnika, Šutna 3, stara 75 let 
GALJOT Ida Jožefa, upokojenka iz Kamnika, Ljubljanska c. 5, stara 
59 let 
POLIANŠEK Ljubica, upokojenka iz Mekinj, Molkova pot 8, sta
ra 66 let 
DOLINŠEK Franc, upokojenec s Krivčevega 3. star 65 let 
SUHOVERŠNIK Mihael, upokojenec iz Šmiklavža 9, star 88 let 
KOŠIR Frančišek, upokojenec iz Kamnika, Vegova ul.'6, star 92 
let 
PREŠEREN Marija, upokojenka iz Zduše 18, stara 75 let 
ŠTIMAC Ivan, upokojenec iz Most 35, star 73 let 
KOSEM Štefanija, upokojenka iz. Ljubljane, Herbersteinova 21, stara 
60 let 
BURJA Marija, druž. upokojenka iz Soteske 24. stara 85 let 

V aprilu so se poročili: 
- TANŠEK Danilo, avtomehanik iz. Kamnika, in 

K R A U Tatjanca, usnjarski tehnik iz Kamnika 
- SITAR Marko, vodja prodaje iz Kamnika, in 

WEITH Tanja, komercialni tehnik iz Kamnika 
- V O D L A N Martin, tehnolog iz Podgorja, in 

HLASTEC Martina, referent iz Črne pri Kamniku 
- FABINC Rosan, sistemski programer iz Ljubljane, in 

ŽERJAV Saša, svetovalka iz Ljubljane 
- POTOČNIK Mirko, strelec v Kalcitu iz Stahovice, in 

POTOČNIK Marija, referent prodaje iz Stolnika 

Biseroporočenca 
KOTNIK Franc in Marija, roj. Urbane, iz 
Kamnika, Tunjiška cesta št. 8 

Škropiti moramo z naravnimi 
sredstvi in ne s strupi! 

»Neumnost je posebna človekova 
pravica, v naravi neumnosti ni!« 

Vprašam vas: »Ali poznate, katero 
žival, ki namenoma zastruplja samo 
sebe?« Take živali ni! Mi, ljudje, pa to 
počnemo pri vsej zavesti in »globoki 
pameti«. 

Rastline škropimo s pesticidi. To so 
zelo hudi strupi za vsa živa bitja na 
Zemlji. Te zastrupljene rastline nato 
uživamo. Vsak dan! Potem pa stoka
mo: »Joj, koliko ljudi umre za rakom! 
Čedalje več! Pa za infarktom! Ta ima 
sladkorno bolezen, oni je bolan na že
lodcu, pa na ledvicah, jetrih...« Vzrok 
vseh teh bolezni pa so v veliki meri 
prav strupi, kijih pojemo s hrano. 

Mnogi se izgovarjajo takole: »Pa saj 
ta škropiva niso tako nevarna.« To je 
jalova tolažba! Še bolj so nevarna, kot 
sedaj ugotavljamo, saj vseh slabih po
sledic še niti ne poznamo. Dokazano 
pa je, da povzročajo genetske okvare 
in bodo posledice občutili Se naši po
tomci. Bodo naši otroci in vnuki še 
lahko imeli otroke? 

Vprašala sem nekoga, kije ravno 
škropil drevje, če bi tisti strup dal na 
mizo, da bi ga lahko po žlički jedli nje
govi vnuki. Debelo meje pogledal! Bi vi 
dali svojim otrokom, ženam, možem, 
sestram, bratom, vnukom ta strup za 
mizo? Ja, lepo zapakiranega v lepi, či
sti, nečrvivi hruški, jabolku, slivi itd. ga 
pa date. Vse pride nazaj na mizo, tega 
se ne zavedamo, zato veselo škropimo 
naprej. 

Skrajni čas je torej, da se preusme
rimo in začnemo uporabljati naravna 
škropiva, ki niso tako močna kot in

sekticidi, fungicidi in herbicidi, so pa 
dobra, koristna, niso škodljiva in so 
zastonj. 

Kopriva 
Na prvo mesto bom postavila kopri

vo. Kopriva je koristna, ker rastlino 
krepi, ji daje hranilne snovi, obenem pa 
jo zaščitimo pred hudim vdorom listnih 
uši in drugih insektov. Deluje torej pre
ventivno, zato moramo škropiti, predno 
se insekti pojavijo. Odvrača tudi kolo
radskega hrošča, zato je dobro z njimi 
poškropiti krompir. Celo srne so pustile 
fižol pri miru, ker je bil poškropljen s 
koprivami, sosedovega pa so objedle. S 
škropivom iz kopriv škropimo vse: 
drevje, krompir, fižol, zelje, skratka 
vse, kar raste na vrtu. Večkrat poškro
pimo rastline, katere rade napadajo 
uši: fižol, drevje, vrtnice itd. 

Škropivo napravimo takole: 
I kg svežih kopriv brez korenin in 

semen, namočimo v 10 l vode za 1 
dan. Po 24 urah (ne več) tekočino pre
cedimo, dodamo 90 I vode. - dobimo 
100 l škropiva. Če rabimo samo 10 I 

škropiva, vzamemo približno 5 srednje 
velikih kopriv (0,1 kg). 

Koprive so močne, zato ne smemo 
pretiravati, da rastlin ne ožgemo. 

Ne recite, da je komplicirano ali 
težko. Npr.: iz 3 kg kopriv dobite 300 
1 škropiva, to je pa že kar za eno nji
vo - ali ne? 

Največji učinek dosežemo, če škro
pimo 2 dni pred mlajem, zjutraj od 7. 
do 10. ure - takrat so insekti najbolj 
nevarni 

J A N E Z V R E Č E 
: g o r n j i B r n i k 1 4 3 , t e l . ( 0 6 4 ) 4 2 1 - 0 1 5 

Izdelujem in popravljam peči 
za centralno ogrevanje na trda 

Na zalo* 

Njivska preslica 
Škropivo iz njivske preslice deluje 

proti vsem vrstam glivic - proti plesni, 
rji, škrlupu, rdečemu pajku in moni-
liji. 

I kg sveže preslice namočimo za 
12urv lOlvodelali 150 g suhe)! Na
to preslico z manjšim delom vode ku
hamo pol ure. Ohlajeni primešamo 
vodo, v kateri seje namakala. 11 te
ga čaja razredčimo s 51 vode. 

Škropimo rastline in predvsem tu
di tla okrog rastlin (dreves). Seveda tu
di tu velja, da škropimo čim prej in ne 
šele potem, ko je že vse plesnivo aH 
rjavo. Takrat je že prepozno! 

Najboljši učinek je 2 dni pred pol
no luno - zjutraj. 

Škropivo iz čebule in česna: 
112 kg narezane čebule in česna 

namočimo v 101 vode. Ko se tekoči
na neha peniti, jo razredčimo z deset
kratno količino vode in poškropimo 
proti plesni tla gred in okrog sadnih 
dreves. 

Druga možnost: iz čebulnih olup
kov naredimo škropivo tako, da 20 g 
olupkov namočimo v 11 vode za 1 do 
5 dni. S tem škropimo krompir in pa
radižnik proti plesni. 

Tretja možnost: 70 g česnovih stro
kov zrežemo v 10 l vode, pustimo en 
dan in predecimo. Z nerazredčenim 
pripravkom škropimo proti prščicam, 
glivičnim boleznim, tišem, korenjevi 
muhi. 

Škropivo iz praproti: 
Uporabimo veliko, orlovo praprot! 
I kg sveže praproti namočimo v 10\ 

l vode. Vsak dan premešamo in po S\ 
dneh je gotovo. Precedimo in ga 10. 
krat razredčimo. Škropimo proti kolo
radskemu hrošču, listnim ušem in tu
di proti polžem. 

Podatke sem vzela iz vrtnarskih 
knjig. Navedla sem le nekaj naravnih 
sredstev, ki so najbolj pri roki, pozna
na in preizkušena učinkovita. Uix>rab-
na pa so seveda Se tudi druga. Pro
učujte tudi sami in iščite! Predvsem pa 
morate verjeti, da so učinkovita! 

Če boste rastline dobro pognojili i 
naravnimi gnojili: kompostom, hlev
skim gnojem, zaslirko in z rastlinami 
delali z veliko ljubeznijo - bo uspeh za
gotovo tu. 

To vam iz srca želi 

DRAČKA IRJEDL 



S septembrom po
trebujemo varstvo 
za 11-mesečnega 
fantka 

Tel.: 814-560 

Ž e n s k o z a s t r e ž b o 
z a p o s l i m o , i z o b r a z b a 
z a ž e l e n a , d e l o v n i č a s 
p o d o g o v o r u . 

G o s t i l n a P o d S k a l o 
K a m n i k , 

tel . : 817-157, 831-233 . 

S p o š t o v a n i ! 

O b v e š č a m o V a s , d a je t e l e f o n s k a š t e v i l k a na 
K l i n i k i z a ma le živali s p r e m e n j e n a . 

N a m e s t o (061) 3 7 2 - 9 6 7 sedaj p o k l i č i t e 

(061) 16 83 700 
Hkrat i V a s o b v e š č a m o , d a s m o ob tej pri l iki 
s p r e m e n l i ž e d o l g o n a č r t o v a n i s i m b o l in ime 

podjetja, ki s e sedaj g l a s i : 

KLINIKA 
ZA MALE ŽIVALI 

VETERINARSTVO TRSTENJAK-ZAJC, d.o.o. 
Tesovnikova 27a, Ljubljana 

Hvala za razumevanje. 

mag. Izidor Trstenjak, dr.veumd. Radovan Zaje, dr.vetmed. 

S4VL & O X > . 

Prodajni center 
Latkova vas 84, 
3312 PREBOLD 
TEL: 063/702-250 
FAKS: 063/702-251 

Trgovina z gradbenim 
materialom 
Krakovska 4b, 
1230 DOMŽALE 
TEL: 061/716-454 
FAKS: 06V713-288 

VSE ZA GRADNJO IN OBNOVO !!! 
Nudimo vam vse vrste GRADBENEGA MATERIALA: ce
ment, apno, schiedel dimnike, strešnike (bramac, bobrovec), 
in druge kritine, izolacijske materiale (novolerm, stiropor) 
okna ter vse ostalo potrebno za gradnjo. 
NOVO v SAM-u: stavbno pohištvo, parket, jupol, zidarsko 
orodje, podporniki, mešalci, cevni odri, električna dvigala. 
Po UGODNIH CENAH vam nudimo BETONSKE IZDELKE 
ZA UREDITEV DVORIŠČ: tlakovei, prane plošče, porfido,... 
Material vam lahko DOSTAVIMO ZAVTODVIGALOM. 
Naš svetovalec vam bo pomagal z BREZPLAČNIM 
SVETOVANJEM vsak torek in četrtek od 17. do 19. ure. 

Pričakujemo vas vsak dan od 7. do 19. ure, 
ob sobotah od 7. do 13. ure. 

S 
i 

IIIJIJEIRII? 
SUBARU LEONE 1.8 DL RANGER / 1992 / 4 x 4 / 32.000 km / ZELENA METALNA 12.000 DEM 1 
FORD D ESCORT 1.8 ELEGANCE / 1992 / 55.800 km / R D E Č A METALNA 13.200 DEM 

RENAULT 19 CHAMADE I6V/ 101 KW/ 1991 / 91.000 km / RDEČA 16.400 DEM 
RENAULT 21/79 KVV /1990 /1 12.000 km / R D E Č A 11.100 DEM 

ALFA ROMEO 33 / 1991 / 118.000 km / SIVA 11.100 DEM 
BMW 525 TDS/ 105 K W / 1992/ 153.000 km / Č R N A / KLIMA, AIR BAG, SERVO, RADIO 29.900 DEM 

VW GOLF JXD / 1989 / 164.00 km / 3 VRATA / MODRA METALNA 9.400 DEM 
VW GOLF JXD / 1990 / 184.000 km / 5 VRAT / R D E Č A 10.400 DEM 

VWGOLFJXD 1.6/ 1988 / 40 KW/ 123.000 km /3 VRATA/BELA 7.800 DEM 
VW GOLF JXD 1.6 / 1989 / 40KW / 136.000km / 3 VRATA / R D E Č A 9.800 DEM 

VW LT 35 FURGON POVIŠAN / 1995 / 57.000 km / RDEČA 32.500 DEM 
TOYOTA COROLA 1.6 GLI / 1994 / 84 KW / 40.000 km / R D E Č A 23.500 DEM 

FORD ESCORT CARAVAN 1.6 CLX / 1993 / 70.000 km / BELA 16.200 DEM 
FORD MONDEO I6V / 1994 / 82 KW / 118.000 km / MODRO- ZELENA METALNA 23.300 DEM 

FIAT TIPO 1.4 MEDIA /1991 / 57 KW / 87.700 km / 5 VRAT / BELA 8.800 DEM 
RENAULT R5 CAMPUS / 1991 / 70.000 km/ 5 VRAT / ZELENE METALNA 6.800 DEM 

LADA SAMARA 1500 S / 1993 / 41.000 km / METALNA SIVA 5.700 DEM 
AUDI 100 2.5 TDI / 1992 / 130.000 km / SIVA METALNA 26.000 DEM 

AUDI A4 1.9 TDI / 1995 / 90 KM / 35.000 km / ZELENA METALNA 41.000 DEM 
ALFA ROMEO 164 2.0 TS / 1993 / 120.000 km / R D E Č A 17.500 DEM 

GOLF JXD / 1988 / 88.000 km / 3 VRATA / RDEČA 7.900 DEM 
KADET IDA 1.4 S / 1991 / 55KW / 99.000 km / R D E Č A 15.400 DEM 

VW GOLF VR6 2.8 / 1992 / 128 KW / 156.000 km / 5 VRAT / ZELENA METALNA 24.500 DEM 
OPEL IDA SENATOR 3.0 / 1990 / 195.000 km / 5 VRAT 9.500 DEM 

AUDI 80 1.8 S / 1991 /87.200 km / 13.800 DEM 
POSEBNA PONUDBA: 

Pri nakupu avtomobilov AUDI S4 in AUDI A8 
je redni servis za naslednjih 30.000 km brezplačen! 

AUDI S4 4,2 Q / 1994 / 128.000 km / ZELENA METALNA 62.000 DEM 
AUDI A8 4.2 Q / 1995 / 46.000 km / SIVA METALNA 89.000 DEM 
AUDI A8 2.8 / 1995 / 47.000 km / ČRNA 69.000 DEM 
AUDI A8 4.2 Q / 1994 / SIVA METALNA 97.000 DEM 

AS 
D O M Ž A L E 

Vse informacije: 
AS D O M Ž A L E , servis in trgovina d.o.o., Ljubljanska 1, 1230 Domžale, tel.: 061 / 715 059, 716 185, fax: 061 / 716 183 

UUIIVVIUIIUIU d«.f;» \V^_^ M/ X 

5-problemov ceCulita 
- zadrževanje odpadnih in strupenih snovi v tkivu, pojav ncestetske »pomarančne« 
kože, poapnenje maSčobnih celic in tvorjenje vezi - liposklcroza, tvornjenjc 
maSčobnih Žepov - boleče in otekle noge, nastanek vezivnega tkiva v maSčobnih 
žepih - limfedemi - vaše zdravje je resno ogroženo! 
Zagotovite si pravočasno proticelulitno nego 
s sodobnimi in učinkovitimi, 
kombiniranim postopki v 

Nege združujejo ultrazvočno terapijo za razgradnjo celulitnega tkiva, 
vrhunsko pnevmatsko limfno drenažo za dosego intenzivnega 
odvajanja strupenih in odpadnih snovi, body wraping za učinkovito 
hidralizacijo tkiva in MATIS ICE COLD SLIMMING metodo za 

učinkovito redukcijo maščobnega in celulitnega tkiva. 
Priporočamo vam tudi kozmetične nege obraza, telesa in sončenje 

v solariju 
Uporabljamo najsodobntjio profesionalno kpzmetikp MXTIS 

s kompleksnim delovanjem. 
Naslov: Moste 89 F, Komenda, tel. 841-538 

A L F A - I N T D O M Ž A L E 

N E P R E M I Č N I N E 

Slamnikarska 1, Domžale, tel. 713-008, faks 712-895 
Del. čas od pon. do pet. od 9.-14. ure in od 16. do 18. ure 

KUPIMO: 
- enoinpol ali dvosobno stanovanje v Kamniku 
- zazidljivo parcelo v okolici Kamnika 500-1000 m2 

- starejšo hišo v okolici Domžal, Kamnika, Komende 

PRODAMO: 
- Kamnik - luksuzno prenovljeno staro meščansko hišo 

veliko 270 m2, parcela 1000 m2, cena 600.000 DEM 
- na relaciji Domžale-Kamnik industrijsko zazidljivo 

parcelo z lokacijskim dovoljenjem, veliko okoli 
2700 m2 

- Mengeš - poslovni prostor v pritličju, velik 100 m2, 
cena 1300 DEMlm2 

- Domžale - dvoinpolsobno stanovanje, veliko 72 m2, 
cena 115.000 DEM 

- Domžale - dvosobno stanovanje, veliko 70 m2, cena 
120.000 DEM 

- Kamnik - dvoinjjolsobno stanovanje, veliko 70 m2, 
cena 100.000 DEM. 

i je 
K a m n i k , U s n j a r s k a 9 , 

t e l . 8 1 7 - 2 0 3 

Izkoristite ugodno priložnost v maju 
10% gotovinski popust ali plačilo 
na 10 enakih čekov brez obresti. 
NOVO! NOVO! 
VSAK PRVI PONEDELJEK V MESECU 
NUDIMO UPOKOJENCEM 
ŠE DODATNI 5% GOTOVINSKI POPUST! 
• BTV Gorenje, 51 cm, TTX 44.990 SIT 

Cena velja za gotovinsko plačilo. 
Na zalogi celoten 
program Gorenja 
B r e z p l a č n a dos t ava . 

Obiščite nas vsak dan od 9. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 13. ure 

C E M E N T N I I Z D E L K I 

izdelujemo: 
- cvet l ična korita 
- kamine, fontane 
• ograjne elemente 
- tlakovce, plošče, robnike 
- tople grede, kompostnlke 
- ška rpne elemente 
- v inogradniške stebre 
• kanalske Jaške z mrežo 
- peskolove MOŽNOST ODLOŽENEGA PLAČILA 
PRI NAKUPU NAD 20.000 SIT 
t e l . : 0 6 1 / 7 1 5 - 4 0 8 o d 8 . - 1 7 . u r e 



w 

V V S E H Ž I V I L S K I H P R O D A J A L N A H I N D I S K O N T U 

v a m v d n e h o d 1 9 . 5 . d o 4 . 6 . n u d i m o 

V R O Č E C E N E 

OLJE RASTLINSKO CEKIN, 11 191,30 SIT 
KEKSI HERZBLATTCH, 125 g 287,10 SIT 
KAKOVOSTNO VINO KRAŠEVEC 279,00 SIT 
PRAŠEK OMO, 2,4 kg 699,00 SIT 

Č O K O L A D A F a n t a s i a m l e č n a , 1 0 0 g 7 5 , 3 0 S I T 
Č O K O L A D A F a n t a s i a l e š n i k , 1 0 0 g 7 8 , 1 0 S I T 
S O K , 4 x 1 , p o m a r a n č n i n e k t a r F r u c t a l 6 1 1 , 2 0 S I T 
S I R U P j a g o d a K a r a k a l , 1 1 3 7 6 , 5 0 S I T 
Ž G A N J E m e š a n o s a d n o F r u c t a l , 1 1 1 . 3 0 8 , 0 0 S I T 

S O K H a p p y d a y , 1 0 0 % , 1 1 
K E K S I P i k n i k , 1 k g 
V A F E L k o c k e , 1 k g 
K O R N E T B u č m a n 
S L A D O L E D G o s p o d i č n a , 2 

1 9 0 , 4 0 S I T 
4 3 9 , 8 0 S I T 
4 9 2 , 2 0 S I T 
1 0 0 , 0 0 S I T 
8 0 0 , 0 0 S I T 

V TRGOVINI TIP - TOP (tel: 831-423) 
smo popestrili ponudbo usnjenih torbic, torbic iz umetnega usnja 

in platna za poletne dni! 
* nahrbtniki za najstnike 

* ženske elegantne torbice iz umetnega usnja do 8.940 SIT 
* ženske elegantne torbice iz pravega usnja od 11.280 do 19.980 SIT 

* uvožene modne torbice 4.680 SIT 

N E Z A M U D I T E ! I Z B E R I T E ! N E Z A M U D I T E ! I Z B E R I T E ! 

VSE ZA OBNOVO IN GRADNJO VAŠEGA DOMA 
v trgovini U N I V E R Z A L (tel.: 831-272) 

P o t o v a r n i š k i h c e n a h l a h k o k u p i t e O K N A i n B A L K O N S K A V R A T A 

p r o i z v a j a l c a G l i n N a z a r j e ! 

DOM PA LAHKO POLEPŠATE Z OBISKOM V 
S A L O N U P O H I Š T V A na Kranjski cesti 1 /b (tel.: 816-296) 

kjer vam nudimo 
15% Z N I Ž A N J E TALNIH OBLOG IN PREPROG! 

VELIKA IZBIRA! * KVALITETA! * UGODNE CENE! * ODLOŽENO PLAČILO! * GOTOVINSKI POPUSTI! 
D e ž u r s t v o v M A J U : o b s o b o t a h o d 7 . d o 1 9 . 3 0 i n o b n e d e l j a h o d 7 . d o 1 1 . u r e s ta d e ž u r n i t r g o v i n i Š M A R C A 
(816-087) i n N E V U E (831-675). 
N O N - S T O P j e d e ž u r n a t r g o v i n a M A R K E T K R A N J S K A (814-916): vse sobote o d 7. d o 1 9 . 3 0 i n vse nedelje o d 7. 
d o 1 1 . ure . V s e nedel je so o d p r t e t u d i t r g o v i n e M O T N I K (733-102), L A Z E (847-012) i n S R E D N J A V A S (832-908). 

S L E D I T E M A R K A C I J I - O B I Š Č I T E K O Č N O 

Prodajalko v trgovini 
z obutvijo v Mengšu, 
zaposlimo. Pisne po
nudbe pošljite do 
23. maja na naslov 
KlemenS, Slovenska 
28, Mengeš. 

Zidarstvo, 
adaptacije, 
fasade in notranji 
ometi. 

Tel.: 064/422-494. 

R A Č U N A L N I Š K O I Z O B R A Ž E V A L N I C E N T E R 
Ljubljanska 80 (SPB1), Domžale, tel. 713-660 

T E Č A J ZA Z A Č E T N I K E (25 ur): 
WINDQWS, WORD 
EXCEL (20 ur) 
WINDOWS (5 ur) 
INTERNET (8 ur) 
AUTOCAD, CORELDRAVV, TANGO... 

Študentom, dijakom In brezposelnim priznamo 20% popusta! 

TRGOVINA G A J 
S v e t č e v a p o t 3 , K a m n i k , t e l . : 815-781 

UGODNA PRODAJA ŠOLSKEGA IN PISARNIŠKEGA 
BLAGA, IGRAČ, DARIL IN PALĆMA IZDELKOV. 

TURISTIČNI IN POROČNI PREVOZI DO 6 OSEB. 
AV SERVIS RTV in TRGOVINA KONCILIA 

Vrhpolje 41, Kamnik 
(v gasilskem domu) 
tel.: 831-383 

Odpr to o d 9. do 12. in 
o d 15. do 18. ure, 

ob s o b o t a h 
o d 10. do 12. ure. 

A s f a l t i r a m o i n t l a k u j e m o 

d v o r i š č a , c e s t e i n p a r k i r i š č a . 

Opravljamo 
zidarska dela 
celotnih objektov 
in adaptacije. 

tel. 
S. BOR, d.o.o., Kamnik 

813-870, 041/667-076, Rastoder 
: WMM WMU M I mmm mmu mmm \ ' 1 

P E U G E O T 

S e r v i s - p r o d a j a 

Rova 3/a, Radomlje tei. prodaja: 727-798 
servis: 727-010 
faks: 727-319 

Kompleten program Peugeot 

P E U G E O T 1 0 6 
O D 1 4 . 9 0 0 D E M 

i j j j j i P E U G E O T 3 0 6 
O D 2 1 . 0 0 0 D E M 

P E U G E O T 4 0 6 
O D 3 0 . 7 0 0 D E M 

P E U G E O T B O X E R 
O D 2 6 . 4 0 0 D E M 

Vozila iz programa Peugeot si lahko ogledate, 
prehkusite in seveda tudi kupite pri Rodexu Radomlje. 

m 
" ° P roda l e 

17. maja izkoristite 
10% gotovinski popust 

za vse izdelke. 

o Kolesa Rog in Cinzia že od 
o Lamelni parket "Rustik" 
ojupol 251 
o Nivedur 25 kg 
o Purpen 750 ml 
o Premazi za les Belinka: 

Belton 0,901 
Belton 41 
Beltop 0,901 
Beltop 41 

P r o d a j a na 5 č e k o v b rez ob res t i a l i 

ugodn i go tov insk i popus t i z a nakup nad 20 .000 SIT. 



N A R E D I M O V A M IMENITNE TORTE Z A 

K R S T 

R O J S T N I 

O B H A J I L O 

B I R M O 

P O R O K O 

O B L E T N I C O 

S E D M I N O 

Mali oglasi: 

P O L E P Š A J T E SI D A N 

S L A Š Č I Č A R N A 

Č A R O B N I 

V R T I Č E K 
N O V I T R G 2 6 b 
1 2 4 0 K A M N I K 
0 6 1 8 1 7 7 5 2 

I 
T U D I V . 

K A M N I K U 

kopalke 

I 

I 

I 

M D O B I T E V T R G O V I N I 

PODGORJE 106 b, KAMNIK, tel.: 812-550 
O D P R T O O D 9.-13. IN O D 16.-19, OB S O B O T A H O D 9.-13. 

STEKLARSTVO 
H O M E C , VIII. u l . 9 / a 

te l . : 7 2 7 - 0 8 9 , 7 1 5 - 7 1 7 

D e l o v n i č a s : 

pon., tor, čet. in pet. od 7" do 15h 

sreda od 7h do 17h 

Velika izbira barvnih stekel in ogledal, 
izdelava steklenih vitrin, termopan 

stekla, zasteklitev'z okrasnimi letvicami, 
oprema lokalov, kaljeno steklo... 

l i l i Če le smrt je iz sredine vzela, 
še vedno te ljubezen 
naših src bo grela. 

Z A H V A L A 

V 85. l e tu je odšla od nas 
naša draga mama, babica, 
prababica, sestra in teta 

M A R I J A B U R J A 
Zahvaljujemo se vsem, k i sle j o pospremili na zadnjo pot, 
j i darovali cvetje, sveče in za maše ter iz rekl i sožalje vsem 
nam, k i smo j o imel i radi. Iskrena hvala osebju D o m a 
s ta re j š ih o b č a n o v K a m n i k za vso nego in skrb. Zahva
ljujemo se g. župn iku , pevcem Solidarnosti ter t r o b e n t a č u . 

Žalujoči vsi njeni 

Kamnik , Kršič, Kregarjevo, Podgorje, maj I997 

Ko ljubezen svojo 
vso si nam razdala, 
o mati, 
trudna liho si zaspala... 

Z A H V A L A 
Kot plamen je ugasnilo življenje naše 

drage mame, stare mame, sestre in lete 

L J U B E 

P O L J A N Š E K 
roj. Sirota iz Mekinj 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, znancem, 
nekdanjim sodelavcem iz Svilanita za podarjeno cvetje, svece, izrečena ustna 
in pisna sozalja ter Številno spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna zahvala 
osebju Doma upokojencev Kamnik za nego, skrb in toplino v težkih trenutkih 
in dr. Brumnu za zdravniško pomoč. Najlepša hvala tudi dr. Plavčevi za 
dolgoletno in požrtvovalno zdravljenje, kot tudi sestri Darki, sestri Emi in se 
posebej patronažni sestri Darji in gospe Lužarjevi. Hvala obema župnikoma 
g. Gosarju in bratrancu Janezu Poljanšku za lepo opravljen obred, organistki 
in mekinjskemu pevskemu zboru za občuteno zapele žalostinkc ter Janezu 
Krtu za zaigrano Tišino. Hvala govornikoma g Lojzetu Jermanu in Svilanita 
in g. Milanu Trojanu iz Društva slepih in slabovidnih Slovenije - podružnica 
Kamnik za poslovilne besede. Hvala tudi sodelavcem AMZS in Nove Ljubljanske 
banke - podružnice Kamnik za vso izkazano pomoč in sočustvovanje v teh 

težkih trenutkih. Vsem in vsakomur posebej Se enkrat iskrena hvala. 
Žalujoči: sin Bogdan in hčerka Irena z družinama, sestri Vera in 

Anka z družinama ter drugo sorodstvo 
april 1997 

Kupiva hISo ali zazidljivo parcelo v 
Kamniku. Tet.: 813-216. 
Instruiram matematiko, fiziko in 
osnove elektrotehnike. Tel.: 738-
662. 
Prodam triplex garažo na Kranjski 
cesti Tel: 811-041. 
Kupim hišo v Kamniku ali menjam 

za stanovanje z dojtlačilom. Tel.: 
813-188. 
Tomos Avtomatic 3m dobro 
ohranjen, ugodno prodam. Tel.: 
817-096. 
Avtosedež Chicco, nov, do 9 kg, 
ugodno prodam. Tel.: 817-613. 

Učenci osnovne šole, želite izboljšati 
učni uspeh pri matematiki in 
angleškem jeziku? Pokličite 
(popoldne) 832-994 (Vanda). 

Z L A T A R S T V O 
M A R T A H O L C E R s.p. 

Glavni trg 7, Kamnik 
tel.:831-040 

D e l o v n i č a s : o d 9. d o 19. ure, 
sobota o d 9. d o 12. 

Popravili in izdelali vam bomo nakit 
po ugodnih cenah! 

ure 

LADA d £ > 
PRODAJA VOZIL 

A V T O D E T R d . o . o . 

Z O R M A N MENGEŠ 
Slovenska c. 6 6 

A K C I J A : pri nakupu novega vozila vam 
podarimo obvezno zavarovanje 

in zeleno karto. 
Pomagamo vam tudi z ugodnim kreditom 

na 3 ali 4 leta 
T U D I S T A R O Z A N O V O ! 

tel. prodaja: 737 313, tel. servis: 737 041, fax: 737 313 

U m r l j e n a š u p o k o j e n i s o d e l a v e c 

FRANC KOSIR 
vodja mizarne 

P o k o p a n j e n a K a m n i š k i h Ž a l a h . 

Spominjali se ga bomo delavci Titana 

Pomlad se na zemljo vrne, 
pelje slavcev se zbudi, 
v cvetju zemlja se zgane, 
zame pa pomladi ni. 

Z A H V A L A 

V 93. letu starosti je tiho zaspala 
draga sestra in teta 

M A R I J A G A M S 
iz Mekinj 

Zahvaljujemo se sorodnikom in znancem, ki so nam izrekli 
sožalje, darovali cvetje in sveče ter jo pospremili na njeno 
zadnjo pot. Hvala g. župniku za opravljen pogrebni obred in 
osebju Doma upokojencev Kamnik za nego in skrb v času 

njenega bivanja v domu. 

Vsi njeni 
april I997 

Pomlad se na zemljo vrne, 
petje slavcev se zbudi, 
v cvetju zemlja se zgane, 
zame pa pomladi ni. 

Z A H V A L A 

V 60. letu življenja nas je zapustila 
ljubeča žena, mami, sestra, teta, 

svakinja in tašča 

I D A G A L J O T 
iz Kamnika 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
stanovalcem Aškerčeve ulice in bivšim sodelavcem Svilanita za 
izrečena sozalja, podarjeno cvetje, sveče in za svete maše ter 
spremstvo na njeni prerani zadnji poti, g. Piršu za lep poslovilni 
govor, trobentaču, pevcem Lire ter g. župniku za lepo opravljen 
pogrebni obred. Prav tako se zahvaljujemo dr. Dragotinu Ahlinu 

za skrb za njeno zdravje. 

Vs i njeni 
april 1997 

S T O B # d L o * o * 
TRGOVINA Z G R A D B E N I M M A T E R I A L O M 

D o m ž a l e , L j u b l j a n s k a 5 1 , t e l . : 7 1 1 - 4 1 5 

U g o d n e c e n e g r a d b e n e g a m a t e r i a l a ! 

- opeka modularna Gorica 79,80 SIT/kom 
- cement, vreča 637 SIT 
- kombi plošče, 5 cm 1.277 SIT 
- posebno ugodne cene oken.« 
Možnost dostave na dom. Za polne kamionske 
pošiljke je dostava brezplačna 
Odprto od 7, do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. 
ure. 

v e ic r i c a r n a 
Šmarca (zraven Tabernc), tel.: 814-376 

C V E T J E Z A O K R A S O K E N , B A L K O N O V : 
bršljinke po 150 SIT, slavi je, tagetes in ageratum 120 SIT 
nageljni, bidens, fuksije... 
- cvetlična korita 510 SIT, zemlja 990 SIT 
- lonci za presajanje - ugodne cene 
Nasajanje v korita in brezplačna dostava. 
Trajnice za skalnjake, grobove... 

I K E B A N E , V E N C I , A R A N Ž M A J I - brezplačna dostava. 
Nudimo vam tudi domiselne poročne šopke, avtošopke, konfete, darilne šopke 
in aranžmaje za posebne priložnosti, aranžiranje z naravnimi materiali. 

Odprto vsak dan, tudi ob sobotah, od 9. do 19. ure. 
••'i' w '-v 'jy 'j' •tv 'tv vy w ''.p ••v/ 'w ty v<y w t>y 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi naše ljubljene hčerke, sestrice, vnučke 
in nečakinje 

D I A N E D O L I N A R 
iz Preserij pri Radomljah 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sodelavcem 
in prijateljem za izrečeno sožalje, cvetje in sveče. Hvala osebju 
Pedia t r ične klinike v Ljubljani za zdravljenje in nego ter 
sestram kardiološkega oddelka za skrb in vzpodbudo. Posebna 
zahvala gre dr. Krevsu in dr. Veselu, ki sta se dve leti trudila 
Diani omogočiti lepše in predvsem daljše življenje. Lepo se tudi 
zahvaljujemo homškemu župniku g. Alojzu Golobu za ganljivo 

opravljen pogrebni obred. 

Žalujoči: mamica Helena, očka Zdravko, bratec David 
in drugi sorodniki 

april 1997 

Ni smrt listo, kar nas loči 
in življenje ni, kar druži nas, 
so vezi močnejše, brez pomena 
zanje so razdalje, kraj in čas. 

(M. Kaćič) 

Z A H V A L A 

Sredi dela in mnogo prezgodaj se 
je ustavilo srce našemu dragemu 

B O R I S U F R A N T A R J U 
Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
sodelavcem in podjetjem PPS I N Ž I N E R I N G , S V I L A N I T . 
M L I N O S T R O J , profesorjem in učiteljem ter učencem 8. a, 6. 
e OS Preserje in 1. d razreda Gimnazije Rudolfa Maistra za 
izkazano p o m o č in moralno podporo, enako njegovim 
sošolcem, maturantom gimnazije 1968. Zahvaljujemo se vsem 
darovalcem prelepega cvetja in sveč, za izražena sozalja ter 
številno spremstvo na njegovi zadnji poli . Prisrčna hvala g. 
Antonu Žibertu za njegove ljubeznive besede slovesa, pevcem 

S O L I D A R N O S T I in g. Janezu Krtu za odigrano Tišino. 

V s i njegovi najbližji 

Volčji Potok. Kamnik, april 1997 

Temna noč nas je ločila, 
vso bol in trpljenje tvoje 
zemlja groba je pokrila. 

Z A H V A L A 

V 83. letu življenja nas je zapustila 
dobra in skrbna mama. stara mama, 

prababica in tašča 

F R A N Č I Š K A K O S I R N I K 
iz Stotnika 13 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in drugo 
pomoč ter številno spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna 
zahvala dr. Jani Plavc za njeno prizadevanje za mamino zdravje 
ter drugemu osebju Z D Kamnik in patronažni sestri Miji Gorjup, 
ki nam je v tako težkih trenutkih stala ob strani. Najlepša hvala 
g. župniku za lepo opravljen pogrebni obred in pevskemu zboru 

za sočutno petje. 

Žalujoči vsi njeni 
april 1997 

m 



N A P R E D E K 

N A P R E D K O V A 
PETINŠTIRIDESETA O B L E T N I C A 

Žrebanje nagradnih kuponov bo v soboto 17. maja 
na ploščadi pred blagovnico Vele: 

- ob 10. uri promenadni koncert 
fl godbe na pihala, 
|1 - ob 11. uri javno žrebanje 

j/ nagradnih kuponov. 
Srečni nagrajenci bodo prejeli 
avtomobil Volkstvagen Polo} 

barvni TV sprejemnik ali pralni stroj. 

T r g o v i n a B A R V E - L A K I 
Domžale , Ljubljanska 64, telefon 061/718-145 

Kakovostni izdelki za obnovo, 
čiščenje in vzdrževanje doma 
ter velika izbira premazov za les, 

železo, plastiko inzi 

I 

1 

JUPOL 
SPEKTRA 
BELTOP 
BELTON 
SYNTECO LAK 
SILIKONSKI KIT 
NITRO RAZREDČILO 
LESENE LESTVE 

25 kg 
25 kg 
0.91 
0.91 
51 
300ml 
51 

2.700 SIT 
2.700 SIT 
1.190 SIT 

849 SIT 
11.544 SIT 

285 SIT 
1.125 SIT 

že za 6.880 SIT 
B A R V A M O 

V vse cene je prometni davek ž e v k l j u č e n . 

Z N A P R E D K O M U R E J A M O D O M 
K O N K U R E N Č N E C E N E O P O P U S T I 

O D L O Ž E N O P L A Č I L O O U G O D N I K R E D I T N I P O G O J I 

T r g o v i n a z g r a d b e n i m m a t e r i a l o m 

i n k u r i v o m K U R I V O 
Domžale , Masljeva 4, telefon 061/719-270 

Velik izbor izdelkov za gradnjo, 
obnovo ter urejanje doma in vrta. 

-gradbeni material 
-toplotna izolacija NOVOTERM 
-kombi plošče 
-stavbno pohištvo Inles in Liko 
-različni parketi 
-vrtna betonska galanterija 
(ograje, cevi, tlakovci, korita...) P R E N A V L J A M O 

A H A Č I Č D o m ž a l e , 

S E R V I S P r e š e r n o v a 1/a 

T R G O V I N A t e l . 7 2 2 - 1 0 7 

gorenje 
M E S E C G O R E N J A 

Akcijske cene! 
15% gotovinski popust 

• Bogata izbira bele tehnike: pralni stroji, 
pomivalni stroji, štedi lniki , hladilniki, 
zamrzovalne omare in skrinje... 

• barvni televizorji 
• sesalci, kovinski rezalniki 
Možnost nakupa tudi na 3 obroke z 8% popustom 
ali na 5 obrokov s 5% popustom. 
Brezplačna dostava. 
Odprto od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure. 

^ PRA VI NASLOV ZA NAKUPAPARA TOV GORENJE! 

Trgovina z instalacijskim materialom 

M o n t e r & C o . 
K a m n i k , P e r O V O 2 6 (v TPC ob kamniški obvoznici) 

t e l . / f a k s : 8 1 3 - 1 3 3 

U g o d n a p o n u d b a u v o ž e n i h 
kvalitetnih vodovodnih armatur z a 
k o p a l n i š k o opremo in kuhinje s 
petletno garancijo ž e o d 9.997 SIT 

Ugodno tudi litoželezne peči za centralno 
ogrevanje Ferroli, radiatorji Korado, 
bakreni inštalacijski material in drugo... 

Nudimo montažo! 
I nš ta lac i j sk i material prodajamo 
tudi g r o s i s t i č n o ! 
Obiščite nas od 7. do 18. ure, ob sobotah od 7. do 12. ure. 

Rabljena vozila 
- R5 campus, 
- R5 five, 
- R5 campus, 
- R5 TR, 
- škoda F, 
- alfa 164, 

7 T 

93 
94 
91 
88 
91 
93 

-NAJNIŽJE CENE 
- UGODNI KREDITI IN LEASING 
- NAKUP STARO ZA NOVO 
- \ELIKA IZBIRA VOZIL 

PREŠA do.o. # 
Cerklje, tel. (064) 422522 RENAULT 

KOVINOTEHNA 
logovnico OPRCMft M e n g e š 

Kolodvorsko 2, tel.: 061/737-006 

t * e M o © o č c ( Q \ e * ° ° o č e 

« • p r o d a l e 
* 

17. maja izkoristite 
10% gotovinski popust 

za vse izdelke. 

i Motoma kosilnica Gutbrod 51-S • 
9 Tlačni čistilec 100 bar Kaercher K-210 * 
© Glasbeni stolp Aiwa CXN-V400 • 
© Baterija za tuš kad MLM 58-570-130 Ornega 
o WC kotliček beli "NM" Fontana 
9 WC školjka bela Strumica - - • 

Prodala na 5 čekov brez obresti ali 
ugodni gotovinski popusti za nakup nad 20.000 SIT. 

file:///ELIKA

